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W O O R D E L I J K  V E R S L A G  

van de openbare vergadering van de gemeenteraad,  gehouden op 11 december 2018 ,  

’s  middags om 19.00 uur,  in  de raadzaal  van de  gemeente Westland,  locatie Verdi laan 7 

te Naaldwijk .  

Aanwezig  

Voorzi t ter  :  A.M.A.  van Ardenne -van  der  Hoeven  

Raadsgr i f f ie r  :  A.P.M.A.F.  Bergmans.  

Leden :  A.J .  van den Berg,  A.  de  Bloeme, L.G.  Boekest i jn ,  J .  Bogaard ,  

A.  Bongaards,  P.J .L .J .  Dui jsens ,  J .J .  Eel t ink ,  A.N.  van der  Ei jk -Groeneveld,  

N.J .M.  de Gier ,  R.  van der  Giessen,  C.D.M.  Hei j l ,  B.M.  Hof land,  

P.N.  Hoogerbrugge,  C.  Huisman,  P.D.  Immerzee l ,  J .  de Jong,  R.K.  Keizer ,  

G.W .C.  van der  Knaap,  D.  van Koppen,  M.A.J .  Leerdam, C.  van  der  Mark ,  

A.P.  van der  Meer,  D.  van der  Meer,  ,  K.M.  van  Ri jn -van Tol ,  

J .J .  van Rossum, P.  Schef fers -van der  Le l i j ,  U.M.  Spaans,  

C.Y.  van Staaldu inen ,  M.D.  van der  Ste l t ,  M.W .M.  Stokkers ,  R.H.C.  Vals tar ,  

J .  van Veen,  J .  Vermeer -de Smi t ,  P.  Voskamp, J .G.M.  W i tkamp, 

W.H.  de Zoete-van der  Hout ,  M.H.P.M.  Zuidgeest  en  S.J .N.  Zuyderwi jk .  

 

Wethouders  :  J .A.  Gard ien-Reinders ,  L .K.  Sni jders ,  B.P.M.  van der  Stee ,  P.  Varekamp, 

P.A.  Vreugdenhi l ,  C.C.M. Zwinkels -de Jong.  

 

Afwezig  :  P.D.  van der  Doorn.  

 

1.  OPENING EN MEDEDELINGEN  
 

De voorzi t te r :  Goedenavond,  leden van de raad.  Harte l i jk  welkom op deze raadsvergader ing.  

Welkom ook a l le  aanwezigen op de publ ieke t r ibune d ie  be langste l l ing hebben voor wat  we 

h ier  aan het  doen zi jn  en u i teraard ook de pers .   

We hebben twee meld ingen van leden d ie  ie ts  la ter  aanwezig zu l len  zi jn ,  de heer Leerdam en 

mevrouw Schef fe rs .  Hiermee is  de opening geschied.  

Ik  heb nog één mededel ing voor de raad .  U heef t  a fge lopen dagen waarschi jn l i jk  kunnen zien 

dat  ondernemersveren ig ing BIZ ’s -Gravenzande het  idee heef t  opgevat  om een vuurwerkvr i je  

zone in  te  s te l len in  he t  gebied waar z i j  werkzaam is .  Het  leek ons wat  g root  en wel l icht  ook 

kor t  dag,  maar we hebben voorgeste ld  aan een aanta l  voorwaarden te  vo ldoen a ls  men d i t  

jaar  nog deze vuurwerkvr i je  zone zou wi l len  in t roduceren.  Dat  wi l  zeggen draagvlak vinden 

b i j  de bewoners b innen het  gebied van BIZ en ook b i j  de ondernemers,  want  daar  was nog 

n ie t  veel  aan gedaan.  In  e lk  geval  ze l f  k i jken naar de naleving en da t  n ie t  op het  conto te  

schr i jven van de  ve i l igheidsdiensten.  Dat  doen we ook n ie t  b i j  de andere vuurwerkvr i je  

zones,  dus gewoon gel i j kgeste ld  aan de manier  waarop we dat  doen.  En daaro p heef t  BIZ 

vandaag bes loten het  d i t  jaar  nog n ie t  te  doen en  zich het  vo lgend jaar  h ierop beter  voor  te  

bere iden.  

 

2.  VASTSTELLING VAN DE AGENDA  
 
2.1.   VERZOEK GBW-GROENLINKS TOT AGENDERING VAN EEN MOTIE INZAKE DE 

RAPPORTAGE VAN DE BEGELEIDINGSGROEP OMTRENT NAD ER ONDERZOEK 
NAAR DE ZOGEHETEN NEGEN  OBSERVATIES 

 

De voorzi t te r :  Ik  z ie  dat  de heer Keizer  het  woord wi l  voeren.  

 

De heer Keizer :  Voorzi t ter .  W i j  hebben gevraagd een mot ie  toe te  voegen over  de negen 

bevind ingen.   
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Ik  heb dat  vooraf  aan a l le  f ract ievoorzi t te rs  gevraagd en daar was geen bezwaar tegen .  Ik  

zou de raad wi l len voors te l len om aan  het  e ind  van de behandel ing van de mot ies een ext ra 

mot ie  toe te  voegen.   

 

De voorzi t te r :  Een op zichzel f  s taande mot ie ,  begr i jp  ik .  Ik  z ie  geen gekn ik ,  maar ook geen 

nee.  Akkoord.  W e voegen de mot ie  toe aan  de l i j s t  met  mot ies onder 26.8.   

 

De heer Dui jsens:  Voorz i t ter .  Ik  s te l  voor  om de mot ies onder 26.4 en  26 . 1,  be ide over  de  

H10,  aan e lkaar  te  koppelen.  Het  l i jk t  mi j  goed om daar in  één keer  ie ts  over  te  zeggen.  

Dan nog een tweede pun t .  Nu he t  agendapunt  onder 26.8 van de heer Keizer  is  geagendeerd ,  

kondig ik  aan dat  wi j  ook nog een mot ie  op dat  agendapunt  hebben.   

 

De voorzi t te r :  En dat  is  ook een op zichzel f  s taande mot ie?  

 

De heer Dui jsens :  Het  za l  geen ze l fs tandige mot ie  z i jn ,  want  anders zou ik  aan andere regels  

moeten vo ldoen,  maar door agender ing is  er  een  agendapunt  en in  het  kader daarvan kan 

iedere f ract ie  op ieder moment  een mot ie  ind ienen.   

 

De voorzi t te r :  Als  vervo lg op d ie  mot ie .  Nog meerdere opmerk ingen?  

 

De heer Voskamp: Voorz i t ter .  Ik  wi l  b i j  de hamerstukken 12 en 24 vooraf  een s temverk la r ing 

af leggen.  

 

De voorzi t te r :  Da t  is  b i j  het  Beheerkader afva lwater  enzovoort .  

 

De heer Hoogerbrugge:  Voorzi t ter .  Ik  wi l  b i j  agendapunt  18 over  de  afva ls to f fenhef f ing ook 

vooraf  een s temverk lar ing af leggen.  

 

De heer Hof land:  Voorzi t ter .  D66 wi l  b i j  agen dapunt  24 over  de begraafp laatsen ook een 

s temverk lar ing  af leggen.  

 

De voorzi t te r :  W e hebben zo a l le  s temverk lar ingen in  beeld.  Dan is  dat  h iermee vastgeste ld  

en ook de agenda.  

 

3.  SPREEKRECHT VOOR BURGERS  

 

De voorzi t te r :  W e hebben h iervoor vanavond een  overw eld igende belangs te l l ing,  namel i jk  

acht  insprekers ,  te  beginnen b i j  de heer Sje l  van Gelder ,  senior  b i j  MEE Zuid -Hol land  Noord.  

U kr i jg t  maximaal  v ier  m inuten spreekt i jd ,  maar  het  mag ook minder.  Gaat  uw gang.  

 

De heer Van Gelder :  Geacht  co l lege,  beste gem eenteraads leden.  Mi jn  naam is  Sje l  van 

Gelder ,  gedragswetenschapper en senior  b i j  MEE en ik  ben de a fge lopen dr ie  jaar  werkzaam 

geweest  b i j  onder andere Voor W est land en het  SKT.  Ik  s ta  h ier  omdat  i k  mi j  ernst ige zorgen 

maak over  de  inwoners  met  een beperk ing in  he t  W est land.  Mensen met  een beperk ing lopen 

eerder  vast  in  de  huid ige complexe samenleving .  Daarnaast  hebben ze vaak een k le in  

netwerk,  waardoor z i j  re la t ie f  veel  gebru ik  maken van onder andere onafhankel i jke 

c l iëntondersteuning,  t ra in ingen en het  maken van contacten.  Het  prevent ieve ve ld is  daarom 

dé vindplek van mensen met  een beperk ing.  

De problemat iek van mensen met  een beperk ing loopt  u i teen,  maar  het  is  bekend dat  z i j  b i jna 

a l t i jd  op meerdere  levensgebieden vast lopen .  Het  is  daarom van groo t  b e lang dat  deze 

mensen vroegt i j d ig  ges ignaleerd worden en de daaropvolgende ondersteuning aans lu i t  op 

zi jn  o f  haar kunnen.  Om goed te  s ignaleren en  te  ondersteunen is  het  hebben van expert ise 

over  deze  doelgroep e rg  belangr i jk .  W anneer n ie t  goed ges ignaleer d wordt ,  heef t  da t  grote 

gevolgen.  Mensen met  een beperk ing worden overvraagd ,  waarna de problemen zich b l i j ven 

opstapelen.   
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Naast  het  fe i t  dat  de  u i te indel i jke kosten voor de gemeente hoger z i jn ,  i s  de kans groot  dat  

de kwetsbare burgers  ext ra psychische k lachten ontwikkelen en verder  komen af  te  s taan van 

de maatschappi j .  Di t  p robleem wordt  landel i jk  erkend.  De min is ter  van  Volksgezondheid heef t  

daarom meer ge ld besch ikbaar geste ld  om de ondersteuning van kwetsbare burgers  te  

verbeteren en te  vers terken.  Mijn co l lega’s  en  ik  v inden he t  daarom schr i jnend om te z ien 
welke gevolgen het  bes lu i t  van het  co l lege za l  hebben voor W est landers met  een beperk ing.  

Door d i t  bes lu i t  verdwi jn t  namel i jk  a l le  expert ise voor deze  doelgroep u i t  het  prevent ieve 

ve ld.   

De prak t ische gevolgen van d i t  bes lu i t  maken p i jn l i jk  du ide l i jk  dat  d i t  bes lu i t  is  genomen over 

en n ie t  met  de kwetsbare inwoners in  het  W est land.  Een t ien ta l  c l iënten heef t  a l  aangegeven 

n ie t  langer ondersteuning te  wi l len.  Daarnaast  hebben c l iënten aangegeven n ie t  meer te  

weten waar z i j  aan toe z i jn ,  omdat  de gemeente weer een verander ing heef t  doorgevoerd .  

MEE heef t  vanui t  Vi t is  meerdere keren  het  s ignaal  gehad dat  z i j  n ie t  goed weten wat  er  van 

hen wordt  ve rwacht .  Di t  wordt  bevest igd  door een verzoek aan MEE o m in  2019 t i jde l i jk  

ingekocht  te  worden voor verschi l lende ontmoet ingsgroepen.  In  he t  be lang van de  c l iënten 

zet  MEE in  januar i  ze l fs  koste loos een t ra in ing kor ts tondig voort ,  omdat  een overdracht  aan  

Vi t is  o f  een andere par t i j  n ie t  mogel i jk  is .  Naast  Vi t i s  is  ook het  Soc iaa l  Kern Team 

zoekende.  Het  management  van  MEE heef t  a l  meerdere keren de vraag gekregen wat  er  

wordt  vers taan onder onafhankel i jke c l iëntondersteuning voor mensen met  een beperk ing.  

Deze  voorbeelden geven aan dat  be ide o rganisat ies  n ie t  v o ldoende zi jn  toegerust  om in  2019 

a l le  taken over  te  nemen.  Het  is  namel i jk  a l  11 december.  Daarnaast  gee f t  de inhoud van de  

vragen ons een beeld da t  de d ienst  Onafhankel i j ke Cl iëntondersteuning centraa l  s taat  en n ie t  

de kwetsbare burger .   

In  de toe l icht ing van de  wethouder s taat  dat  in  nauwe afs temming met  Vi t is ,  het  SKT en JGZ 

een innova t ie f  en in tegraal  prevent ie f  aanbod is  ontwikkeld.  In  de prakt i j k  l i jk t  het  er  echte r  

op dat  Vi t is  en  het  SKT door deze opdracht  z i jn  overva l len en  geen duide l i jk  p lan he bben.  

Door de gekozen opze t  van Voor W est land met  Vi t is  a ls  penvoerder  is  de gemeente a l t i jd  

door Vi t is  geïn formeerd over  de s ignalen vanui t  het  team. Het  gevolg h ie rvan is  dat  de 

gemeente n ie t  a l t i jd  goed geïnformeerd  is  over  de u i tgevoerde werkzaamheden.  Het  is  

b i jvoorbeeld  n ie t  cor rect  dat  de d ig i ta le  ondersteuning van Voor W est land a l leen maar 

bestond u i t  whatsapp-contact .  Di t  is  s lechts  één van de voorbeelden.  Kor tom, de gemeente 

heef t  een bes l iss ing genomen op bas is  van n ie t  correcte in format ie  en hee f t  ze lden het  

in i t ia t ie f  genomen om zich te  la ten in fo rmeren door het  team.  

Ik  heb u nu s lechts  in  he t  kor t  het  p roces en de e f fecten op kor te  termi jn  kunnen toe l ichten.  

De langetermi jne f fecten zi jn  nog veel  zo rgel i jker .  Daarom roep ik  namens  de W est lands e 

inwoners met  een  beperk ing de gemeente nogmaals  op geen overhaaste  bes l iss ingen te  

nemen en met  ons in  gesprek te  gaan.  W i j  hebben er  momenteel  geen ver t rouwen in  dat  

inwoners met  een  beperk ing in  2019 de passende ondersteuning kr i jgen  om volwaard ig te  

kunnen meedoen in  de West landse samenleving.  Dank u wel .  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l .  Dan k i jk  ik  naar  de vo lgende dr ie  insprekers  d ie  ingaan op het  

onderwerp  N211,  W ippolder laan.  Dat  z i jn  de heren Janssen,  Van der  Goes en Boot s .  W e 

beginnen met  de heer  Janssen.  Ook u heef t  maximaal  v ier  minu ten.  

 

De heer Janssen:  Geachte leden van de raad en toehoorders .  De media doen het  voorkomen 

dat  de bewoners van De Zweth tegen het  behoud van de  verzorg ingsplaats  zouden zi jn .  Di t  is  

per t inent  n ie t  waar .  In  de tweede fas e  van  de vergel i jk ingsstudie is  de keuze gemaakt  om de  

verzorg ingsplaats  bu i ten  de s tud ie te  houden.  Op verzoek van Antea of  wi j  een mogel i jke 

op loss ing zagen heb  ik  op persoonl i jke t i te l  op  19 februar i  2018 een u i tgebre id p lan 

ingediend.  Di t  p lan heb i k  u  vor ige week toegezonden.  Mi jn  voors te l ,  bedoeld om te worden 

toegepast  op de W est landvar ian t ,  bestaat  u i t  het  verp laa tsen van de verzorg ingsplaats  met  

in-  en u i tvoegers op  een  para l le l le  r i jbaan  vanaf  de  kru is ing N211/N222 r icht ing de verd iept  

aangelegde kru is ing N211 Laan van W ater ingse Veld.  He t  ingenieursbureau Antea heef t  mi jn  

a l ternat ie f  echte r  u i tgewerkt  in  de bestemmingsvar iant  en deze u i twerk ing is  opgenomen in  

a l ternat ie f  5  van  de s tud ie naar var ianten  voor de verzorg ingsplaats .   
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Wanneer mi jn  p lan  door Antea zou zi jn  u i tgewerk t  in  de W est landvar iant ,  zou er  naar mi jn  

mening een pos i t ievere beoordel ing van a l te rnat ie f  z i jn  dan nu het  geval  is .  W anneer het  

behoud van  de verzorg ingsplaats  rea l iseerbaar is ,  wordt  h ierdoor  voorkomen dat  

maatschappel i jk  kapi taa l  op een n ie t  gewenste w i jze wordt  aangewend.  

Verder heb  ik  voor  u  een  vergel i jk  gemaakt  tussen de W ippoldervar iant  zonder en de 

West landvar iant  met  behoud  van de verzorg ingsp laats .  Ik  heb d i t  op  de wi jze gedaan zoals  

d ie  ook gebru ik t  is  in  de  verge l i jk ing  tussen de bestemmingsvar iant  en  de W est landvar iant .  

Mi jn  score heb  ik  ingevu ld op de daarvoor  gebru ik te  vergel i jk ingstabel  in  de tweede s tud ie .  

Ik  ga ervan u i t  da t  u  voor uw oordeelsvorming n ie t  aan een dergel i jke vergel i jk ing voorb i j  

kunt  gaan.  Ik  dank u voor uw aandach t .  

 

De voorzi t te r :  Dan wi l  ik  de heer Van der  Goes vragen om naar voren te  komen om zi jn  

in le id ing te  houden.  

 

De heer Van der  Goes :  Geacht  co l lege,  geachte  leden va n  de raad .  Ik  ben 

André van der  Goes,  d i recteur  van Zweth land B .V.  en a ls  zodanig concess iehouder en 

verhuurder van de  verzorg ingsplaats  aan de N211 in  W ater ingen.  Graag reageer ik  op het  

voorgenomen u i tvoer ingsbes lu i t  reconstruct ie  N211 W ippolder laan.  

Al lereers t  wi l  ik  aangeven met  d i t  voorgenomen bes lu i t  compleet  overva l len te  z i jn  door de  

provinc ie .  Er  is  ons inziens ook geen enkele noodzaak om de verzorg ingsplaats  weg te  

bestemmen.  In  het  door Antea opgeste lde rappor t  ‘Onts lu i t ing  verzorg ingsplaats  N211 ’  s taan 

een aanta l  var ianten  d ie  een oploss ing geven voor een ve i l ig e onts lu i t ing  en de inpass ing 

van een loca t ie  d ie  verder  u i tgewerkt  zouden kunnen worden.  W i j  missen h ier in  over igens 

een gedegen onderzoek naar de zogenaamde nulvar iant  van de huid ige locat ie  om deze in  te  

passen of  terug te  p laatsen.  W i j  z i jn  van mening  dat  d i t  ook zeker met  een her inr icht ing van 

de huid ige locat ie  to t  de  mogel i jkheden behoort .  De nu aangevoerde argumenten,  ve i l igheid,  

verkeersa fwikkel ing en inpass ing van de verzorg ingsplaats  te  amoveren ,  z i jn  gezien de  

genoemde argumenten onju is t  en eenvoudig te  weer leggen.  W aar is  het  u i tvoer ingsbes lu i t  

dan fe i te l i jk  wel  op gebaseerd? Is  dat  op ve i l ighe id of  u i ts lu i tend het  creëren van  ru imte?  

Waar men vo l led ig aan voorb i j  is  gegaan is  de maatschappel i jke re levant ie  van de  

verzorg ingsplaats .  Hie rover  wordt  in  het  u i tvoer ingsbes lu i t  geen enkele opmerk ing gemaakt  

en heef t  men daar  kennel i jk  geen oog voor gehad.  Ik  bedoel  h ier  de maatschappel i jke impact  

op het  personeel .  Het  be tref t  h ier  ru im 50 personeels leden met  hun gezinnen in  vaste  d ienst  

en daarnaast  ook nog een groot  aanta l  oproepkrachten ,  d ie  a l le  het  betref fende bes lu i t  to t  

het  amoveren van de locat ie  s lechts  u i t  de krant  en van de  k lanten hebben kunnen 

vernemen.  Het  personee lsbestand bestaat  u i t  een overwegend mul t icu l tu re le  samenste l l ing 

van de bevolk ing waar  bewust  op wordt  ingeze t .  Een groot  deel  van het  personeel  werkt  h ier  

als  kostwinner en moet  hun gezinnen onderhouden.  Daarnaas t  b iedt  BP c .q.  McDonald ’s  werk 
aan soc iaa l  kansarme jongeren d ie  op deze manier  ervar ing opdoen om een betere kans op  

de arbeidsmarkt  te  verkr i jgen.  

Wat  h ier  vermeld d ient  te  worden is  de maatschappel i jke funct ie  verzorg ingsplaats  van de  

omgeving.  Van het  langsr i jdend verkeer maken gemi ddeld 2000 voertu igen per  dag  gebru ik  

van de verzorg ingsplaats  en wordt  daarmee to t  de  best  lopende verzorg ingsplaatsen van 

West-Neder land gerekend.  In  de mot i vat ie  van het  u i tvoer ingsbes lu i t  en het  daarmee 

samenhangende amoveren van de  verzorg ingsplaats  wordt  aangegeven dat  is  gekozen  voor 

de meest  opt imale var iant .  Di t  is  vreemd, want  e r  word t  nu een geheel  n ieuwe var iant  aan 

toegevoegd,  de zogenaamde W ippoldervar iant ,  welke nooi t  eerder  met  ons is  besproken.  

Ook vragen wi j  ons af  o f  men wel  genoeg nagedacht  heef t  over  de  f inanc ië le  gevolgen van  

het  amoveren van de locat ie .  Bi j  het  amovere n is  de provinc ie  gehouden aan de spel regels ,  

zoals  d ie  ge lden  b innen de wet  ge ldende jur isprudent ie .  Di t  gaat  heel  vee l  maatschappel i jk  

ge ld kosten,  waarvan  wi j  van mening zi jn  dat  een  gedeel te  h iervan be ter  besteed kan worden 

aan de verd iepte l igg ing  van  de  Laan van W ater ingse Veld.   

Uw raad gaat  nu  een bes lu i t  nemen met  nog een  groot  aanta l  onduidel i jkheden.  U gaa t  nu 

waarschi jn l i jk  akkoord met  het  beschikbaar s te l len van ru im €  7 .000.000,00 voor d i t  pro ject ,  

terwi j l  de provinc ie  door  het  aanleggen van de  verd iepte l igg ing b i j  de kru is ing 

Vei l ingroute/W ippolder laan enkele mi l joenen overhoudt ,  omdat  men door deze construct ie  
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toe te  passen geen par t i cu l iere gronden te r  p laatse hoef t  aan te  kopen.  Uw raad zou h ierb i j  

a ls  voorwaarde moeten s te l len dat  met  deze gelden de verzorg ingsplaats  ingepast  word t  en 

ook de verd iepte l igg ing b i j  de Laan van W ater ingse Veld aangelegd wordt .  Het  is  immers uw 

grondgebied en in  het  be lang van W est land.  Ik  dank u voor uw aandacht .  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l .  Dan is  er  nog een inspreker over  hetze l fde onderwerp en dat  is  de 

heer Boots .  

 

De heer Boots :  Geacht  co l lege,  gemeenteraads leden en belangste l lenden.  Gedeputeerde 

Floor  Vermeulen  heef t  in  2016 een moedige s tap gezet .  Hi j  heef t  de burgerpart ic ipat ie  

De Zwethzone een ser ieuze kans gegeven.  Hierdoor geïnspi reerd zi jn  we met  t ien mensen 

aan de s lag gegaan.  Di t  team, bestaande u i t  medewerkers  van de Antea-groep,  de provinc ie  

Zuid-Hol land,  de gemeenten W est land,  Midden -Del f land en een  aanta l  ver tegenwoord igers  

van de burgerpart ic ipat ie ,  heef t  in  twee fasen  een vergel i jk ingsrapport  opgeleverd ,  waar in  de 

bestemmingsplanvar iant  van de  provinc ie  en de West landvar iant  van de burgerpart ic ipa t ie  

met  e lkaar  werden verge leken.  Omdat  wi j  n ie t  a l le  conc lus ies van het  rapport  deelden en een 

aanta l  ext ra  bespar ingsmogel i jkheden zagen,  heef t  de burgerpart ic ipat ie  een e igen oplegnota  

aan het  vergel i jk ingsrapport  toegevoegd.  Helaas  is  na h et  op leveren  van  d i t  rappor t  en de 

oplegnota een e inde gekomen aan de burgerpar t i c ipat ie  in  het  verdere proces.  Ook is  verder  

onduide l i jk  gebleven  wat  er  met  onze verdere voors te l len en in i t ia t ieven ,  behalve genoemd in  

de oplegnota,  ook he t  voors te l  voor  h et  behoud van de verzorg ingsplaats  is  gedaan.  

Groot  was dan ook onze  te leurs te l l ing toen  de gedeputeerde ons vóór  de of f ic ië le  vr i jgave 

van het  rappor t  in formeerde over  de gekozen derde zogenaamde W ippoldervar iant .  In  het  

coal i t ieakkoord voor de vorming va n he t  gemeentebestuur  is  vastgelegd dat  de gemeente 

West land een duide l i jke voorkeur  heef t  voor  de West landvar iant  met  twee verd iepte 

l igg ingen.  Uw raad heef t  daarom ook voorgeste ld  om d i t  ontwerp met  een f inanc ië le  b i jdrage 

te  wi l len ondersteunen.  Nu l ig t  a l leen de vraag voor om deze beoogde f inanc ië le  b i jdrage ook 

toe te  kennen aan de W ippoldervar iant ,  een var iant  d ie  zonder inspraak van de burgers  to t  

s tand is  gekomen.  W i j  p le i ten voor een t ransparante vergel i jk ing,  zodat  u  a ls  democrat isch 

gekozen bestuurders  van de gemeente W est land ze l f  een weloverwogen afweging kunt  

maken tussen de dr ie  verschi l lende ontwerpen.  Ui teraard  zi jn  vergel i jk ing op kosten,  

verkeersvei l igheid ,  doors t roming en kosten van beheer en onderhoud h ierb i j  be langr i jke 

factoren.  Maar het  behoud van schaars groen,  de recreat ieve en ecolog ische waarde van de  

groene keten en he t  woongenot  van de omwonenden,  mag in  deze afweging n ie t  

ondergeschik t  worden gemaakt .  

Verder vraag ik  een zorgvuld ige afweging te  maken in  het  a l  dan n ie t  behouden van  de 

verzorg ingsplaats .  Ik  vraag u om uw bes lu i t  op bas is  van een eer l i jke vergel i jk ing te  

heroverwegen ,  opdat  u  een goed onderbouwd bes lu i t  kunt  nemen over de  wi j ze van 

besteding van  gemeenschapsgelden.  Bedragen voor u i tkoop van de verzorg ingsplaats  

zouden ook benut  kunnen worden voor de rea l isa t ie  van de W est landvar iant .  Ik  dank u voor  

uw aandacht .  

 

De voorzi t te r :  Ik  s te l  voor  het  onderwerp  meteen b i j  de kop te  pakken.  W e hebben nu dr ie  

insprekers  op agendapunt  7  gehad,  voors te l  to t  verbeter ing van de d oors t roming en 

verkeersvei l igheid  van  de 211 W ippolder laan.  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Even  een ordevoorste l .  Het  l i jk t  mi j  beter  eers t  a l le  insprekers  

een kans te  geven.  

 

De voorzi t te r :  Da t  v ind i k  ook goed.  En a ls  u  zeg t  de r i j  te  wi l len afmaken,  dan  gaan we 

daarna de agenda vervo lgen.  De heer Di jkhuizen van de St icht ing Ju l iana Sportpark  heef t  het  

woord.  

 

De heer Di jkhuizen:  Geachte gemeenteraad,  geacht  co l lege.  Dank dat  u  mi j  in  de 

ge legenheid s te l t  om vanavond ie ts  in  te  spreken over  het  voorste l  to t  vasts te l l ing van de 

Verordening onroerende-zaakbelast ingen  2019.  Mi jn  naam is  Ar ie  Di jkhuizen en ik  ben 
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penningmeester  van de St icht ing Ju l iana Sportpark in  ’s -Gravenzande,  een n ie t -

winstbeogende inste l l ing ,  d ie  to t  doel  heef t  spor t fac i l i te i ten te  ver lenen  aan onder andere 

FC ’ s -Gravenzande.  Daarnaast  verhuren  wi j  ons pand ook aan de k inderopvang in   

’ s -Gravenzande.  

Vanavond behandel t  u  het  voors te l  to t  vasts te l l i ng van de  Verordening onroerende-

zaakbelast ingen 2019.  De ozb is  voor  onze s t icht ing een bel angr i jke kostenpost .  In  2018 

betaalden w i j  maar l ie fs t  €  9.300,00.  U kunt  z ich dan ook voors te l len dat  wi j  k rantenber ichten 
over een voors te l  waarb i j  het  ozb - tar ie f  voor  spor tc lubs word t  ver laagd ,  met  veel  ge ju ich  

hebben begroet .  Een ver lag ing van gemeente l i jke be last ing komt ons a ls  explo i tan t  van een 

sportaccommodat ie  op d i t  moment  wel  heel  erg mooi  u i t .  Ik  za l  u i t  de  doeken doen waarom.  

W ij  va l len a ls  spor ts t icht ing onder het  zogenaamde Sportbes lu i t .  Dat  betekent  dat  wi j  aan 

onze afnemer,  in  d i t  geval  FC ’s -Gravenzande,  6% btw in  rekening kunn en brengen.  

Vervo lgens hebben wi j  recht  op af t rek van 21% betaalde btw.  U zu l t  begr i jpen dat  d i t  gunst ig  

is  voor  ons,  maar op 1  januar i  veranderen  d ie  regels .  Het  Sportbes lu i t  wordt  verru imd en  dat  

betekent  dat  wi j  geen btw meer hoeven te  beta len over  onze  opbrengsten ,  maar onze btw ook 

n ie t  meer kunnen te rugvragen.  Dat  betekent  da t  wi j  dus een gat  in  onze explo i ta t ie  kr i jgen.  

Voor kostenst i jg ingen in  invester ingen,  n ieuwbouw en renova t ie  komt met  ingang van 

1 januar i  2019 een  spec ia le  subs id ieregel ing.  He t  f inanc iee l  nadeel  op explo i ta t iekosten,  en 

dat  is  voor  ons voor 2019 €  11.000,00,  moeten we ze l f  gaan opvangen.  Dat  betekent  dus 

voor ons een behoor l i jke  groei  van de kosten in  2019 en dat  f inanc i ë le  nadeel ,  wat  ook geldt  

voor  andere spor taccommodat ies in  het  W est land,  zu l len  we aan  onze gebru ikers  moeten 

doorberekenen.  Er  z i t  n ie ts  anders op.  Dat  houdt  in  dat  de gebru iker ,  in  d i t  geval   

FC ’s -Gravenzande,  d i t  za l  moeten p roberen op te  brengen via  verhoging van de  contr ibut ies  

en ju is t  door a l le  kostenst i jg ingen van  de afge lopen jaren zien we dat  he t  voor  sommige 

mensen s teeds moei l i jker  is  om een l idmaatschap van een  sportc lub in  s tand te  houden.  

Daarom ju ichen wi j  de mot ie  toe d ie  h ie r  s t raks ter  ta fe l  komt over  het  aanpassen van de ozb  

voor sports t icht ingen .  W i j  hopen dat  u  da t  a ls  co l lege zu l t  overnemen.  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l ,  mi jnheer Di jkhuizen.  Dan vraag ik  de heer  Van Alsemgeest  naar 

voren te  komen.  Hi j  za l  spreken over  het  warmtesysteem .  

 

De heer Van Alsemgeest :  Goedenavond geacht  co l lege en gemeenteraads leden .  Ik  s ta  h ier  

namens de bewoners van Hoogeland -Oost  en  Hoogeland,  waar z ich de afge lopen jaren met  

de warmtebron d ie  ge leverd word t  v ia  Vest ia  een  groot  probleem heef t  voorgedaan .  In  de  

raadsvergader ing van maart  is  d i t  ook a l  besproken.  Het  a fge lopen weekend was er  een 

grote s tor ing en heel  veel  woningen had den geen warmte meer en geen warm water .  Dat  is  

een groot  probleem voor  mensen met  k le ine k inderen en to t  op vandaag zi jn  er  nog s teeds 

mensen d ie  zonder warmte en warm water  z i t ten.  

Di t  zou n ie t  moeten kunnen en mogen.  Erger  nog,  a ls  je  naar Vest ia  be l t ,  dan wordt  het  

probleem afgeschoven en word je  van  het  kast je  naar de muur gestuurd.  Bi j  wie kun je  dan 

nog terecht? Bel  je  dan een ins ta l la teur ,  E - tec o f  L i tho? Dan word je  overa l  eers t  

weggestuurd voordat  ze je  kunnen helpen en d i t  weekend was he t  problee m dat  n iemand wis t  

wat  nu p rec ies het  probleem was.  Ui te indel i jk  b l i jk t  het  een gro te sof twarestor ing te  z i jn ,  

maar het  is  nog s teeds n ie t  zeker  waarom mensen zonder warmte zi t ten.  

Erger  nog ,  Vest ia  b iedt  energ ie aan,  maar  op hun websi te  is  daar over  n ie ts  terug te  v inden .  

De b i j lagen,  d ie  b i j  de contracten behoren te  z i t ten,  z i jn  n ie t  aanwezig.  Wat  v inden wi j  a ls  

bewoners? Er moet  één  aanspreekpunt  komen a ls  je  een probleem hebt  met  je  energ ie,  

hetze l fde  a ls  je  geen s t room of  geen gas zou hebben.  Vest ia  moe t  ook inzicht  geven in  wat  

ze lever t .  W oningen hebben nog s teeds to taa l  geen inzicht ,  ook zi jn  er  a l  met  de eers te fase 

van Hoogeland rech tszaken geweest  en u i tsp raken met  ACM.  W i j  v inden ook dat  Vest ia  op 

hun websi te  meer  in format ie  moet  geven waar je  ter echt  kunt  met  je  problemen.  

Ik  hoop dat  het  co l lege  en de gemeenteraad ach ter  de bewoners wi l len gaan s taan en ervoor 

zorgen  dat  bewoners gewoon weer normaal  warmte kunnen hebben en hun k inderen met  

warm water  kunnen wassen.  Dat  was het .   
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De voorzi t te r :  Dank u we l .  Dan zi jn  e r  nog twee sprekers  over  een ander onderwerp ,  namel i jk  

de schommels b i j  de Ju l iahof  te  W ater ingen.  Als  eers te vraag ik  mevrouw Mar ieke Smaal  

naar voren te  komen.  

 

Mevrouw Smaal :  Geachte gemeenteraads leden,  wethouders,  burgemeester  en o ver ige 

aanwezigen.  W at  had ik  vandaag g raag begonnen met  het  la ten zien van  f i lmpjes en fo to ’s  
van b l i je  buurtk inderen  op de voormal ige schommels in  onze speel tu in .  Helaas za l  ik  het  

vanavond moeten doen met  de gegeven vier  minuten en za l  ik  mi j  beperken t o t  een p le idooi  

om ju l l ie  hopel i jk  te  la ten inzien hoe belangr i jk  deze schommels voor de k inderen zi jn .  

Graag wi l  ik  dan ook a ls  moeder van twee dochters  vanavond gebru ikmaken van mi jn  

spreekrecht  a ls  burger .  I k  spreek h ier  mede namens min imaal  20 andere o uders,  opa’s  en 
oma’s ,  en ongeveer 30 k inderen in  de leef t i jd  van 1 to t  en met  8  jaar .  Kinderen d ie  in  hun  
di recte wi jk  naast  de speel tu in  wonen.  Onze k inderen,  J ip ,  d ie  on langs v ier  jaar  is  geworden 

en Kicky van anderhal f  j aar  speelden dagel i jks  in  de spe el tu in  aan de  Ju l iahof .  De ze 

speel tu in  is  een p lek waar a l le  buurtk inderen b i j  e lkaar  komen.  Ze leren  er  spelen met  

andere k inderen en  maken er  vr iendjes en vr iendinnet jes .  Gezien de lee f t i jd  van  onze 

dochters ,  maar ook de gemiddelde leef t i jd  van de buurtk inderen,  vormen de schommels de 

favor ie te act i v i te i t .  Er  s taat  dan ook regelmat ig  een r i j t je  met  k inderen d ie  om de beurt  op  de 

schommel  wi l len.  

W ij  z i jn  b l i j  dat  onze k inderen graag bui ten spelen .  Gemeente  W est land. Ju l l ie  z i jn  toch ook 

grote voors tanders  van bui tenspelen van k inderen? Onze k inderen  en de k inderen in  de wi jk  

spelen er  met  goed weer ,  met  s lecht  weer en ook  in  de winte r  a ls  er  sneeuw l ig t ,  

burgemeester  Van Ardenne.   

Als  moeder en buurtbewoner heb ik  bezwaar tegen twee zaken.  Als  eers te het  g enomen 

bes lu i t  en a ls  tweede he t  proces waar langs d i t  bes lu i t  to t  s tand is  gekomen.  Ik  za l  d i t  

toe l ichten.  

Al lereers t  he t  genomen bes lu i t  om de schommels weg te  ha len .  Een bekrompen en 

ondoordacht  bes lu i t  wat  mi j  bet ref t .  Ik  vergel i jk  het  maar met  een e ige n huise l i jke  s i tuat ie .  

Misschien herkent  u  het  wel .  Onlangs hebben wi j  onze dochter  J ip  voor haar v ie rde 

ver jaardag een koni jn  gegeven,  ie ts  waarnaar ze a l  twee jaar  u i tk i jk t ,  waarover we goed met  

haar hebben gesproken  en d ie  z i j  u i te indel i jk  ze l f  heef t  u i tgekozen.  Denk t  u  maar aan  de  

speel toeste l len.  Eigenl i j k  vo l led ig vergel i jkbaar met  het  proces van de to ts tandkoming van de 

speel tu in  in  de Ju l iahof .  Maar nu  is  er  commot ie  b i j  ons in  hu is ;  onze jongste dochter  pakt  

het  koni jn  hardhandig op ,  gaat  wel  eens op zi jn  s taar t  s taan en  eet  ook het  koni jnenvoer op.  

Gezien haar leef t i jd ,  weet  z i j  nog n ie t  exact  hoe  zi j  met  bepaalde s i tuat ies  moet  omgaan.  In  

d i t  geval  dus het  hu isd ie r .  De oploss ing is  dan n ie t  om het  koni jn  maar u i t  hu is  te  p laatsen 

en weg te  doen.  Onze andere dochter  J ip  zou  dan toch ontroostbaar z i jn? En ik  zou het  dan 

ook n ie t  kunnen u i t leggen,  laat  s taan dat  ik  het  kan verantwoorden.  Di t  is  dus prec ies wat  de 

gemeente W est land in  d i t  geval  ju is t  wel  heef t  gedaan.  

En dan nog het  proces dat  heef t  ge le id  to t  d i t  bes lu i t .  A ls  omwonenden en in tens ieve 

gebru ikers  van deze speel tu in  en de schommels z i jn  wi j  n ie t  bet rokken b i j  d i t  proces.  Z i jn  

deze bet ref fende  jongeren er  on langs wel  b i j  bet rokken? W ordt  er  naar deze jongeren,  d ie  

vo lgens de gemeente over l ast  ve roorzaken,  ook gelu is terd? W eet  u  dat  deze speel tu in  ook 

wekel i jks  wordt  gebru ik t  door de naschoolse opvangorganisat ies? Zi jn  a l le  

op loss ingsr icht ingen wel  doordacht ,  besproken  en afgewogen? Of  is  h ier  gekozen voor  de 

makkel i jke op loss ing?  

Graag wi l  ik  u  a l len  la ten weten dat  wi j  a ls  bewoners begr ip  hebben en begaan zi jn  met  deze 

mensen d ie  over last  ervaren in  deze speel tu in .  En wi j  a ls  ouders van de  k inderen in  de ze 

wi jk  wi l len g raag een b i jdrage kunnen leveren om deze over last  ook tegen te  gaan.  Maa r  

he laas zi jn  wi j  h ierb i j  n ie t  eerder  door de gemeente betrokken.  

Laat  ik  dan maar afs lu i ten met  een a loud spreekwoord:  de  goeden moeten nu onder de 

kwaden l i jden.  

Beste gemeenteraad ,  d i t  laat  u  toch n ie t  gebeuren? En beste burgemeester ,  wat  gaat  u  

h ieraan doen? Dank u wel .  
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De voorzi t te r :  Dank u we l .  Ik  geef  h ierna graag het  woord  aan de heer Hans van de r  Velden.  

Ook u kr i jg t  v ie r  minuten .  

 

De heer Van der  Velden:  Goedenavond co l legeleden en leden van de raad.  Hoewel  we 

g is teren hebben gemeld geen gebru ik  te  zu l len maken van he t  spreekrech t ,  doe ik  d i t  nu  wel ,  

aangezien iemand anders daar ook t i jd  voor  heef t  genomen.  Graag wi l  ik  een k le ine 

u i teenzet t ing geven waarom wordt  overgegaan to t  het  t i jde l i jk  weghalen van de schommels 

van speel tu in  Ju l iahof .  

Sinds de aanleg van deze speel tu in  hebben wi j  a ls  d i rect  omwonenden s t ructureel  las t  van 

hangjongeren.  Als  de po l i t ie  o f  jongerenwerk de  jongeren aanspreekt ,  keren zi j  la ter  op  de 

avond gewoon te rug of  de vo lgende dag.  Vi t is  Jongerenwerk,  handhaving  en pol i t ie  d oen e r  

a l les  aan,  maar hebben eenvoudigweg onvoldoende middelen.  Vaak r i j den er  maar een  paar 

pol i t ieauto ’s  in  het  W estland rond d ie  hun  handen vo l  hebben aan dr ingender zaken,  dus in  
het  geheel  n ie t  o f  pas la ter  langskomen a ls  de jongeren weer weg zi jn .  D e boa’s  en de 
jongerenwerkers  van Vi t i s  werken to t  22.00 uur  ’ s  avonds en a ls  de  jongeren daarna nog in  
de speel tu in  z i t ten,  is  e r  n iemand d ie daar komt k i jken en kunnen wi j  het  ze l f  op lossen.  Zel f  

op de jongeren a fs tappen doen we ook,  maar met  hetze l fde r esul taa t :  ze keren la ter  weer 

terug of  ze zi jn  e r  de vo lgende dag weer.  W i j  hebben h ierover  onder omwonenden een aanta l  

gesprekken gevoerd en b i j  het  laats te over leg zi jn  we to t  een gekozen proefper iode gekomen 

om te k i jken hoe we er  achter  kunnen komen ho e  d i t  probleem st ructureel  kan worden 

opgelost .  Ti jdens d i t  over leg is  bes loten om de schommels,  de bewegende delen,  t i jde l i jk  

weg te  ha len  to t  september vo lgend jaar  en een tussent i jdse evaluat ie  in  februar i .  Ui te raard 

is  er  op d i t  moment  in  verband met  h et  weer wein ig  to t  geen over las t ,  vandaar dat  er  is  

gekozen voor  een langere per iode om een goed beeld te  hebben.  

Voor de k le inere k inderen d ie  naar de speel tu in  komen ,  z i jn  e r  in  d ie  t i jd  inderdaad helaas 

geen schommels,  maar op nog geen 50 meter  verderop  in  de  Murrayst raat  en op nog geen 

200 meter  verderop in  de Mommastraat  z i jn  er  wel  schommels.  Dus de mogel i jkheid om te 

schommelen voor k le ine k inderen is  er  nog wel  in  de wi jk .  W i j  a ls  bewoners,  d i recte 

omwonenden van de speel tu in ,  hopen ook dat  u  ser ieus het  woongenot  van de omwonenden 

in  ogenschouw neemt en  n ie t  k lakkeloos bes lu i t  to t  een onmiddel l i jk  terugplaatsen van  de 

schommels,  want  daar los t  u  het  probleem nie t  mee op.  Eenvoudigweg,  omdat  er  

onvoldoende middelen  zi jn  om deze hangjeugd aan te  pakke n,  aangezien  er  geen verboden 

gelden en ook geen verordening ten aanzien van  de speel tu in .  W e zi jn  met  de gemeente to t  

een net te  en redel i jke proefper iode gekomen,  d ie  hopel i jk  goed in  beeld za l  brengen waar de 

knelpunten wat  betref t  de speel tu in  l iggen.  W i j  doen een beroep op  uw verantwoordel i jkheid 

om voor de omwonenden een f i jne leefomgeving te  verzorgen en samen met  ons to t  een 

oploss ing te  komen.  De k le ine k inderen kunnen verderop in  de wi jk  schommelen,  dus dat  kan 

n ie t  de reden zi jn  om ze  weer te rug t e  la ten hangen.  Als  u  werkel i jk  in  de raad zi t  om 

problemen op te  lossen,  dan vraag ik  u  om verder  in  d i t  probleem te du iken ,  u  op de hoogte 

te  s te l len van  de voorgeschiedenis  en d ie  te  la ten meewegen.  Ik  verwi js  dan ook naar de u  

toegezonden br ie f .  Dank  u  wel .  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l ,  mi jnheer  Van der  Velden.  Hiermee zi jn  we aan  het  e inde gekomen 

van het  spreekrecht  voor  de burgers .  

 

4.   VOORSTEL TOT VASTSTELLING VAN DE WOORDELIJ KE VERSLAGEN VAN:  
 A.   DE OPENBARE RAADSVERGADERING VAN 6 NOVEMBER 2018  
 B.   DE OPENBARE RAADSVERGADERING VAN 12 NOVEMBER 2018  
 

De voorzi t te r :  Beide  vers lagen zi jn  h ie rmee vastgeste ld .  
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5A.  VASTSTELLING VAN DE AFHANDELING VAN DE LI JST MET INGEKOMEN STUKKEN 
(LIS)  

 
5B.  KENNISNEMING VAN DE LIJST MET UITGAANDE STUK KEN (LUS)  
 
5C.  KENNISNEMING VAN DE LIJST MET VERT ROUWELIJKE STUKKEN 
 
5D.  KENNISNEMING VAN DE LIJST MET ARTIKEL 42 -VRAGEN EN ANTWOORDEN  
 
5E.  KENNISNEMING VAN DE LIJST MET ART IKEL 43-VRAGEN EN ANTWOORDEN  
 

De voorzi t te r :  Hie rmee kunt  u  ins temmen en zi jn  de voors te l len onder  5A t /m 5E vastgeste ld .  

 
BERAADSLAGING EN VASTSTELLING: 
 

De heer Keizer :  Mevrouw de voorzi t te r .  Een pun t  van orde.  Kunnen we eers t  de 

agendapunten behandelen waarop door de insprekers is  ingegaan?  

 

De voorzi t te r :  Ik  heb een paar minuten geleden  a l  voorgeste ld  om het  meteen te  doen,  maar 

a ls  u  dat  wi l t ,  dan kan dat  natuur l i jk  nu ook.  W at s te l t  u  voor?  

 

De heer Keizer :  Er  is  onder andere ingesproken over agendapunt  7  over  de N211,  over  

agendapunt  10,  de mot ie  Voor W est land,  de rondvraag van  de f ract ie  LPF  W est land en de 

ozb.  

 

De voorzi t te r :  Dus u  wi l t  agendapunten 7,  daarna agendapunt  10 en  dan  de rondvraag van de 

LPF over het  warmtesysteem en agendapunt  26.7 ,  de op zichzel f  s taande mot ie  over  de 

schommels? 

 

De heer Keizer :  En dan ook nog de mot ie  Voor West land onder agendapunt  26.6.  

 

De voorzi t te r :  Ik  s te l  voor  aan te  vangen met  agendapunt  7  van de bespreekstukken.  De heer 

Van Rossum heef t  het  woord.  

 

7.    VOORSTEL TOT VERBETERING VAN DE DOORSTROMIN G EN 
VERKEERSVEIL IGHEID VAN DE N211  WIPPOLDERLAAN 

 

De heer Van Rossum: Voorzi t ter .  Al lereers t  wi l  i k  vasts te l len  da t  de verb reding van de 

W ippolder laan en het  ongel i jkvloers  maken van de kru is ingen met  de Vei l ingroute afs lag 

Water ingen en daarna Laan van W ater ings e Veld absoluut  noodzakel i jk  z i jn .  Toen we ech ter  

in  2016 de eers te p lannen voor de verb reding van de W ippolder laan onder ogen kregen,  

schrokken n ie t  a l leen de  omwoners van de Zwethzone,  maar ook onze f ract ie .  W aarom  

f ly-overs  met  nauwel i jks  ge lu idsschermen,  d ie  dan veel  meer ge lu id sover last  in  de wi jde 

omgeving zul len veroorzaken dan tunnels? En waarom zo’n  grote aans lag op de zo ju is t  
aangelegde Zwethzone? Beide aspecten zi jn  ook  input  geweest  voor  burgerpart ic ipat ie  vanui t  

de Zwethzone.  Zowel  de  provinc ie  a ls  de gemeenten W est land en Midden -Del f land verd ienen 

het  compl iment  dat  de burgerpart ic ipat ie  ru imte heef t  gekregen om een a l ternat ieve 

oploss ing u i t  te  werken.  Het  resul taa t ,  gepresen teerd in  de zogenaamde West landvar iant ,  

mocht  er  z i j n .  Profess ioneel  van opze t  met  goede oploss ingen,  waar  de gelu ids -  en 

l ich tover last  b l i jvend to t  een min imum beperkt  zouden worden en ook minder grond vanui t  de 

Zwethzone nodig was om de weg te  verbreden.  Hoewel  duurder qua f inanc iën,  zou de 

maatschappel i jke winst  daarb i j  groot  z i jn .  Een oploss ing waar ook de coal i t ie  b i j  de 

presentat ie  van haar werkprogramma zich achter  kan scharen en h ier  ook €  7 .600.000,00  

voor over  heef t .  

Helaas wezen la ter  f inanc ië le  berekeningen en ve i l igheidsaspecten u i t  dat  n ie t  de gehele  

West landvar iant  kon worden overgenomen.  W el  een tunneloploss ing b i j  de af s lag 
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Vei l ingroute,  maar toch de f ly -over-oploss ing met  een groot  ru imtebes lag  van de  Zwethzone 

b i j  de Laan van W ater ingse Veld.   

Voor CDA W est land is  daarmee over igens wel  de meest  gewenste verander ing van de 

p lannen in  vervu l l ing gegaan,  de tunnelop loss ing b i j  de afs lag Vei l ingroute.  W e moeten b i j  de 

acceptat ie  van  de W ippolder -op loss ing u i tgaan van de gegevens d ie  door  spec ia l is ten zi jn  

aangeleverd,  maar omdat  d ie  n ie t  a l t i jd  op a l le  aspecten even duide l i jk  o f  vo ldoende 

gecommuniceerd zi jn  geweest ,  z i jn  er  toch twi j fe ls  gerezen  of  het  terecht  is  om af  te  z ien van 

de tunneloploss ing b i j  de Laan van W ater ingse Veld.  Ik  noem bi j voorbeeld de constater ing 

dat  de tunnel  c laust rofob isch zou kunnen zi jn  en  dat  vergel i jk  met  de tunnel  van de  n ieuwe 

Rot terdamsebaan,  waar d i t  dan net  weer n ie t  voor  zou  gelden.  

Daarnaast  moeten  we ook u i tgaan van een maximaal  vandaag te  bes lu i ten b i jdrage van 

West land van €  7 .600.000,00 en de ext ra  b i jdrage van de  provinc ie .  Ook voor CDA  W est land 

is  d i t  een maximumbi jdrage en a ls  daar in  de  W est landvar ian t  b i j  lange na n ie t  te  rea l ise ren 

is ,  moeten we da t  ook wi l len accepteren.  Ik  heb  begrepen dat  he t  voor  de provinc ie  een 

unicum is  dat  men de b i jdrage van een eenmaal  eerder  vastgeste lde 

u i tvoer ingsovereenkomst  ze lden  of  nooi t  ve rhoogt ,  maar d i t  nu  toch over  heef t  voor  de  

aangedragen verbete r ing in  de p lannen.  Di t  is  zeker een co mpl iment  waard aan de 

burgerpart ic ipa t iegroep.  Mocht  echte r ,  om wat  voor  reden dan  ook ,  b l i jken dat  b innen het  nu 

beschikbare budget  o f  v ia  een van  e lders  aangevuld budget  de W est landvar iant  toch nog 

haalbaar  en ve i l ig  zou zi jn ,  dan houden we deze opt ie  graag open om die  te  rea l iseren.  In  

het  nu op te  s te l len bestemmingsplan is  namel i jk  best  te  regelen  dat  deze wi j z ig ing,  a l  dan  

n ie t  v ia  een wi j z ig ingsbevoegdheid,  mogel i jk  wordt  gemaakt .  De groots te onzekerheid z i t  

namel i jk  in  het  ophef fen van de verzorg ing splaats .  Er  is  met  be trekk ing to t  de 

verkeersvei l igheid  vastgeste ld  dat  deze op de hu id ige locat ie  in  a l le  var ianten n ie t  te  

handhaven is .  Bovendien komt er  daardoor ook meer ru imte vr i j  voor  compensat ie  van de  

Zwethzone.  Volgens de inspreker,  de heer Van der  Goes,  za l  d i t  ophef fen n ie t  zomaar zonder 

s lag of  s toot  met  de nod ige f inanc ië le  consequent ies gepaard gaan.  Ook  vanui t  de BIZ  van 

bedr i jven terre in  W ater ingse Veld is  de raad  via  een br ie f  a l  gemeld dat  men tussen het  

bedr i jven terre in  en de A4 een verzorg ingsplaats  funct ioneel  noodzakel i jk  acht .  Daarom 

vanui t  he t  CDA een oproep om nog eens goed te  k i jken welke  oploss ingen wel  mogel i jk  z i jn .  

De heer Janssen hee f t  a l  een n ieuwe mogel i jkheid geschets t  en ze l f  kan i k  mi j  nog s teeds 

vinden in  de oploss ing van dubbel  ru imtegebru ik  door verp laats ing van  de verzorg ingsplaats  

naar een locat ie  op  de dan te  ver lengen tunnelbak b i j  de afs lag Vei l ing route,  bovenop de 

W ippolder laan dus.  W erken aan een door a l le  par t i jen gedragen oploss ing kan f inanc iee l  wel  

eens beter  u i tpakken dan een onte igening van een to ta le  verzorg ingsplaats .  

Voorzi t ter .  De f ract ie  van het  CDA kan akkoord  gaan met  de in  het  raadsvoorste l  genoemde 

maximale b i jdrage  van €  7 .600.000,00 en  ook in  bas is  met  de W ippoldervar iant ,  met  d ien  

vers tande dat  b i j  de  u i twerk ing van  het  bestemmingsplan toch een mogel i jkheid wordt  

ingebouwd om eventueel  nog te  kunnen u i twi jken  naar de W est landvar ian t .  Tenminste,  a ls  

deze dan a lsnog b innen het  f inanc ië le  budget  zou passen en daarb i j  ook de knelpunten in  de 

verkeersvei l igheid  opgelost  kunnen worden.  Tot  zover.   

 

De heer De Gier :  Voorzi t ter .  He t  za l  u  n ie t  ve rbazen dat  mi jn  verhaal  gro tendeels  aans lu i t  b i j  

dat  van  de heer Van Rossum, d i e  een zeer compleet  overzicht  gaf .  Al lereers t  moet  natuur l i jk  

een compl iment  worden  gegeven voor het  burger in i t ia t ie f  en de burgers  d ie  ervoor hebben 

gezorgd  dat  er  nog eens  werd nagedacht  over  de  inr icht ing van d e W ippolder laan.  Z i j  

kwamen met  een u i ts tek end a l ternat ie f  in  de W est landvar ian t .  Toen e r  in  het  coal i t ieakkoord 

over werd  gesproken dat  de gemeente W est land eenzi jd ig  €  7 .600.000,00  daarvoor wi lde 

u i t t rekken,  vond ik  dat  a l  vreemd en heb ik  dat  toen ook zo verwoord.  Er  was namel i jk  geen 

sprake van b i jdragen van andere h ierb i j  bet rokken gemeenten.  Het  is  toch gek dat  W est land 

a l  voordat  de onderhandel ingen p laatsvinden € 7 .600.000,00 wi l  u i t t rekken,  maar de 
West landvar iant  is  dan ook veel  bete r  voor  he t  n ieuwe natuurgebied De Zwethzone.  

Nu er  een  n ieuwe var ian t  is ,  de W ippoldervar iant ,  waar b i j  i n  fe i te  maar de hel f t  van de 

verbeter ing wordt  gereal iseerd,  vraag ik  me af  o f  er  dan nog s teeds € 7.600.000,00 van de 
gemeente nodig is ,  hoewel  ze l fs  de W ippoldervar iant  beter  is  dan het  eers te voors te l .   
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Toch zou ik  de  wethouder nog een keer  wi l len vrag en of  de tunnel  b i j  de  

Laan van W ater ingse Veld echt  n ie t  mogel i jk  is  en wat  de a l ternat ieven zi jn  geweest  d ie  z i jn  

gepasseerd b i j  de besprek ingen over  het  verva l len van de  verzorg ingsplaats  en of  er  toch 

nog n ie t  een of  ander a l ternat ie f  te  v inden  is .  

 

De heer Zuyderwi jk :  Goedenavond.  Bere ikbaar ondernemen is  de s logan van de VVD t i jdens 

de verk iezingen,  maar ook zeker daarna.  W i j  z ien de t ransformat ie  van de N211 a ls  een 

noodzakel i jk  ie ts  om de  doors t roming en  de bere ikbaarheid van het  W est land te  verbete ren.  

Di t  voors te l  past  dus ook in  bere ikbaar ondernemen.  Klaar !  

 

De heer Spaans:  Voorzi t ter .  Ik  maak graag  gebru ik  van de gelegenheid te  vragen,  zoals  de 

VVD zoju is t  aangaf ,  o f  het  ondernemen b i j  de  verzorg ings plaats  daar in  wordt  meegenomen,  

want  d ie  onderneming wordt  de nek omgedraaid.  Maar  dat  te rzi jde .  

Het  za l  u  n ie t  verbazen dat  wi j  a ls  GroenLinks  West land voor de W est landvar ian t  z i jn .  Di t  

proces is  u i ts tekend begonnen,  er  z i jn  a l  eerder  compl imenten over  u i tgedeeld ,  ook door 

onze f ract ie .  Het  was leuk geweest  a ls  het  u i ts tekend zou worden afgemaakt  en dat  is  n ie t  

het  geval  geweest .  Halverwege hebben bewoners te  horen gekregen dat  ze n ie t  meer mee 

mogen doen en l ig t  e r  ineens een var iant  voor  waarop se lect ie f  berekeningen zi jn  losgela ten.  

We hebben in  de commiss ievergader ing  kunnen horen dat  de c i j fe rs  d ie  naast  e lkaar  werden 

gezet  e igenl i jk  n ie t  naas t  e lkaar  gezet  konden worden.  W e hebben daar ook nog 

verduide l i jk ing om gevraagd.  Het  is  zo dat  wi j  in  fe i te  ge woon d ie  verduide l i jk ing en d ie  

eer l i jke vergel i jk ing boven ta fe l  wi l len  hebben voordat  we over var ianten kunnen bes l issen.  

Tot  d ie  t i jd  z i jn  wi j  in  ieder  geval  voor  de W est landvar ian t ,  voor  he t  behoud van de  

Zwethzone en he t  zo min mogel i jk  aantasten daar van,  maar voornamel i j k  ook vanwege het  

woongenot  van de  bewoners daar.  Deze bewoners verd ienen gewoon een eer l i jk  verhaal  van 

A to t  Z en n ie t  ha lverwege s toppen b i j  L  o f  M.  

 

De heer Voskamp: Voorz i t ter .  Na lang onderhandelen,  waarb i j  d i verse par t i jen na ee n eerder  

bes lu i t  a lsnog in  over leg  zi jn  gegaan met  ve le be langhebbenden,  l ig t  e r  nu een var iant  d ie  

wat  LPF W est land betref t  het  beste van de d iverse voors te l len  is .  Pr i js technisch en 

u i tvoer ingstechnisch is  er  een compromis gevonden om de doors t roming  s te rk  te  verbete ren 

en de Zwethzone zo vee l  mogel i jk  te  ontzien.  

In  het  voors te l  komt wel  de verzorg ingsplaats  te  verva l len,  wat  he laas gepaard gaat  met  he t  

ver l ies  van a rbeidsplaatsen,  maar het  past  wel  in  een betere doors t roming door het  

wegval len van in -  en  u i tvoegende voertu igen.  W ij  gaan ervan u i t  da t  er  met  de 

be langhebbenden van de verzorg ingsplaats  nog onderhandel ingen zu l len  p laatsvinden  voor  

compensat ie ,  hetzi j  f inanc iee l ,  hetzi j  in  een p lek  e lders .  

Een onderdoorgang van de weg naar  de W ater ingse Vel d is  in  de ogen van de groep 

Zwethzone een veel  betere oploss ing,  maar technisch ingewikkelder  en ook duurder in  

u i tvoer ing en geef t  meer  inzet  b i j  de rea l isat ie  van een dergel i jke onderdoorgang.  

Ook f inanc iee l  is  het  maximaal  haalbare bere ik t  en is  de b i j drage van W est land ook 

behoor l i jk ,  terwi j l  buurgemeente Midden -Del f land n ie t  veel  b i jdraagt .  W at  ons betref t  gaan 

wi j  akkoord met  he t  voors te l  voor  de W ippoldervar iant .  

 

De heer De Bloeme: Voorzi t ter .  W i j  s taan pos i t ie f  tegenover de W ippoldervar iant .  Er  z i jn  nog 

wel  wat  kant tekeningen d ie  we wi l l en p laatsen.  Als  eers te de vraag of  de aans lu i t ing van de 

N211 op de A4 ook meegenomen is  in  d i t  p lan .  Of  loopt  de doors t roming daar dan vervo lgens 

vast? W i j  p le i ten voor handhaving van het  benzinestat ion en de McDo nald ’s door d ie  een 

paar honderd meter  te  verp laatsen.  Er  komen zo ’n 2000 bezoekers  per  dag en er  werken 50 
mensen,  waaronder een aanta l  met  beperk ing.  Voor deze mensen is  geen vervangend werk.  

Het  deel  dat  door verp laats ing vr i jkomt  kan dan worden te rugge geven aan de natuur .   

Onze tweede kant tekening is  de vraag wat  de kosten zi jn  voor  de gedwongen s topze t t ing van 

het  bedr i j f  en  wie daar dan vervo lgens  voor opdraai t .   

Dat  z i jn  de kant tekeningen d ie  wi j  wi lden p laatsen.  
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De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Natuur l i jk  is  W est land  Verstandig voors tander van een snel le  

aanleg van  de var iant ,  maar n ie t  van deze var ian t .  De inspreker zegt  dat  heel  t re f fend  en 

geef t  aan dat  iedereen burgerpart ic ipat ie  ser ieus  neemt en er  lo f  over  heef t ,  maar 

ha lverwege s topt  het  en gaat  het  t ra ject  z i jn  e igen weg.  Zo  kan ik  ook burgerpart ic ipat ie  

doen.  Tot  h ier  en n ie t  ve rder  en vervo lgens gaan we a ls  overheid  ze l f  een bes lu i t  nemen.  Dat  

k lopt  n ie t  en deugt  n ie t .  De W est landvar iant  was een goede opt ie ,  waarb i j  ook de 

verzorg ingsplaats  behouden zou kunnen worden en wat  kr i jgen  we nu?  Iedereen was he t  

eens met  de W est landvar iant ,  maar n u  gaan we bezwaren kr i jgen ,  a l ler le i  gedoe,  en d ie  weg 

za l  er  n ie t  komen voor 2030.  W e zul len het  a l lemaal  moeten oplossen en doort rekk ing van de 

A4 is  daar een  goed voorbeeld van.  Daarom begr i jp  ik  deze wethouder n ie t ,  d ie  ik  verwi j t  

s lappe kn ieën te  hebben,  want  in  het  W est lands Bestuursakkoord ,  door uzel f  getekend,  s tond 

nog de W est landvar iant  en vervo lgens  lees ik  na  14 dagen dat  we voor de W ippoldervar ian t  

gaan.  Het  CDA gebru ik t  mooie woorden,  a l lemaa l  krokodi l lent ranen.  Als  je  met  d i t  voors te l  

akkoord gaat ,  dan s tem je  in  met  de W ippoldervar iant  en nog e rger ,  gaan  we daarvoor 

€  7 .600.000,00 be ta len.  De heer Van Rossum kan dan wel  roepen  in  het  kader van  het  

bestemmingsplan nog wel  wat  te  kunnen bere iken,  maar h i j  bere ik t  he lemaal  n ie ts ,  want  d i t  

gaat  gewoon naar de p rovinc ie .  Hierover  z i jn  door ons co l lege afspraken  gemaakt  en er  is  

geen enkele ru imte meer  om nog ie ts  te  doen.   

De heer De Bloeme komt met  a l ler le i  technische vragen,  waarvan ik  denk  dat  we d ie  in  de 

commiss ievergader ing  hadden moeten s te l len.  Onze f ract ie  v indt  dat  deze weg zeker moet  

worden aangelegd,  maar  dan wel  vo lgens de  W est landvar ian t .  Eigenl i jk  zou de wethouder 

weer te rug moeten naar de provinc ie  en zeggen:  mi jn  raad vindt  dat  de  West landvar ian t  er  

toch moet  komen.  Misschien met  enkele aanpass ingen,  waarover de inspreker,  de heer 

Janssen,  het  had,  maar in  ieder  geval  n ie t  d i t .  Di t  is  gewoon gek lungel ,  s lappe kn ieën,  doen 

wat  de p rovinc ie  zeg t .  Doorgerekend is  dat  d i t  e igenl i jk  n ie t  goedkoper is .  Nogmaals ,  d i t  is  

f inanc iee l  s lecht .  Het  e inde van het  l ied je  is  dat  we voor  de  W est landvar iant  een bedrag 

betaalden en nu wordt  het  een veel  mindere  var iant ,  in  ieder  geval  voor  de mensen en het  

West land,  en beta len we hetze l fde bedrag.  Dan ga je  toch naar  de  provinc ie  en zeggen:  ja ,  

pr ima,  maar dan kr i jgen we een n ieuwe s i tuat ie .  Nee,  de wethouder  heef t  het  z ich  te  

gemakkel i jk  gemaakt ,  h i j  heef t  de k lus van het  vor ige co l lege overgenomen en in  o nze ogen 

u i t  z i jn  handen la ten va l len .  Dus wi j  zu l len s t raks  tegen d i t  bes lu i t  s temmen.  

 

De heer Van Veen :  Voorzi t te r .  Een  aanta l  weken geleden was ik  in  de commiss ie vergader ing  

b i jzonder  kr i t isch.  Ik  kreeg n ie t  de antwoorden d ie  mi j  konden overtu igen v oor  een 

W ippoldervar iant  te  z i jn .  W e zouden c i j fers  kr i jgen om de var ianten te  kunnen vergel i jken ,  

maar d ie  hebben we helaas n ie t  gekregen van deze wethouder .  

In  de tussent i jd  heb ik  de vergader ing van de  Provinc ia le  S taten  bekeken om te horen o f  ik  

misschien  wat  wi j zer  zou worden van  de heer Vermeulen en dat  was ook het  geval .  De  heer 

Vermeulen heef t  mi j  over tu igd toch voor  de W ippoldervar iant  te  k iezen.  Hoezo? De 

West landvar iant  en de  var iant  van de p rovinc ie  waarmee in  eers te ins tant ie  werd  gekomen ,  

b leken u i te indel i jk  echt  ernst ig  verkeersonve i l ig  te  z i jn .  Dat  betekent  dat  je  wat  moet  doen.  

Wat  is  er  gebeurd? Het  BP-tankstat ion  wordt  geamoveerd en  dat  gaat  een ve i l ige s i tuat ie  

op leveren .  Voor ons is  dat  een reden om in  d i t  proces mee te  gaan.  De var iant  met  de 

onderdoorgang b i j  de Laan van W ater ingse Veld is  ook onvei l ig ,  a ldus de  heer Vermeulen.  

Hi j  heef t  ons gelukk ig een aanta l  s tukken doen toekomen en heef t  ons wat  dat  betre f t  

over tu igd,  waar deze wethouder he laas n ie t  in  is  ges laagd in  de commiss ievergader ing.  W i j  

gaan echter  wel  mee met  de W ippoldervar iant .   

 

De heer Hof land:  Voorzi t ter .  Toen in  1998,  na b i jna 80 jaar  p lanning ,  de W ippolder laan werd 

geopend,  daalde er  een enorme rust  over  W ater ingen.  Het merendeel  van de personenauto ’s  
verdween naar de Nieuweweg en het  vrachtverkeer,  met  name van Van Vl ie t ,  denderde n ie t  

meer door de dorpskern.  Twint ig  jaar  la ter  is  de W ippolder laan een van de drukste 

provinc ia le  wegen van de Randstad en verwacht  wordt  da t  de drukte  a l leen maar za l  

toenemen.   
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Daarom hebben de provinc ie ,  de gemeente en d iverse belangenorganisat ies  z ich de 

afge lopen per iode gebogen over aanpass ingen om het  opstropen van he t  verkeer op de 

W ippolder laan,  maar ook op de Vei l ingrou te en de inva lsweg A4,  tegen te  gaan.  De u i tdaging 

zi t  onder andere  in  het  v inden van de balans tussen asfa l t  en natuur .  

Van de bestemmingsplanvar ian t  en de W est landvar iant  z i j n  we op de W ippoldervar iant  

gekomen en over  deze var iant  bes lu i ten wi j  vanavond.  In  de W ippoldervar iant  is  naar de  

mening van D66 W est land een aanvaardbare  balans gevonden tussen as fa l t  en omgeving.  

Deze  var iant  kan dus in  pr inc ipe ook op onze s teun rekenen.  W el  leven e r  nog dr ie  vragen b i j  

onze f ract ie .   

Ten eers te verdwi jn t  in  deze var ian t  het  verzorg ingspunt ,  de BP en de McDonald ’s ,  maar 
belangr i jker  nog verdwi jnen er  ongeveer 50 banen  van mensen met  een afs tand to t  de 

arbeidsmarkt .  In  hoeverre is  het  mogel i jk  om d i t  verzorg ingspunt  met  de b i jbehorende banen 

te  behouden zonder het  natuurgebied h ie romheen aan te  tasten ? W i j  vrezen dat ,  a ls  h ier  n ie t  

ser ieus naar wordt  gekeken,  het  proces vanwege eventuele schadecla ims nog duurder za l  

worden.  

De tweede vraag vloe i t  h ieru i t  voor t .  Vandaag wordt  het  kred ie t  beschikbaar geste ld ,  dat  pas 

in  2024 za l  worden u i tbe taald.  Mocht  het  verdwi jnen van het  verzo rg ingspunt  toch u i tmonden 

in  eventuele c la ims,  dan  kan d i t  de kosten f l ink  opdr i jven .  Het  is  wat  D66 betref t  n ie t  

rea l is t isch om te denken dat  d i t  inbegrepen is  b i j  het  bedrag van €  69.000.000,00.  Kan het  

col lege daarom bevest igen dat  €  7.600.000,00 het  absolute maximum is  dat  wi j  a ls  gemeente  

beschikbaar zu l len s te l len? 

Tot  s lo t  het  vo lgende.  Naast  de N211 is  veel  natuur  en recrea t iegebied te  v inden.  W i j  kunnen 

nauwel i jks  ge loven dat  d i t  gebied onaangetast  b l i j f t  door  de werkzaamheden daar.  S terker  

nog,  het  tegendeel  b l i jk t .  Het  is  n ie t  de bedoel ing dat  natuur  en recrea t ie  l i jden onder de 

behoef te  aan ru imte voor  verkeer.  Hoe waarborg t  het  co l lege dat  d i t  deel  van W est land 

daadwerke l i jk  r i jk  aan  natuur  en rec reat ie  b l i j f t?  Is  het  co l lege bere id om e lk  ver l ies ,  hoe 

k le in  ook,  aan natuur  en  recreat ie  h ie r  o f  e lders  in  W est land te  compenseren?  

 

De voorzi t te r :  Hie rmee z i jn  we aan he t  e inde gekomen van de  eers te te rmi jn  van de zi jde  van  

de raad.  Het  woord is  aan wethouder  Varekamp.  

 

Wethouder Varekamp: Dank u wel ,  voorzi t ter .  Eers t  even  in  het  a lgemeen.  In  2015 heef t  de 

provinc ie  geconsta teerd dat  de doors t roming ops troopte en e r  wat  moest  gebeuren.  Er  is  een 

concept  gemaakt ,  de zogenaamde  bestemmingsvar iant ,  en dat  le idde to t  nogal  wat  commot ie  

b i j  omwonenden en daaru i t  is  de burgerpart ic ipat ie  onts taan.  Ik  herken wat  de insprekers  

hebben gezegd dat  d i t  een goede samenwerk ing is  geweest  tussen de p rovinc ie  Zuid -

Hol land,  An tea en de burgerpart ic ipat ie  en daar  is  een var iant  u i tgekomen.  De va lku i l  is  een 

beet je ,  doordat  zo ’n  var iant  naar voren  komt ,  dat  dan ook vanzel fsprekend de gekozen 

var iant  za l  z i jn .  Voor we lke var ian t  er  wordt  gekozen is  ook een  balans vinden en ik  heb een 

aanta l  raads leden horen  zeggen:  welke middelen  je  beschikbaar hebt ,  je  daarvoor ook 

beschikbaar wi l  s te l len,  wat  de p rovinc ie  daarvoor beschikbaar wi l  s te l len en de balans van 

natuur  en asfa l t .  

Di t  co l lege heef t  z ich op  het  s tandpunt  geste ld  dat  wi j  voors tanders waren van de  

West landvar iant  en da t  i s  ju is t .  Gedurende de opbouw van het  W est landprogramma, het  

co l legeprogramma, z i jn  wi j  ook in  gesprek geweest  met  de provinc ie ,  d ie  van mening was dat  

de W est landvar iant  vo lgens haar veel  te  duur u i tv ie l .  Het  is  over igens we l  zo –  ik  heb dat  

n iemand horen zeggen –  dat  door de  b i jdrage van de gemeente W est land de provinc ie  z ich 

bere id heef t  ve rk laard  een aanzien l i jke hoeveelheid ge ld b i j  te  d ragen voor  een meer 

opt imale op loss ing.  Zou de gemeente geen b i jdrage leveren,  dan zouden zi j  te rugval len op 

de bestemmingsvar iant  en da t  betekent  meer ten koste van de natuur  en komen we s lechter  

u i t  in  de inpass ing met  s lechtere gelu idscontouren enzovoor t .   

Wat  het  co l lege betref t  i s  de W ippoldervar iant  dus de meest  opt imale  op loss ing,  dus  inzet  

van gelden  en het  bere ik te  resul taat .  Ik  wi l  daarb i j  aantekenen dat  naar mi jn  idee de 

burgerpart ic ipa t ie  he laas n ie t  a l les  heef t  bere ik t ,  maar wel  heel  veel .  
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Ik  snap de zorgen met  betrekk ing to t  de verzorg ingsplaats .  Vanavond heb ik  d iverse  keren 

horen zeggen dat  he t  ten koste za l  gaan van 50 arbeidsplaatsen en v ia  de media heef t  

McDonald ’s  la ten weten dat  z i j  hun mensen e lders  inzet ten .  Dat  wi l  zeggen dat  het  n ie t  per  

se ten koste za l  gaan van deze 50  arbeidsplaatsen.  V oorts  z i jn  er  nog onderhandel ingen met  

de betref fende  ondernemer over  de manier  waarop de verzorg ingsplaa ts  verdwi jn t  en  hoe dat  

wordt  gecompenseerd  of  dat  er  e lders  andere locat ies  komen.  Over igens is  dat  een 

provinc ia le  aangelegenheid en ik  wi l  daarb i j  wel  a ls  haar lemmerol ie  fungeren,  maar dat  is  

n ie t  aan mi j  en kan ik  vanui t  het  co l lege daarvoor geen oploss ing bedenken.  

 

De heer Hof land:  Voorzi t ter .  Ik  heb een vraag aan de wethouder.  Ik  snap wat  de wethouder  

zegt  en  ook McDonald ’s  op dat  gebied,  maar a ls  ik  o ndernemer was à la  McDonald ’s  en ik  

heb opeens een verzorg ingsplek,  een McDonald ’s  vest ig ing van mi j ,  d ie  b i j  mi j  verdwi jn t ,  

daardoor ver l ies  ik  inkomsten ,  gaat  d ie  ondernemer dan hetze l fde aan ta l  f te  u i tgeven? Of  

gaat  h i j  dan zi jn  ver l ies  nemen? W at denkt  de wethouder in  deze ca sus?  

 

Wethouder Varekamp: Dat  za l  per  s i tuat ie  verschi l len  en zou u aan McDonald ’s  ze l f  moeten 
vragen .  Daar kan ik  natuur l i jk  geen antwoord op geven.  Ik  heb a l leen begrepen dat  z i j  hun 

werknemers e lders  inze t ten.   

Voorzi t ter .  Ik  hoor de heer Dui jsens van W est land Verstandig zeggen:  een wethouder  met  

s lappe kn ieën.  Ik  denk daar ze l f  u i teraard anders over  en dat  we een op t imaal  resul taat  

hebben bere ik t  en ons zeer zeker n ie t  zomaar  hebben neergelegd b i j  da tgene wat  de 

provinc ie  zou wi l len.   

In  de commiss ievergader ing is  mi j  gevraagd nog  keer contact  op te  nemen met  Midden -

Del f land of  z i j  geen mogel i jkheid z ien te  wi l len b i jdragen.  Ik  heb g is teren  contact  gehad met  

wethouder Hor l ings en d ie  heef t  dr ie  argumenten  ge noemd waarom zi j  hebben overwogen 

geen b i jdrage te  leveren .  Z i j  s te l len dat  het  maar  een heel  k le in  gebied betref t  van de 

gemeente Midden -Del f land en de meerderheid van de verkeersafwikkel ing n ie ts  met  deze 

gemeente heef t  te  maken.  Midden -Del f land is  een k le inere gemeente  en daardoor ook 

f inanc iee l  minder s lagvaard ig dan W est land.  Z i j  r ichten hun p i j len op een  andere provinc ia le  

weg,  waar z i j  met  de  provinc ie  ie ts  wi l len bere iken.   

Als  laats te wi l  ik  nog de vragen van  D66 beantwoorden,  voor  zover  dat  a l  n ie t  is  gebeurd.  

Van de verzorg ingsplaa ts  d ie  gaat  verdwi jnen heb ik  gezegd dat  d i t  een  aangelegenheid is  

van de p rovinc ie .  Ik  kan en wi l  daar  wel  a ls  haar lemmerol ie  fungeren,  maar dat  is  n ie t  aan 

mi j  om dat  te  doen.   

Over  het  behoud van de banen ben ik  a l  ingegaan en wat  be tref t  het  beschikbaar s te l len v an 

een krediet  van €  7 .600.000,00 is  dat  het  absolu te maximum. W i j  hebben dat  ook b i j  de 

provinc ie  aangegeven.  

Over de werkzaamheden met  betrekk ing to t  het  gebied kan ik  zeggen dat  er  natuur l i jk  met  

zorg word t  gekeken naar  de natuur  van het  gebied en met  d eze var iant  is  er ,  wa t  de heer 

Hof land ook a l  zegt ,  een  opt imum tussen behoud van na tuur  en het  rea l iseren van asfa l t .   

 

De heer Dui jsens :  Bi j  in terrupt ie .  Door d i t  bes lu i t  is  het  na vanavond toch  helemaal  een 

kwest ie  van de provinc ie ? Als  u zou bel len,  za l  men zeggen:  pr ima,  mi jnheer Varekamp, 

maak ze l f  maar  het  goede bestemmingsplan en to t  het  vo lgende pro ject !  U hebt  vo lgens mi j  

n ie ts  meer te  melden.  W aarom heef t  u  voor deze  ins teek gekozen en n ie t  gezegd in  ieder  

geval  het  bedrag van €  7 .600.000,00 zeker te  wi l len s te l len ? W aarom legt  u  z ich toe op de 

W ippoldervar iant ,  d ie  voor lop ig toch n ie t  kan  worden aangelegd? W aarom zi jn  we zo 

voortvarend en gaan we de weg a lvast  bepalen  d ie  over  een aanta l  j aren za l  worden 

aangelegd?  

 

De voorzi t te r :  Di t  a ls  in terrupt ie .  De wethouder  vervo lgt  z i j n  b i jdrage.  

 

Wethouder Varekamp: Zoals  ik  a l  heb betoogd is  d i t  de meest  opt imale var iant .  Je kunt  

wel l icht  n ie t  a l t i jd  het  maximale kr i jgen wat  je  zou wi l len.  W i j  hebben h ier  nadrukkel i jk  

over leg  gevoerd met  de  provinc ie  en  d ie  hebben gezegd da t  de W est landvar iant  veel  duurder 

is  en daarvoor dat  ge ld n ie t  over  te  hebben.   
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Wij  hebben voorts  nog  invloed op het  bestemmingsplan en daarmee zu l len we ook naar de 

raad komen.  De rea l isat ie  h iervan gebeurt  u i teraar d in  over leg,  omdat  je  e lkaar  nodig hebt  

om d i t  te  kunnen rea l ise ren.  Er  z i jn  immers aans lu i t ingen met  loka le wegen en omdat  je  met  

West lands gebied te  maken hebt .  

 

De voorzi t te r :  Ik  k i jk  rond of  er  behoef te  is  aan een tweede termi jn  van de zi jde van de ra ad.  

 

De heer Van Rossum: Voorzi t ter .  Ik  word  toch enigszins getr iggerd door  de react ie  van de 

heer Dui jsens.  Ik  zou  hem wi l l en vragen of  z i jn  opste l l ing betekent  dat  h i j  een ongel imi teerd 

bedrag vanui t  W est land wi l  voteren om de  W est landvar ian t  voor  e lkaar  te  kr i jgen,  gegeven 

de s i tuat ie  dat  de W est landvar ian t  veel  duurder is  dan de b i jdrage n van de gemeente 

West land en de provinc ie .   

 

De heer Dui jsens :  Nee,  zeker n ie t ,  want  de W estlandvar ian t  was a l  doorgerekend  toen het  

bedrag door he t  co l lege werd toegezegd.  En over  de c i j fers  is  veel  d iscuss ie gevoerd over  de 

vraag wat  duurder is  en wat  n ie t  duurder is .  Dat  had in  ieder  geval  h ie r  op ta fe l  moeten 

l iggen,  maar dat  is  n ie t  zo.  De provinc ie  kan ook geen goed antwoord geven waarom zi j  v ind t  

dat  het  duurder i s ,  te rwi j l  degenen d ie  er  vers tand van hebben ,  zeggen dat  het  best  wel  eens 

zou kunnen meeval len.   

 

De heer Van Rossum: Maar dat  vroeg ik  n ie t .  W i l t  u ,  a ls  dat  nodig  mocht  b l i jken,  verder  gaan 

dan € 7.600.000,00  om de W est landvar iant  voor  e lkaar  te  kr i jgen ?  

 

De heer Dui jsens :  Het bedrag van €  7 .600 .000,00  is  toegezegd op de W est landvar ian t  en n ie t  

op de W ippoldervar iant .  

 

De heer Van Rossum: Maar d ie  b l i jk t  n ie t  haalbaar te  z i jn .  

 

De voorzi t te r :  Ik  denk da t  er  sprake is  van een  andere denktrant  tussen de ze twee heren.  Ik  

k i jk  naar de heer De Gie r  voor  z i jn  b i jdrage in  tweede termi jn .  

 

De heer De Gier :  Voorzi t ter .  Ik  v ind toch dat  ik  daar nog geen goed antwoord heb gekregen.  

Volgens mi j  is  het  bedrag van  € 7.600.000,00 ook op de W est landvar iant  toegezegd.  Nu voor 

een goedkopere  oploss ing wordt  gekozen ,  snap ik  n ie t  waarom we daaraan a lsnog toch nog 

d i t  bedrag b i jd ragen.  Het  is  toch een mindere op loss ing d ie  nu word t  voorgeste ld .  

Er  is  te  wein ig  du ide l i jkheid over  de ext ra  kosten  van de  W est landvar iant  en waarom d ie  n ie t  

doorgaat .  Voor de rest  maakt  d i t  onderdeel  u i t  van het  haarvatenbes lu i t  van de  MRDH 

waarmee € 300 .000.000,00 i s  gemoeid .  Als  deze var iant  wat  duurder  is ,  kunnen ze dat  

misschien b i j  de andere haarva ten goedkoper doen.  W i j  b l i jven in  ieder  geval  voors tanders 

van de W est landvar iant .  

 

De heer Zuyderwi jk :  Voorzi t ter .  Ik  wi l  de wethouder bedanken voor z i jn  an twoorden en  ik  heb 

er  a l le  ver t rouwen in  dat  de provinc ie  met  de verzorg ingsplaats  to t  een goede overeenkomst  

komt.  W i j  wensen hem succes.  

 

De heer Spaans:  Voorzi t ter .  Ik  heb nog een verhelderende vraag.  W i j  hebben in  de 

commiss ievergader ing om een vo l led ige  actual iser ing  van de c i j fers  gevraagd,  zodat  we de 

var ianten goed naast  e lkaar  kunnen leggen.  Dat  i s  echter  n ie t  gebeurd ,  de heer Dui jsens 

heef t  dat  ook a l  aangegeven.  Het  was net jes  geweest  a ls  ons in  ieder  geval  zou zi jn  ber icht  

waarom dat  n ie t  is  gebeurd.  Ik  heb e r  wel  om gevraagd.  

 

De heer Voskamp: Voorz i t ter .  Ik  kan heel  kor t  z i j n .  W i j  z i jn  van mening dat  er  ten aanzien  

van d i t  pro ject  ju is t  wel  goede par t ic ipat ie  hee f t  p laatsgevonden.  Dat  n ie t  a l le  wensen zi jn  

u i tgevoerd ,  wi l  nog n ie t  zeggen da t  de par t ic ipat ie  n ie t  goed zou zi jn  geweest .  
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De heer Hof land:  Voorzi t ter .  Ik  dank de wethouder voor de antwoorden to t  zover.  Eén vraag 

is  vo lgens mi j  anders  b innengekomen en nog n ie t  beantwoord.  De vraag  was of  de wethouder 

bere id  is  e lk  ver l ies  aan natuur  en rec reat ie  h ie r  o f  e lders  in  W est land ,  hoe k le in  dan ook,  te  

compenseren? Met  andere woorden:  gaat  e r  daadwerkel i jk  gecompenseerd worden?  

 

De voorzi t te r :  Dan s te l  i k  vast  dat  d i t  het  e inde i s  van de twee de termi jn  van de zi jde van  uw 

raad.  Het  woord is  aan de wethouder  voor z i jn  react ie .  

 

Wethouder Varekamp: Voorzi t ter .  De heer  De Gier  kan ik  zeggen dat  he t  bedrag van 

€  7 .600.000,00 voor de West landvar iant  ie ts  anders is  dan het  bedrag voor de 

W ippoldervar iant .  Bi j  het  vor ige  co l lege was sprake van een b i jdrage van € 10.000.000,00 
voor de W est landvar iant .  Dan ga je  een co l legepr ogramma bouwen  en k i j k  je  welke 

mogel i jkheden er  z i jn  en  wat  nodig is ;  dat  loopt  dan a l  en igszins para l le l  met  de gesprekken  

met  de provinc ie .  W i j  z i jn  u i te indel i jk  u i tgekomen op  € 7.600.000 ,00 voor de 
Wippoldervar iant .  In  het  West landakkoord s taat  d i t  bedrag inderdaad voor  de 

West landvar iant ,  maar  i k  wis t  toen nog  n ie t  waar ik  zou  u i tkomen,  omdat  we nog in  gesprek  

waren.  Het  is  dus €  7 .600.000,00 voor de  W ippoldervar iant  geworden en  n ogmaals ,  een 

opt imum tussen bere ik t  resul taat ,  behoud van na tuur ,  as fa l t  en een s terke  verbe ter ing ten 

opzichte van de  bestemmingsvar iant .  

De heer De Gier  hee f t  het  ook over € 300.000.000,00  voor  de Met ropool reg io .  Ik  wi l  erop 

wi j zen  dat  het  h ierb i j  gaat  over  een provinc ia le  weg met  provinc ia le  ge lden en dat  s taat  los  

van metropoolge ld  dat  voor  gemeenten is  bestemd .  

De heer Spaans zegt  om actuele c i j fers  te  hebben gevraagd.  Daar is  wel i swaar over  

gesproken,  maar ik  meen dat  ik  d ie  n ie t  heb toegezegd.  In  d ie  vergader ing van de  commiss ie 

waren de spec ia l is ten aanwezig en daarmee kon worden gedebat teerd .   

De heer Hof land vraagt  nog of  het  co l lege bere id is  e lk  ver l i es  te  compenseren.  In  het  p lan 

en in  de bestemmingsvar iant  komt te  s taan  wat  er  word t  gewi j z igd,  wat  groen b l i j f t  en  wat  

ingeleverd  wordt .  Daar s taat  n ie t  in  da t  we dat  e lders  compenseren ,  dus het  antwoord op zi jn  

vraag is  ‘nee’ .  
 

De heer Van Veen :  Voorzi t te r .  Bi j  in terrup t ie .  In  mi jn  b i jdrage heb ik  a l  gezegd dat  de 

wethouder in  de commiss ievergader ing  heef t  toegezegd met  c i j fers  te  zu l len komen.  Ik  heb 

d ie  van deze  wethouder nog n ie t  gehad.  Ik  ben daarnaar ze l f  op  zoek gegaan en ie ts  meer 

gezien,  maar n ie t  de c i j fers  waar h ier  om gevraagd werd.  Ik  heb echter  wel  meer in format ie  

gekregen en wi l  graag de heer Spaans ondersteunen met  z i jn  s ta tement .   

 

Wethouder Varekamp: Ik  neem daarvan not i t ie  en ik  za l  achte r  nadere  c i j fers  aangaan en  u  

d ie  a lsnog la ten meedelen.   

 

De heer Dui jsens :  Moste rd na de maal t i jd !  

 

De voorzi t te r :  Ik  s te l  vas t  dat  we h iermee  aan he t  e inde zi jn  gekomen van de tweede termi jn ,  

zodat  we to t  s temming kunnen overgaan.  

Voor het  voors te l  to t  ve rbeter ing van de doors t roming en verkeersvei l igheid van de  N211 ,  de 

W ippolder laan,  z i jn  de f ract ies  van het  CDA, de  LPF,  de VVD, D66,  de PvdA,  de 

Chr is tenUnie/SGP en  GBW , zodat  h iermee het  voors te l  met  30 voor  en 8  s temmen tegen is  

vastgeste ld .  

Dan heb ik  nog een mededel ing,  namel i jk  dat  m evrouw Van der  Doorn ,  d ie  aanvankel i jk  had  

aangegeven la ter  te r  vergader ing te  zu l len komen,  vanavond verh inderd  i s .  W e zi jn  dus met  

38 s temgerecht igde raads leden.  

 

10.    VOORSTEL TOT VASTSTELLING VAN DE VERORDENING ONROEREND E-
ZAAKBELASTINGEN 2019 

 

De heer Keizer :  Mevrouw de voorzi t te r .  W i j  komen b i j  d i t  voors te l  met  twee mot ies.  Met  het  

voors te l  ze l f  z i jn  we a l  akkoord  gegaan.  
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De eers te mot ie  gaat  over  vr i js te l l ing W OZ-waarder ing voor  zonnepanelen ,  d ie  we a l  eerder  

hebben rondgestuurd .  We hebben één k le ine aanpass ing gemaakt  in  het  bes lu i t ,  namel i jk  het  

co l lege van burgemeester  en wethouders  op te  roepen in  de Verordening  

onroerendezaakbelast ing W est land 2020 een vr i js te l l ing op te  neme n voor zonnepanelen.  

Eerder s tond  er  2019,  maar d ie  begro t ing is  inmiddels  vastgeste ld .   

 

“De raad  van de gemeente W est land,  in  vergader ing b i jeen op 11 december 2019;  

constateer t  dat :  

in  de huid ige systemat iek van waardebepal ing  voor de W OZ zonnepanelen meegerekend 

kunnen worden b i j  het  vasts te l len van de W OZ-waarde van woningen en  andere gebouwen;  

de s taatssecretar is  van Financ iën recent  aan de  Tweede Kamer heef t  gemeld dat  gemeenten 

vr i j  z i jn  om zonnepanelen n ie t  mee te  rekene n b i j  het  vas ts te l len van de  W OZ-waarde.  De 

Gemeentewet  geef t  d ie  mogel i jkheid;  

het  W est land Programma u i tspreekt  dat  de  energ iet rans i t ie  in  eers te ins tant ie  een opgave is  

voor  het  bedr i j fs leven,  de inwoners en  organisat ies ;  

neemt in  overweging  dat :  

de gemeente W est land het  nemen van  energ iebesparende maatregelen door burgers  b i j  

voorkeur  moet  s t imuleren en zeker n ie t  moet  tegenstreven ;  

invester ingen  van inwoners van W est land in  maatregelen voor energ iebespar ing in  ieder  

geval  n ie t  moeten le iden  to t  een hogere loka le be last ingdruk;  

de waarde van  zonnepanelen eenvoudig gener iek te  berekenen is ;  

bes lu i t :  

het  co l lege van burgemeester  en wethouders  op te  roepen in  de  Verordening 

onroerendezaakbelast ingen W est land 20 20 een vr i js te l l ing op te  nemen voor zonnepanelen,  

zodat  inwoners van W est l and d ie  investeren in  zonnepanelen n ie t  langer  hogere loka le las ten 

moeten beta len;  

en gaat  over  to t  de orde  van de  dag.”  

(Mot ie  10.1 van GemeenteBelang  W est land,  W est land  Verstandig ,  GroenLinks en PvdA)  

 

De tweede mot ie  gaat  over  een lager ozb - tar ie f  voor  spor taccommodat ies en vastgoed van 

andere ANBI en /of  SBBI -organisat ies  en lu id t  a ls  vo lgt .  

 

“De raad  van gemeente West land,  in  vergader ing b i jee n op d insdag 11 december 2018;  

s te l t  vast  dat :  

 de Tweede Kamer recen t  een amendement  heef t  aangenomen met  betrekk ing to t  een 

wi j z ig ing  in  de Gemeentewet  (35  025 nr .  52) ;  

 het  amendement  bewerkste l l ig t  dat  gemeenten de vr i jhe id  kr i jgen om 

sportaccommodat ies en vastgoed van andere ANBI -  en/o f  SBBI -o rganisat ies  te  ontzien 

b i j  de onroerendezaakbe last ing.  Di t  is  geen p l ich t ,  maar een mogel i jkheid  voor  

gemeenten;  

 per  1  januar i  2019 de btw-sportvr i js te l l ing wordt  ver ru imd;   

neemt in  overweging  dat :  

 het  vanwege het  maatschappel i jke be lang van verenig ingen en -s t ich t ingen wensel i jk  is  

dat  gemeente W est land voor sportaccommodat ies en vastgoed van  andere ANBI -  en/o f  

SBBI -organisat ie  n ie t  he t  hoogste tar ie f  rekent  aan onroerendezaakbelas t ing;  

en voorts  dat :  

 de ver ru iming van de b tw-sportvr i js te l l ing voor n ie t -winstbeogende sportorganisat ies  

betekent  dat  de mogel i jkheid btw te  verrekenen op investe r ings -  en explo i ta t iekosten 

van b innen- en bui tensportaccommodat ies verva l t ,  a ls  gevolg waarvan hun jaar l i jkse 

explo i ta t iekosten  fors  zu l len s t i jgen;  

 de b i j  de verru iming van  de btw-sportvr i js te l l ing gelanceerde b i jdrage -  en 

subs id ieregel ingen geen compensat ie  b ieden voor deze fo rs  s t i jgende 

explo i ta t iekosten ;  

 het  wensel i jk  is  dat  gemeente W est land ook in  daad duide l i jk  laat  b l i jken  zich act ie f  

bet rokken te  voelen b i j  zowel  het  spor t ieve a ls  het  f inanc ië le  wel -en-wee van 

(sport )verenig ingen in  West land;   
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bes lu i t :  

 het  co l lege van burgemeester  en wethouders  te  verzoeken e r  zorg voor te  dragen dat  

bi j  de ‘Verordening onroerendzaakbelast ing 2020’  is  geregeld  dat  spor taccommodat ies 

van n ie t -commerc ië le  e igenaren en explo i tanten  -  en zo mogel i jk  vastgoed van andere 

ANBI -  en/of  SBBI -organisat ies  -  vanaf  1  januar i  2020 worden aangeslagen vo lgens he t  

OZB- tar ie f  ‘woningen’ ;   
 het  co l lege van burgemeester  en wetho uders  voorts  te  verzoeken een inventar isat ie  te  

houden naar de impact  en ( f inanc ië le)  consequent ies van de  btw-sportvr i j s te l l ing voor 

de explo i ta t ie  van de e igenaren en explo i tanten van sportaccommodat ies in  W est land 

en ind ien de u i tkomsten van deze invent a r isat ie  daartoe aanle id ing vormen ,  de raad 

een voors te l  voor  te  leggen voor een regel ing ,  waarb i j  aan deze e igenaren en 

explo i tanten een b i jdrage in  het  f inanc ie e l  nadee l  kan worden vers t rekt ;  

en gaat  over  to t  de orde  van de  dag.”  

(Mot ie  10.2 van GemeenteBelang W est land,  W est land Verstandig ,  GroenLinks,  de PvdA,  

VVD,  CDA en LPF)  

 

W ij  danken de wethouder voor z i jn  medewerk ing .  De heer  Van den Berg heef t  samen met  

wethouder Van der  Stee de voorbere id ing van deze mot ie  op  zich genomen en de heer 

Van den Berg za l  z ich  onthouden van s temming in  verband met  z i jn  funct ie  b i j  Velo.  

 

De heer Hof land:  Voorzi t ter .  W i j  hebben op het  laats te moment  de mot ie  nog mede 

ondertekend.  

 

De voorzi t te r :  Da t  is  dus  n ie t  voor  be ide mot ies,  maar voor de laats te  mot ie .  

 

De heer Dui jsens:  Mevrouw de voorzi t te r .  Beide mot ies d ienen wi j  mede in .  Een ver lag ing  

van de ozb voor a l le  verenig ingen in  W est land is een van  onze speerpunten.  In  d i t  geval  de  

sportverenig ingen ,  d ie  de eers te s tap moeten ze t ten om de vo lgende s tap ook te  kunnen 

zet ten .  Dus wi j  v inden dat  pr ima.  W i j  v inden ook dat  de heer  Di jkhuizen van het  

Ju l iana Sportpark  vanavond pr ima heef t  ve rwoord  wat  daarvoor  ook een aanle id ing is ,  maar 

los  van de landel i jke wi j z ig ing van wetgeving over  b tw ,  v inden wi j  het  überhaupt  log isch d at  

de verenig ingen,  d ie  het  cement  van onze  samenleving zi jn ,  geen ozb hoeven te  beta len.  Dus 

ook de leden n ie t .   

Het  verhaal  over  de  zonnepanelen vinden wi j  ook heel  log isch  en burgers  n ie t  dubbel  worden 

gestraf t .  Als  men ie ts  voor  de duurzaamheid doe t ,  d an hoef t  daar geen ozb over  betaald te  

worden.  In  de regel  za l  z ich dat  a l leen voordoen b i j  ve rkoop van perce len ,  waarb i j  de 

koopsom ie ts  hoger wordt  geste ld  en de ozb daar meesta l  op afger icht  wordt .  Vandaar dat  wi j  

dat  een redel i jke en  ook een log ische maatregel  v inden .  

 

De heer Zuyderwi jk :  Begr i jp  ik  het  goed ,  mevrouw de voorzi t te r ,  dat  we zowel  het  voors te l  

a ls  de twee mot ies tegel i jker t i jd  behandelen ?  

 

De voorzi t te r :  Da t  is  ju is t .  

 

De heer Zuyderwi jk :  De mot ie  over  de sportverenig ingen hebben we mede i ngediend en ik  

denk dat  d i t  een p roduct  is  van  een  heel  goede samenwerk ing.  De heren  Van den Berg en 

Van der  Stee wi l  ik  daarvoor danken.  Ik  denk dat  het ,  gezien de b reedte waarop het  

gedragen wordt ,  ie ts  is  waar we met  z ’n  a l len achter  kunnen s taan.  

Ik  wi l  ook refereren aan het  voors te l  wa t  betre f t  de ozb  en  dat  is  een mot ie  voor  ver lag ing 

van de ozb,  d ie  wi j  a ls  VVD op 6  november hebben ingediend .  Deze  mot ie  is  raadsbreed 

aangenomen en d ie  s teun kwam ook to t  s tand  door een goede samenwerk ing,  omdat  a l le  

par t i jen h ier  voordeel  van hebben,  zowel  de huizenbezi t te rs  a ls  de huurders .  W i j  gaan 

akkoord met  zowel  het  voors te l  a ls  mot ie  10.2.  

Mot ie  10 .1 zouden wi j  wi l len aanhouden,  omdat  wi j  hebben begrepen dat  de VNG hie r  ook 

mee bezig is .  W i j  wi l len voorkomen dat  we ie ts  aannemen waarover  de VNG anders bes lu i t .  

Graag een  antwoord van  de wethouder h ierop .  



W O O R D E L I J K  V E R S L A G    

R A A D  1 1  D E C E M B E R  2 0 1 8  

 

 19 

 

De heer Hof land:  Voorzi t ter .  De  mot ie  over  de  zonnepanelen en de W OZ-waarde is  natuur l i jk  

een heel  sympath iek idee,  evenals  de mot ie  over  het  ozb - tar ie f  voor  de sportverenig ingen d ie  

wi j  mede ingediend hebben .  Over de zonnepanelen zi jn  we nog even  in  dubio.  Di t  kwam in  de 

commiss ievergader ing  natuur l i jk  ook langs en toen g ing het  met  name over de prakt ische 

u i tvoerbaarheid en  b leef  dat  een beet je  hangen.  Er  waren wat  vraagtekens  b i j  en er  werd 

gesproken over  het  v l iegen met  drones over  hu izen en woonwi jken.  N u is  het  een jaar  

u i tgeste ld  en mi jn  vraag is  o f  de wethouder dan vo ldoende t i jd  heef t  om naar de prakt ische 

u i tvoerbaarheid  en  dergel i jke te  k i jken.  Ik  denk dat  het  wel  ie ts  is  wat  inwoners van W est land 

kan aanmoedigen om energ iebesparende maat regelen te  nemen.  Een sympath iek voors te l  en 

we zouden graag  antwoord wi l len op  d ie  vraag om op bas is  daarvan te  kunnen bes l issen.   

 

De heer De Gier :  Voorzi t ter .  W i j  hebben beide mot ies mede ingediend,  zoals  ook voorgaande 

mot ie  d ie  om een aanpass ing van het  ozb- tar ie f  vroeg .  Ik  heb nog wel  een opmerk ing.  

De oorspronkel i jke mot ie ,  waar in  ver lag ing van de ozb -ver lag ing werd gevraagd en in  d i t  

voors te l  is  doorgevoerd ,  merkt  ook op dat  de  ozb voor  huurders  ook op een of  andere manie r  

door de corporat ies  aan huurders  van soc ia le  huurwoningen zou moeten worden  

doorberekend.  De wethouder werd opgeroepen om daarover in  over leg  te  gaan  en ik  wi l  

graag weten  of  daarover  a l  ie ts  is  te  zeggen en  d ie  huren daardoor ook inderdaad minder 

s t i jgen.   

Dan de zonnepanelen .  Volgens mi j  is  d ie  oproep landel i jk  a l  eerder  gedaan,  ook door de 

VNG. W i j  hebben in  de commiss ievergader ing begrepen dat  d ie  waardebepal ing grotendeels  

a l  is  gedaan door nog  één keer te  k i jken of  e r  in  de woningen d ie  momenteel  z i jn  

gewaardeerd sprake is  van zonnepanelen.  Zel fs  a ls  d ie  wel  z i jn  meegerekend voor  een 

referent iewoning,  dan  zou de waardebepal ing voor de naast l iggende won ingen zonder 

zonnepanelen n ie t  k loppend zi jn  en  zouden er  weer a l ler le i  beroepen kunnen worden gedaan.   

De mot ie  over  de  sportverenig ingen hebben we mede ingediend ,  omdat  wi j  z ien dat  

spor tverenig ingen voor  s teeds hogere las ten komen te  s taan en we ,  a l le  oproepen ten sp i j t ,  

he laas nog n ie t  to t  een  herzien ing  van de subs id ieverordening zi jn  gekomen,  zodat  de 

sportverenig ingen n ie t  op een andere subs id ie -acht ige manier  gecompenseerd kunnen 

worden.  Dus is  d i t  een  manier  om de ozb n ie t  meer door te  berekenen ,  maar e igenl i jk  hadden 

we l iever  een n ieuwe subs id ieverordening gehad ,  waarb i j  ve renig ingen d i recter  

gesubs id ieerd kunnen worden.  

 

De heer Eel t ink :  Voorzi t ter .  Het  za l  u  n ie t  ve rbazen dat  wi j  de  mot ie  over  de 

sportverenig ingen mede ind ienen,  omdat  wi j  ook het  cement  herkennen  dat  de 

sportverenig ingen en ook andere verenig ingen tekenen .  

De mot ie  over  de  zonnepanelen op de woningen  zouden wi j  graag s teunen,  ware  het  n ie t  dat  

het  nu op twee onderdelen n ie t  matcht  met  wat  wet te l i jk  mogel i jk  is .  Ik  heb de pech dat  ik  a ls  

W OZ-taxa teur  wel  eens een hercer t i f icer ingscursus moet  vo lgen ,  waarb i j  vo lgens ons twee 

onderdelen verbete r ing behoeven .  Dat  is  dat  we de W OZ-waarder ing schrappen in  de kop  en  

verderop b i j  de tweede bul le t  van  de mot ie  n ie t  verzoeken rekening te  houde n met  de 

vasts te l l ing van de  W OZ-waarde,  want  dat  kan nu ju is t  n ie t .  W i j  verzoeken om daar rekening 

mee te  houden b i j  het  vasts te l len van de ozb-aans lag,  omdat  je  a ls  gemeente daarb i j  wel  d ie  

vr i js te l l ingsmogel i jkheid hebt  om op d ie  manier  in  te  v l iegen .  Zodat  wi j  d ie  ook  kunnen 

s teunen a ls  ie ts  wat  ook  wet te l i jk  vo ldoet  en ook  aans lu i t  b i j  de ambi t ie  van het  CDA om 

duurzaamheid  n ie t  te  remmen,  maar met  het  oog  op het  rentmeeste rschap te  omarmen en te  

k i jken of  het  voor  toekomst ige generat ies  goed geregeld is .   

 

De heer Dui jsens :  W aarom past  u  dan de mot ie  vanui t  uw hoge deskundigheid  n ie t  aan?  

 

De heer Eel t ink :  Ik  k i jk  even naar de ind ieners  van de mot ie .  Akkoord .  Dan is  dat  opgelost .  

 

De heer Spaans:  Voorzi t ter .  W i j  s teunen beide mot ies d ie  zo ju is t  aan de orde zi jn  geweest ,  

maar ik  heb nog wel  een  opmerk ing over  de ozb-ver lag ing  voor de spor tverenig ingen.   
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Het  zou mooi  z i jn  a ls  we ook de cu l ture le  en  wat  mi j  bet ref t  ook de  ideële  verenig ingen,  

zoals  were ldwinkels ,  in  de toekomst  kunnen meenemen in  d i t  soor t  ko r t ingss lagen.  Ik  begr i jp  

dat  daarnaar  onderzoek za l  worden gedaan en wacht  dat  met  be langste l l i ng af .  Maar ik  houd 

wel  een dr ingend p le idooi  om n iet  a l leen maar aan de sport  te  denken,  e r  z i jn  ook nog 

andere verenig ingen in  het  W est land d ie  deze kor t ingen dolgraag via  hun penningmeester  to t  

z ich z ien komen.  

 

De voorzi t te r :  Da t  was de eers te termi jn  van  de zi jde van uw raad .  Dan i s  het  woord  aan 

wethouder Van der  Stee.  

 

Wethouder Van der  Stee :  Voorzi t te r .  Laat  ik  beginnen met  de opmerk ingen d ie  z i jn  gemaakt  

over  het  voors te l  ze l f .  De heer De G ie r  maakte een opmerk ing over  de huurders  en de 

corporat ies .  Ik  heb  in  de  commiss ievergader ing gezegd  da t  wi j ,  a ls  het  voors te l  met  de 2% 

door de raad  word t  aangenomen,  r icht ing de corporat ies  het  verzoek zu l len doen om di t  met  

de huurders  te  verrekenen .  W i j  kunnen d i t  n ie t  a fdwingen b i j  de  corporat ies ,  maar daartoe  

wel  een verzoek doen.  In  de commiss ievergader ing  heb ik  be loofd dat  d i t  ve rzoek nog deze 

week of  vo lgende week za l  worden gedaan.  Late r  in  het  jaa r  kan ik  terugkoppelen hoe er  op 

dat  verzoek is  gereageerd  door de corporat ies .   

Dan de mot ies.  W e hebben een f l inke d iscuss ie gevoerd  in  de commiss ie vergader ing  en de  

in tent ies  van  de raad  werden toen a l  door de heer Van den Berg verwoord,  waar het  co l lege 

op zich achte r  kan s taan .  W e weten dat  d i t  een mot ie  is  geweest  d ie  a l  i n  2014 in  deze raad  

heef t  gespeeld,  maar  toen waren de  mogel i jkheden er  nog n ie t .  Toch wi l  ik  enkele punten u i t  

de mot ies doornemen voordat  ik  de def in i t ieve react ie  van he t  co l lege za l  geven ,  a lsook een 

overweging daarb i j .   

A ls  eers te de vr i js te l l i ng  van de  W OZ-waarder ing .  W i j  hebben aangegeven dat  de gemeenten 

n ie t  de vr i jhe id  hebben om het  op d i t  moment  bu i ten de waarder ing te  la ten,  maar dat  we wel  

een facul ta t ieve ozb-vr i j s te l l ing kunnen invoeren .  W e hebben ook aangegeven dat  we een  

aanta l  zaken  zouden moeten inven tar iseren  en dat  is  ook waarom de datum van 

1 januar i  2019 een  hele las t ige is ,  zeker  a ls  de facturen vo lgende maand a l  gemaakt  moeten 

worden en over  zes weken weggaan.  W i j  hebben ook aangegeven even het  onderzoek en de 

bevind ingen van  de VNG af  te  wachten ,  d ie  moge l i jk  een gemakkel i jkere manier  gaat  geven 

voor de vr i js te l l ing van de ozb ten aanzien van de zonnepanelen.  

 

De heer Dui jsens :  Over welke mot ie  heef t  u  het?  

 

Wethouder Van der  Stee :  De eers te  mot ie  over  de zonnepanelen.  Daar in  is  nu de datum 

gewi jz igd in  2020 en  dat  geef t  ons in  ieder  geval  de ru imte de on twikkel ingen af  te  wachten 

om verder  te  gaan onderzoeken hoe h ie rmee om te gaan.  Mi jn  voors te l  is  dan ook om samen 

in  het  Raads Over leg Financ iën te  bek i jken  hoe deze ontwikkel ingen kunnen worden 

ingevoerd .  In  het  bes lu i t  wordt  ve rzocht  de vr i js te l l ing op te  nemen in  de  Verordening  ozb 

West land 2020,  waarmee vooru i t  wordt  ge lopen op een in tegra le  afweging b i j  de begrot ing  

voor het  jaar  2020.  Evenals  de raad kan het  co l lege n ie t  overzien voor we lke keuzes wi j  

komen te  s taan.  Dus wi j  s te l len wat  dat  betref t  ook voor b i j  de mot ie  over  de zonnepanelen 

daarmee te  wach ten  met  de daadwerkel i jke u i tvoer ing to tdat  de inventar i sat ie  voorb i j  is  en 

we dan ook de f inanc ië le  maatregelen kunnen berekenen,  a lsmede het  he le dekk ingsverhaal  

ook in  de begrot ing  a ls  post  kunnen meenemen,  waarb i j  kan worden afgewogen of  we k iezen 

voor de zonnepanelen of  andere zaken zoals  een  zwembad,  een supermarkt ,  een school  o f  

een weg.  W i j  gaan voor een in tegra le  afweging b i j  de begrot ing voordat  we nu a l  posten  

weggeven.  

 

De heer Keizer :  Bi j  in ter rupt ie .  Als  de  mot ie  zo wordt  aangepast  dat  d ie  mogel i jkheid  

technisch a lvast  kan worden ingevoerd,  dan is  he t  een keuze  van de raad  b i j  de vasts te l l in g 

van de begrot ing.  Maar dan moet  d ie  techniek er  wel  z i jn ,  omdat  we anders n ie ts  hebben om 

te bes lu i ten.   
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Wethouder Van der  Stee :  U geef t  een per fecte ver ta l ing van datgene wat  het  co l lege wi l .  W i j  

kunnen ons daarop technisch voorbere iden,  maar geven er  pas in  november een k lap op.  

De tweede mot ie  is  ook best  ingewikkeld,  voora l  omdat  in  de t i te l  en ook  in  het  bes lu i t  s taat :  

n ie t  a l leen voor de sportaccommodat ies,  maar ook het  vastgoed van andere ANBI -  en/of  

SBBI -organisat ies .  Dat  betekent  dat  we eers t  de  technische u i twerk ing met  de raad wi l len 

aangeven voor welke sportc lubs,  maar gaan we ook k i jken naar e igenaren en gebru ikers ,  de  

dorpshuizen.  De SBBI -organisat ies ,  de soc iaa l  be lang behart igende ins te l l ingen  en de ANBI,  

a lgemeen nut  beoogde inste l l ingen va l len  daar a l lemaal  onder.  W elk  tar ie f  gaan we dan 

toepassen? De gebru ikers  vr i js te l len of  ook naar  het  woningtar ie f  o f  a l les  vr i js te l len  wanneer 

je  n ie t  a l leen gebru iker ,  maar ook e igenaar ben t ? En hoe gaan we om met  de n ie t -

commerc ië le  sportc lubs? Gaan we ook onderscheid maken  tussen de d iverse verenig ingen,  

zoals  sportverenig ingen of  de SBBI en de  ANBI? Of  k i jken we ook op een bepaalde manier  

naar de buur thu izen in  mul t i funct ionele accommodat ies ? Er z i jn  daarb i j  keuzes d ie  moeten 

worden gemaakt .  W e hebben in  W est land momenteel  te  maken met  330 objecten d ie  daar 

mogel i jk  in  de meest  ru ime zin  onder kunnen va l len  en dan praten we over een post  van 

€  896.000,00.  Als  we k i j ken naar een  smal le  u i tvoer ing ,  dan p raten we b i j  buur thu iscentra en  

sportaccommodat ies  over een post  van €  296.000,00.  Dat  z i jn  behoor l i jke bedragen.  Zel fs  b i j  

de smal le  toepass ing ,  zoals  in  de Tweede Kamer is  behandeld ,  p raten we nog over  

193 objecten.  Daarnaast  heef t  de heer Van den Berg aangegeven da t  een deel  van  deze 

193 objecten te  maken heef t  met  de btw waarover zo ju is t  is  gesproken,  d ie  ook a l  eerder  z i jn  

u i tgenodigd voor een b i jeenkomst  over  de gevolgen van de btw -compensat ie  door mi jn  

co l lega Varekamp. Er  z i jn  behoor l i jk  veel  zaken d ie  moeten worden u i tgezocht  en ik  ben b l i j  

dat  de ind ieners  de  datum hebben veranderd in  2020,  zodat  het  kan worden u i tgezocht .  

Eigenl i jk  wi l len we hetze l fde voors te l len wat  de heer Keizer  zo ju is t  heef t  gezegd door de 

boel  vast  voor  te  sor teren en technisch a l les  voor te  bere iden ,  zodat  keuzes kunnen wo rden 

gemaakt .  Duidel i jk  inzichte l i jk  wie wel  en wie n ie t  en dan komen we ook  b i j  de beantwoord ing 

van de heer Spaans wat  dat  f inanc iee l  betekent .  Maar de  def in i t ieve k lap  komt b i j  de 

in tegra le  afweging b i j  de  begrot ing in  november.   

 

De heer Keizer :  Het  s taa t  ook zo  op d ie  manier  in  de mot ie .  Al leen  gaat  het  om de 

sportaccommodat ies van  n ie t -commerc ië le  e igenaren en explo i tanten  en zo mogel i jk  –  zo 

begr i jp  ik  uw opmerk ing –  kunnen we de andere verenig ingen,  de ANBI -  o f  SBBI-

organisat ies ,  la ter  nog onderzoek en.  Maar de sportaccommodat ies wi l len  we in  ieder  geval  

meenemen,  want  dat  is  n ie t  zo ’n  heel  fors  bedrag.  En de andere,  zoals  in  de mot ie  
opgenomen,  zo  mogel i jk  vastgoed van  andere.   

 

Wethouder Van der  Stee :  Het  z i t  hem in  de woord jes ‘ i s  geregeld ’ .  Daarom  wi l l en wi j  het  

technisch voorbere iden.  Of  u  past  de tekst  aan,  dat  kan natuur l i jk  ook.  We kunnen dan a l les  

mooi  in  kaar t  brengen en kan b i j  de begrot ing in  november  spec i f iek  worden aangegeven 

welke groepen u  wel  o f  n ie t  wi l t .  W e hebben het  dan in  ieder  g eval  samen technisch 

voorbere id.   

Waarmee ik  u  wel  van d ienst  kan zi jn  is  het  tweede punt  van het  bes lu i t  om een 

inventa r isat ie  te  houden van wat  de impact  is  van d ie  verenig ingen.  Op d i t  moment  is  ons dat  

nog n ie t  prec ies he lder .  Ik  ben met  de heer  Van den Berg overeengekomen dat  het  om 

bedragen gaat  to t  misschien wel  €  30 .000,00 per  verenig ing,  maar e r  is  ook nog sprake van 

een mogel i jke  subs id ieregel ing  d ie  gaat  komen.  Laten we he t  eers te ha l f jaar  gebru iken om 

dat  goed met  e lkaar  u i t  te  zoeken.  De in ten t ie  is  du ide l i jk .  Het  co l lege snapt  dat  er  

problemen zi jn  en wi l  daar  ook samen naar k i jken,  maar la ten we de knopen pas doorhakken 

a ls  we over a l le  gegevens beschikken.  W e hebben dan met  de vo l led ige inventa r isat ie  van de 

btw een beter  beeld waar het  over  gaa t .  U kunt  dan a l t i jd  nog bes lu i ten wat  u  daarmee 

prec ies wi l t  doen .  Dat  is  de l i jn  van het  co l lege.  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l .  Ik  k i jk  o f  er  nog  behoef te  is  aan een tweede te rmi jn .  

 

De heer Keizer :  Voorzi t ter .  W e zi jn  in  ieder  geva l  b l i j  dat  vo lgend jaar  d ie  techniek e r  is ,  

zodat  we d i t  kunnen toepassen.   
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Wij  zu l len erop le t ten da t  het  voor  de sportaccommodat ies sowieso in  de begrot ing z a l  

worden meegenomen en  over  de andere  komen we nog te  spreken.  Als  u  de techniek zo 

leest ,  dan kunnen wi j  ins temmen met  de opmerk ing d at  we de techniek mogel i jk  gaan maken 

voor de begrot ingsbehandel ing 2020.   

 

De heer Dui jsens :  Ik  ben  het  daarmee eens.  

 

De heer Zuyderwi jk :  Ik  heb nog een verhelderende vraag.  W ordt  mot ie  10.1 nu technisch 

voorbere id ,  enerzi jds  naar wat  e r  is  gevraagd ,  anderzi jds  wat  VNG gaat  doen? Dus e igenl i jk  

s temmen we voor een soort  in tent ie  d i t  te  gaan  doen en nemen we pas echt  een bes lu i t  

h ierover  in  november vo lgend jaar .  

 

De heer Hof land:  Voorzi t ter .  Mi jn  vraag is  a l  geste ld  en ook beantwoord.  W ij  zu l len meegaan 

met  mot ie  over  de zonnepanelen.  

 

De heer Eel t ink :  Voorzi t ter .  Ik  heb mi jn  opmerk ing a l  gemaakt :  t wee woord jes schrappen  en 

dan gaat  het  lukken.   

 

De voorzi t te r :  Hoe zou u  dat  dan of f ic iee l  wi l len verk laren? Zo gaat  het  e igenl i jk  n ie t .  W e zi jn  

met  39 leden en  a ls  iedereen een woord je wi l  schrappen,  dan b l i j f t  er  van de mot ie  n ie ts  

over .   

 

De heer Keizer :  Voorzi t ter .  Het  is  heel  s impel .  A ls  de heer Eel t ink  even met  z i jn  pen  naar u 

loopt  en h i j  schrapt  deze  twee woorden weg,  dan  zi jn  we er  vo lgens mi j  heel  snel  u i t .  

 

De heer Eel t ink :  Voor de  helderheid en om een  misvers tand te  voorkomen :  bovenin  s taat  

‘ vr i js te l l ing van  zonnepanelen’ .  Dat  is  de mot ie .  En b i j  de tweede bul le t  s taat  ‘vas ts te l len van 
de W OZ-waarde’ ,  er  s taat :  ‘vasts te l len van de ozb’ .   

 

De voorzi t te r :  Ik  heb hem.  Bi j  de constater ingen ,  maar dat  is  één  woord je.  U had he t  over  

twee.   

 

De heer Eel t ink :  Voor de  zekerheid  kom ik  even  b i j  u  langs.  

 

Mevrouw De Zoete-van der  Hout :  Voorzi t ter .  Ik  heb grote moei te  met  deze gang van  zaken.  

Hier  worden enkele woord jes geschrapt ,  maar ik  heb geen idee waar ik  nu e igenl i jk  voor  ga 

s temmen.   

 

De heer Keizer :  Hier  wordt  ie ts  geframed wat  e r  n ie t  is .  Er  word t  he lemaal  n ie ts  veranderd .  

W ij  hebben het  over  de techniek in  de mot ie  en dat  heef t  de wethouder verduide l i jk t .  W i j  

nemen nu nog geen bes lu i t  over  de f inanc ië le  consequent ies ervan.  W at  ons betref t  hadden 

we dat  bes lu i t  nu wel  genomen,  maar daar komen we vo lgend jaar  november b i j  de 

behandel ing van de begrot ing op terug .   

 

De voorzi t te r :  Een soort  s temverk lar ing  ten  aanzien van uw e igen mot ie .  Zo moet  u  het  z ien.  

De heer Keizer  s te l t  geen tekstwi j z ig ing  voor  en  de heer Eel t ink  heef t  twee k le ine 

verhelder ingen,  a ls  ik  he t  zo mag zeggen.  

 

De heer Eel t ink :  Voorzi t ter .  Ik  besef  dat  ik  d i t  a l lemaal  veroorzaak.  Even v isual iseren.  W OZ-

waarder ing  schrappen.  W OZ-waardewi j z ig ing ozb.  

 

Mevrouw De Zoete-van der  Hout :  Dat  was waar i k  behoef te  aan had.  

 

De voorzi t te r :  Da t  is  de wi j z ig ing  in  de mot ie  over  de zonnepanelen.  Hiermee zi jn  we aan het  

e inde van de tweede termi jn  gekomen.  Heef t  de  wethouder nog een nabrander?  
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Wethouder Van der  Stee :  Voorzi t te r .  In  fe i te  heef t  de heer Keizer  het  zo ju is t  a l  herhaald.  Dus 

ik  denk dat  de heer  Zuyderwi jk  het  nu  pr ima begr i jp t  en het  e rmee eens i s .  

 

De voorzi t te r :  Dan s te l  i k  voor  over  te  gaan o p s temming,  te  beginnen b i j  de meest  

vers t rekkende mot ie  en dat  is  de mot ie  onder  10 .1 .  Deze mot ie  word t  met  a lgemene s temmen 

aangenomen.  

Mot ie  10 .2  over  lagere ozb- ta r ieven voor de  spor taccommodat ies en a l les  wat  daarover is  

gezegd.  Voor deze  mot ie  is  de gehele raad ,  zodat  ook deze  mot ie  unaniem is  vastgeste ld .  

 

De heer Keizer :  Voorzi t ter .  U was erg  snel ,  maar  de  heer Van den Berg heef t  z ich  van  

s temming onthouden in  verband met  z i jn  act i v i te i ten b i j  Velo.  

 

De voorzi t te r :  De  heer Van den Berg  onthoudt  z i ch  van s temming over  be ide mot ies .  

Dan gaan we naar het  voors te l  to t  vasts te l l ing van de Verordening  onroerende-

zaakbelast ingen 2019.  Voor het  voors te l  s temmen 38 raads leden,  zodat  het  voors te l  unaniem 

wordt  vastgeste ld .  

 

27.   VRAGENRONDE 

 

De voorzi t te r :  W e beginnen met  de rondvra gen van LPF W est land en West land  Verstandig  

over  het  warmtesysteem. W ie wenst  h ierover  he t  woord te  voeren?  

 

De heer D.  van der  Meer :  Voorzi t te r .  Op 3 maar t  2018 heef t  LPF W est land vragen geste ld  

over  het  s lecht  funct ionerende warmte systeem in  de wi jk  Hoogeland te  Naaldwi jk .  Op 11 apr i l  

kwam he t  antwoord van het  toenmal ige co l lege met  de mededel ing dat  het  systeem tegen de 

capac i te i t  aan l iep en e r  een derde warmtebron zou b i jkomen om de p roblemen op te  lossen.  

We zi jn  een hal f  jaa r  verder  en nu de temperaturen zakken ,  b l i jken de problemen er  nog 

s teeds te  z i jn ,  s terker  nog,  het  aanta l  hu ishoudens dat  over last  heef t  is  enorm toegenomen.  

Klachten bestaan u i t  het  n ie t  beschikken over  warm water  o f  een koud hu is  en b i j  andere 

woningen is  er  sprake van sauna-acht ige temperaturen.  

Wanneer men b i j  Vest ia  aank lopt ,  wordt  men doorverwezen  naar de leveranc ier ,  d ie  op zi jn  

beurt  weer doorverwi js t  naar de d iverse ins ta l la teurs ,  d ie  op hun beurt  weer aangeven dat  

het  systeem niet  deugt .  

Aangezien  het  aannemel i jk  is  dat  de temperatu ren de komende per iode verder  gaan zakken 

en ze l fs  de  vo lksgezondheid in  gedrang kan kom en hebben we de vo lgende vragen :  

1 .   Is  de derde warmtebron  in  gebru ik  genomen?  

2.     Zo ja ,  waarom bl i j ven dan de problemen bestaan? Zo nee,  waarom is  de  derde 

warmtebron ,  tegen de  toezegging in ,  n ie t  in  gebru ik  genomen en wanneer gaat  dat  

dan wel  gebeuren?  

3.   Kan het  co l lege met  Ves t ia  in  gesprek gaan met  a ls  doel  één aanspreekpunt  te  

rea l iseren waar de bewoners met  hun problemen tere chtkunnen,  zonder van het  kast je  

naar de muur te  worden gestuurd? De inspreker verwees daar ook a l  naar.   

4 .   Kan het  co l lege toezeggen de raad zo spoedig mogel i jk  v ia  een  memo te in formeren 

over  de voortgang ,  omdat  behandel ing in  de commiss ie pas in  janua r i  kan 

p laatsvinden?  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Onze f ract ie  wordt  benaderd door bewoners van Hoogeland in  

Naaldwi jk  d ie  k lagen  over  het  vaak n ie t  k r i jgen van warm water  en verwarming .  Als  ze 

k lagen,  worden  ze  b i jna le t ter l i jk  en f iguur l i jk  van het  kas t je  naar de muur gestuurd .  Di t  

deugt  n ie t  en Vest ia  handel t  a ls  corporat ie  n ie t  correct  jegens haar huurders  en ook n ie t  

r icht ing de gemeente .  De gemeente heef t  h ie r in  een toezichthoudende taak.   

De navolgende vraag :  za l  het  co l lege h ier op  d i rect  act ie  ondernemen en  ervoor zorgen dat  

Vest ia  d i t  probleem di rect  en f inaal  op lost ?  

 

De voorzi t te r :  De  wethouder heef t  he t  woord.  
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Wethouder Van der  Stee :  Dank u wel ,  voorzi t ter .  Het  is  heel  verve lend  voor de mensen d ie  

d i t  overkomt en zeker a ls  er  k le ine k inderen b i j  z i jn  betrokken,  zoals  de inspreker a l  

opmerkte.   

De vraag van LPF over de derde warmtebron kan ik  a ls  vo lgt  beantwoorden.  Vor ige maand is  

een n ieuw bronc luster  in  gebru ik  genomen met  twee ext ra b ronparen.  Waarom zi jn  dan de 

problemen b l i jven bestaan  en waarom is  de derde warmtebron tegen de  toezegging in  nog 

n ie t  in  gebru ik  genomen ? Deze is  wel  in  gebru ik  genomen.  Vest ia  is  verantwoordel i jk  voor  de 

lever ing  van  energ ie to t  aan de warmtepomp in  de woning en d ie  verp l ich t ing is  in  de 

contracten met  de afnemers vastgelegd ,  ie ts  waaraan  Vest ia  mag worden gehouden.  Er  

komen echter  regelmat ig  k lachten b innen over de  warmtebron ze l f  o f  over  de ins ta l la t ie  in  de 

woning.  Het  vaak n ie t  warm kr i jgen van het  wate r  en de verwarming word t  meesta l  n ie t  

veroorzaakt  door he t  energ iesysteem van Vest ia ,  maar door b i j voorbeeld  een s lecht  

a fgeste lde b inneninsta l la t ie  in  de woning.  En  in  d ie  geval len  moet  Vest ia  doorverwi j zen naar 

de ins ta l la teur .  De k lach ten van  de afge lopen week zi jn  daarvan een voorbeeld.  Het  

energ iesysteem van Ves t ia  funct ioneerde wel  naar behoren,  maar door  een sof tware fout  in  

de warmtepomp ga f  d ie  onterecht  een s to r ingsmeld ing.  De fabr ikant  van de warmtepomp is  

bezig met  de  oploss ing.  

Er  wordt  verder  gevraagd,  ook door W est land  Verstandig,  o f  wi j  met  Vest ia  ge l i jk  h ierover  in  

gesprek wi l len gaan.  W e hebben vandaag d i rect  met  Vest ia  contact  opgenomen met  het  

verzoek d i t  probleem op te  lossen en Vest ia  hee f t  ook desgevraagd gereageerd op de 

k lachten.  Zoals  ik  net  a l  ze i ,  is  Vest ia  verantwoordel i jk  voor  de lever ing .  En de verp l icht ing 

in  de contracten met  de afnemers is  vastgelegd en daaraan mag Vest ia  dus worden 

gehouden.   

Of  het  probleem f inaal  opgelost  is ,  kan ik  nog n ie t  zeggen.  W at  wi j  hebben doorgekregen  is  

dat  de fabr ikant  van de warmtepomp op d i t  moment  nog bezig is  met  de oploss ing h iervan .  

We hopen dat  het  snel  za l  worden opgelost .  Al le  k lachten moeten via  het  contactcentrum van 

Vest ia  gaan en ind ien  b l i jk t  dat  de k lacht  n ie t  ve roorzaakt  wordt  door het  energ iesysteem, 

dan moet  men de bewoner doorverwi j zen naar de ins ta l la teur .  Op d i t  moment  kan ik  er  vr i j  

wein ig  over  zeggen.  Het  heef t  onze aandacht  en  wi j  hebben naar aanle id ing van de  

rondvraag gebeld met  Vest ia  en d ie  is  ermee aan de s lag gegaan.  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l .  Is  er  aanle id ing  voor  een tweede termi jn?  

 

De heer D.  van der  Meer :  Voorzi t te r .  Ik  dank de  wethouder voor z i jn  beantwoord ing.  Helaas 

hoor ik  wel  da t  het  kast je -naar-de-muursysteem is  b l i jven bestaan .  De een is  

verantwoordel i jk  voor  he t  aanleveren to t  de deur en de ander achte r  de deu r.  Hie ru i t  is  te  

conc luderen dat  het  warmtesysteem nog n ie t  za l igmakend is  en het  gas loos bouwen ook nog 

geen hal le lu ja  verd ient .   

 

De voorzi t te r :  Dan hebben we h iermee de vragenronde afges loten.  Ik  s te l  voor  naar 

agendapunt  26 te  gaan,  de mot ie  inzake  cont inueren team Voor W est land,  waarop  ook door 

een van de insprekers  is  ingegaan.  

 

26.6.   MOTIE GBW-WV-GL INZAKE CONTINUEREN TEAM VOOR WEST LAND 

 

Mevrouw Van Ri jn -van Tol :  Voorzi t te r .  Het  za l  voor  u  geen ver rass ing zi jn  dat  

GemeenteBelang  W est land voor Voor  W est land is .  Voor W est land l ig t  het  gat  tussen de 

zware zorg,  geregeld b i j  het  SKT,  en de welzi jns tak ,  geregeld v ia  Vi t is  Welzi jn .  Hoe doen zi j  

dat  dan? Zi j  hebben een  vier ta l  taken :  ona fhankel i jke c l iëntondersteuning,  d ig i ta l iser ing,  

preven t ieve  groepscursussen en de waakvlamfunct ie .  Heel  be langr i jk  is  dat  z i j  dus  ook met  

deze waakvlamfunct ie  na af loop in  de ga ten houden of  het  na zware zorg a l lemaal  goed b l i j f t  

gaan.  

Zwaardere zorg kan op deze manier  worden voorkomen door Voor W est land goed te  

organiseren en daar kun  je  natuur l i jk  a l leen maar voor z i jn .  W i j  denken graag vooraf  

construct ie f  mee en hebben daarom al  vanaf  he t  voor jaar  aangegeven hoe we h ierop  wi l len 

inzet ten .   
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In  de raadsvergader ing van oktober hebben wi j  samen met  de f ract ies  van LPF  W est land en 

West land Verstandig h ie rvoor een k l ipk lare mot ie  ingediend ,  ‘Open bestuurscul tuur ’ .  Met  he t  

groots te gemak wordt  de  mot ie  door het  co l lege n ie t  u i tgevoerd.  Dat  u  de meerderheid van 

de raad of  mi j  n ie t  ser ieus neemt ,  v ind  ik  jammer,  ik  neem het  u  ze l fs  kwal i jk ,  maat  erger  nog 

vind ik  dat  de meest  kwetsbare burgers  h ier  de dupe van worden.  De eers te inspreker van 

vanavond,  de  heer Sje l  van Gelder ,  gedragswetenschapper b i j  MEE,  ver te lde d i t  heel  

t re f fend.  Sommigen wi l len nu de ondersteuning n ie t  meer ontva ngen en  anderen weten 

gewoon n iet  wat  e r  na 1 januar i  gaat  gebeuren.   

Wat  is  nu belangr i jk? Be langr i jk  is  dat  de kwetsbare burger  centraa l  s taa t  en n ie t  de d ienst .  

Voorzi t ter .  W i j  hebben voor vanavond opnieuw een mot ie  opgeste ld ,  een heel  he ldere mot ie  

met  in  de overwegingen duide l i jk  omschreven waarom wi j  met  een  n ieuwe mot ie  komen .  Die 

is  veranderd,  omdat  wi j  vasts te l len dat  onze vor ige mot ie  n ie t  wordt  u i tgevoerd .  In  d ie  mot ie  

zat  een  escape,  maar da t  is  n ie t  zo,  d ie  mot ie  was heel  du ide l i jk .  W i j  hadden namel i jk  met  

een meerderheid van de  raad verzocht  om de taken van team Voor W est land voor min imaal  

één per iode b i j  de  u i tvoerende par t i jen  te  la ten.  Op d i t  moment  is  n ie t  he lder  o f  na 1  januar i  

a l les  goed geregeld za l  z i jn .  De mot ie  lu id t  a ls  vo lgt .  

 

“De raad  van gemeente West land,  in  vergader ing b i jee n op d insdag 11 december 2018;  

s te l t  vast  dat :  

 de gemeenteraad van West land in  z i jn  vergader ing van 16  oktober 2018 een mot ie  

heef t  aanvaard waarb i j  het  co l lege van burgemeester  en wethouders  is  verzocht  -  de 

taken van team ‘Voor  West land’  een per iode van  min imaal  één jaar  te  la ten b i j  de 
ui tvoerende par t i jen (MEE, JGZ, Kwadraad)  (…) -  deze per iode te  gebru iken om te 

komen to t  een s t ructu re le  vorm waarb i j  kennis  en knowhow n iet  ver loren  gaat   

 het  co l lege van burgemeester  en wethouders  in  z i jn  vergader ing van 13  november 

2018 fe i te l i jk  heef t  bes loten de samenwerk ing met  u i tvoerende par t i jen b innen team 

‘Voor W est land’  te  beëind igen en deze taken te  be leggen b i j  V i t is  W elzi jn  en SKT 

West land;  

neemt in  overweging  dat :  

 jur id isch gezien  een mot ie  n ie t  door he t  co l lege van burgemeester  en wethouders  

u i tgevoerd hoef t  te  worden,  maar vanui t  democra t isch oogpunt  dat  wel  degel i jk  zou 

moeten.  In  de gemeentewet  s taat  tens lot te  ook dat  het  pr imaat  b i j  de gemeenteraad 

l ig t  en dat  het  co l lege d ienend is  aan de raad .  Met  het  onderhavige  co l legebes lu i t  is  

dát  pr inc ipe geschonden;  

 het  co l lege n ie t  aannemel i jk  heef t  gemaakt  dat  de mot i e  prakt isch n ie t  u i tvoerbaar is ;  

 het  co l lege ook n ie t  aannemel i jk  heef t  gemaakt  dat  met  de u i tvoer ing  van de mot ie  

een adequate d ienstver len ing en/of  de cont inuï te i t  van zo rg in  W est land in  het  geding 

is ;  

 het  co l lege nalaat  een  deugdel i jke onderbouwing  te  geven van zi jn  oordeel  dat  b innen 

de huid ige samenwerk ing in  team ‘Voor  W est land’  ge ste lde doelen n ie t  z i jn  gehaald;  

 het  co l lege de verantwoordel i jkheid voor het  n ie t  behalen van doelen nu  e enzi jd ig  en  

unfa i r  a fwente l t  op a l leen de u i tvoerende par t i jen b innen team ‘Voor W est land’ ;  
 a ls  d i rect  gevolg van het  bes lu i t  van  het  co l lege waardevol le  exper t ise –  op onder 

andere het  te rre in  van onafhankel i jk  c l iëntondersteuning van  mensen met  een l i cht  

vers tandel i jke beperk ing  -  ver loren gaat  waardoor in  b i j zonder deze g rote  groep 

meest  kwetsbare inwoners van W est land onnodig gedupeerd wordt ;  

 een zorgvuld ige implementat ie  van de taken van  het  hu id ige team ‘Voor West land’  
door Vi t is  W elzi jn  en SKT W est land in  nauwel i jks  zes weken t i jd  (bovend ien ook nog 

eens in  de feestmaand december! )  onmogel i jk  is  a ls  gevolg waarvan een  adequate 

d ienstver len ing en de cont inuï te i t  van zorg  met  het  co l legebes lu i t  onnodig in  de 

waagschaal  wordt  geste ld ;  

bes lu i t :  

 te  vo lharden in  haar u i td rukkel i jke wens dat  de samenwerk ing met  u i tvoerende 

part i jen b innen team ‘Voor W est land’  (MEE, JGZ en Kwadraad) voor  nog tenminste 
één jaar  wordt  voor tgezet  en in  d i t  jaa r  het  ‘penvoerderschap’  voor  deze  
samenwerk ing b i j  één van deze par t i jen te  be leggen;  
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 het  co l lege van burgemeester  en wethouders nadrukkel i jk  te  verzoeken het  bes lu i t  

van 13 november 2018 te  herroepen en  loyaal  en d ienstbaar deze mot ie  -  naar le t ter  

en geest  -  u i t  te  voeren;  

 het  co l lege van burgemeester  en wethouders  te  verzoeken in  samenspraak met  

genoemde part i jen (MEE, JGZ en Kwadraad),  aangevuld met  Vi t is  W elzi jn  en SKT 

West land te  werken aan een vern ieuwde opze t  en samenwerk ing waarb innen taken u i t  

het  prevent ie f  aanbod vanaf  2020 word en belegd ( ‘Voor W est land 2.0 ’ ) ;  

 het  co l lege van burgemeester  en wethouders te  verzoeken de  gemeenteraad voor het  

zomerreces van 2019 een voors te l  voor  de vern ieuwde opzet  en samenwerk ing te  

presenteren;  

en gaat  over  to t  de orde  van de  dag.”  

(Mot ie  van GemeenteBelang  W est land,  W est land Verstandig en  GroenLinks  W est land) 

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Eer l i jkhe idshalve moet  ik  zeggen dat  wi j  soms denken h ier  voor  

spek en bonen te  z i t ten.  Zeker a ls  je  de b r ie f  van 3 december leest  over  de afdoening van de  

mot ies .  Laat  het  nu net  ook deze wethouder z i j n  d ie  de mot ie  over  he t  Gravin Machte ld -beeld 

n ie t  u i tvoer t  en  ook n ie t  de vor ige mot ie  in  d i t  doss ier .  W at  doen we h ier  e igenl i jk?  Er  was 

een meerderheid voor de mot ie ,  maar e igenl i jk  l i jk t  het  nergens op.  Als  we zonder 

tegengesput ter  van he t  co l lege een mot ie  hebben aangenomen en we h ier  naar bu i ten gaan ,  

dan moet  d ie  mot ie  gewoon worden u i tgevoerd.  En n ie t  v ier  weken la te r ,  zoals  in  d i t  geval ,  

met  een br ie f  van 3  december.  Het  is  een schande!  Toen ik  deze br ie f  las ,  werd ik  echt  

verd r ie t ig  en dacht  ik :  waar ben ik  h ier  e igenl i jk  mee bezig? W e zi t ten h ier ,  hebben een 

mot ie  b innengehaald en vervo lgens komt he t  co l lege en legt  a l le  mot ies deels  terzi jde met  

een t ruc om d ie n ie t  u i t  te  voeren.  Di t  is  ook zo ’n  voorbeeld.  Het  is  d ieptreur ig  mensen d ie  
zorg nodig hebben op  deze wi jze  te  behandelen ,  omdat  het  co l lege graag  met  twee 

organisat ies ,  SKT en Vi t is ,  zaken wi l  doen en n ie t  met  de organisat ies  d ie  de handjes aan 

het  bed hebben.  Echt  grove schande van d i t  co l lege en deze wethouder.   

 

De heer Spaans:  Voorzi t ter .  He t  betoog van de inspreker vanavond behoef t  e igenl i jk  

nauwel i jks  toe l icht ing .  Onze meest  kwetsbare burgers  lopen r is ico.  Dat  mag n iet  en dat  kan  

n ie t .  Daarom ondersteunen wi j  van har te  deze mot ie .   

 

De heer Van Koppen:  Voorzi t ter .  Ik  s ta  h ier  vanavon d met  een dubbel  gevoel ,  want  in  

oktober d iende ik  namens mi jn  f ract ie  nagenoeg dezel fde mot ie  in  en d ie  werd na 

aankondig ing in  het  pres id ium d i rect  gesteund door GBW  en W est land  Verstandig .  Vanavond 

d ienen zi j  een ze l fde soort  mot ie  in  en ik  za l  u i t l eggen waarom wi j  deze mot ie  n ie t  kunnen 

s teunen.  

LPF W est land was,  is  en  b l i j f t  een par t i j  d ie  het  be lang van  maatschappe l i jk  werk  hoog in  het  

vaandel  hee f t  s taan.  Het  prevent ieve werk,  de waakvlamfunct ie  en a l  het  andere wat  z i j  doen 

heef t  a l t i jd  onze aandach t  gehad.  De weerbaarheidst ra in ing,  de k iest ra in ing en etc .  v inden en 

vonden we a l t i jd  a l  zeer  be langr i jk .  Vor ige maand,  t i jdens mi jn  inbreng van de vor ige mot ie ,  

heb ik  het  ook a l  genoemd, maar ik  hecht  er  waarde aan om dat  nog een keer te  doen hoe 

een en ander in  een t i jdpad is  ge lopen .  

In  maart  2018 kregen we te  horen da t  een en ander zou  veranderen  in  de organisat ievorm 

van Team voor W est land met  JGZ, Kwadraat  en MEE a ls  u i tvoerende par t i jen en Vi t is  a ls  

hoofdaannemer.  Daarna,  in  mei ,  hebben wi j  ar t ike l  42-vragen geste ld ,  omdat  we het  n ie t  

eens waren met  de geruchten d ie  de ronde deden en we zeer  benieuwd waren naar een 

react ie  daarop.  Het  duurde heel  lang voordat  we op onze vragen antwoord kregen.  Een 

ver lengings te rmi jn  en u i te indel i jk  in  september 2018 antwoord,  waarmee we n iet  conten t  

waren.  Gelukk ig konden we toen onze vragen nog agenderen voor  de commiss ievergader ing 

in  oktober om te worden besproken.  Helaas kwam de wethouder in  de vergader ing van 

oktober met  een verhaal  dat  h i j  n ie t  kon ingaan op hoe het  zo was gekomen,  maar dat  er  een 

bepaalde weg was ingezet  en d ie  werd gevolgd.  Onze f ract ie  was het  daar  n ie t  mee eens en 

dus d ienden wi j  in  de raadsvergader ing  van oktober samen met  GBW  en GroenLinks een 

mot ie  in .  W i j  hadden namel i jk  onze e igen gedacht en hoe het  georganiseerd moest  worden en 

dat  daar in  oktober nog t i jd  voor  was.   
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Het  was wel  kor t  dag,  maar je  kon nog a l les  regelen.  Vandaar  dat  wi j  hebben gevraagd te  

proberen het  een jaar  te  ver lengen.  De mot ie  haalde een meerderheid  en Team voor 

West land,  prevent ie f  werk ,  W aakvlam en zorg leken gewaarborgd.  Gelukk ig ,  dachten wi j ,  en 

dan verder  k i jken naar  de organisat ie .   

Daarna is  a l les  echte r  veranderd,  want  een  aanta l  weken na de besprek ing in  de 

raadsvergader ing kregen we van het  co l lege een schr i jven hoe er  met  de mot ies d ie  in  de 

vergader ing van oktober  waren ingediend werd omgegaan.  Er  is  toen ook  naar de mot ie  ov er  

Team voor  W est land gekeken en in  dat  schr i j ven s tond dat  het  co l lege p rec ies g ing doen wat  

het  voor  ogen had .  Er  s tond e igenl i jk  n ie t  in  wat  wi j  in  oktober  in  onze mot ie  hadden geste ld .  

Daarna is  echte r  a l les  veranderd  en is  d i t  b i j  de organisat ies  meegedeeld en a l les  in  werk ing 

gezet .  Medewerkers  van  Voor W est land  en van JGZ waren akkoord en za ten in  de n ieuwe 

organisat ievorm, maar de medewerkers  van MEE en Kwadraad zaten met  een probleem.  W at 

moesten zi j  doen? Onts lag nemen,  so l l ic i teren of  een n ieuwe baan zoeken? Ik  heb de 

inspreker vanavond ook gehoord,  onderdeel  van Team voor  W est land,  maar s inds dr ie  weken 

heef t  d ie  een andere baan .  Zo is  er  nog 50% van het  Team W est land,  waaronder de 

inspreker,  d ie  een andere baan heef t .  Dus wat  moet  je  nu? Al le  par tners  en scholen zi jn  

ingel icht  over  deze n ieuwe organisat ievorm.  

En dan nu deze mot ie .  Een pracht ige mot ie ,  eenzel fde d ie  wi j  twee ma anden geleden ook 

hebben ingediend.  Al les  moet  b l i jven zoals  he t  was  en nog een jaar  doorgaan ,  maar nu zou 

d ie  mot ie  de burger  a l leen nog maar meer schade opleveren.  Het  team is  er  n ie t  meer  en 

50% is  weg,  dus a l les  moet  weer  terug.  Al les  nu in  een week te rugdraaien om voor de Kerst  

en daarna in  januar i  weer geste ld  te  s taan  gaat  zeker n ie t  lukken.  Als  je  dan k iest  voor  de 

burger ,  dan kun  je  n ie t  zeggen nu a l les  terug  te  draaien.  Daarom zeg ik  met  het  har t  dat  het  

een goede mot ie  is ,  maar het  vers tand zeg t  dat  we het  zeker n ie t  meer gaan redden.  Z i jn  we 

dus content  met  het  he le  proces en hoe het  met  de mot ies van oktober is  gegaan? Nee.  Z i jn  

we te leurgeste ld  in  het  p roces? Ja.  Geven we nu op voor deze burgers? Nee.  Vinden we dat  

a l les  eer l i jk  en correct  i s  g egaan? Nee.  Maar gaan we nu wel  zorgen dat  1  januar i  a l les  

geste ld  s taat? Ja,  we zu l len wel  moeten.  Dus we k iezen nu voor de burgers  en n ie t  voor  ons 

pol i t iek  ge l i jk  o f  het  po l i t iek  spel  wat  nu  dre ig t  p laats  te  v inden.  De burger  is  anders de 

dupe.  De wethouder hee f t  ons de vor ige keer verzekerd da t  1  januar i  a l les  geste ld  za l  s taan,  

waar wi j  bedenk ingen over hadden en vandaar ook de mot ie ,  maar ik  hoor graag van de  

wethouder hoe d i t  is  te  waarborgen .  

Al les  nu terugdraaien zou nog meer schade aanr ichten  –  ik  heb dat  ook vanui t  het  ve ld  ze l f  

gehoord –  en da t  is  echt  n ie t  dé manier .  W e zul len er  nu voor moeten zorgen dat  1  januar i  

a l les  s taat .  Helaas kunnen we daarna pas conc luderen of  dat  inderdaad zo za l  z i jn ,  maar 

meer dan 50% is  nu a l  weg.  W i j  zu l len d i t  da n ook u i teraard kr i t isch b l i jven vo lgen,  maar wel  

a l t i jd  met  d ie  zorgvrager  a ls  be langr i jks te mot ie f  om mot ies wel  o f  n ie t  te  s teunen.   

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Twee vragen aan de heer Van Koppen.  W aarom laat  u  z ich nu 

voor het  karre t je  spannen ,  want  vanaf  oktober hebt  u  dat  ook a l lemaal  z ien gebeuren ?  

Verder hee f t  de ver tegenwoord iger  van MEE h ie r  vanavond ingesproken en d ie  geef t  aan  dat  

SKT en Vi t is  vanaf  1  januar i  geen p lannen  hebben,  er  is  geen correcte in format ie  vers t rekt  

en zi j  hebben er  geen enkel  ver t rouwen in  dat  het  goed gaat  komen.  Reageert  u  daar eens 

op,  want  daarover hebben we u n ie ts  horen zeggen.  

 

De heer Van Koppen:  W ij  hebben a l  veel  eerder  dan oktober  erop  aangedrongen dat  wi j  het  

n ie t  zagen zi t ten.  Vandaar d ie  mot ie .  De inspreker ze i  ook n ie t  te  weten  of  het  Vi t is  o f  SKT 

gaat  lukken.  Ik  weet  dat  ook n ie t .  Vandaar d ie  mot ie .  De wethouder geef t  aan van  wel ,  maar 

ik  weet  het  n ie t  en had mi jn  zorgen .  Ik  weet  ech ter  wel  dat  z i j  het  ze l f  ook n ie t  meer kunnen,  

want  d ie  z i jn  e r  n ie t  meer.  50% van deze mensen heef t  a l  een andere baan,  d ie  mensen zi jn  

a l  weg.  Dus hoe kun je  ze nou ineens weer gaan terugroepen? Dus u en de medewerkers  

hebben ook n ie t  de garant ie  dat  a l les  kan b l i j ven  zoals  het  was.  Nadat  de  mot ie  d ie  ik  ook 

heb gesteund,  is  over ru led is  a l les  gaan ro l len en a ls  je  nu terug  wi l ,  wordt  het  een g roter  

probleem dan nu door  te  gaan.   
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De heer Dui jsens :  Uw e igen wethouder  van uw e igen coal i t ie  r icht  d i t  aan.  Dan leg je  d ie  

toch een keer op de  kn ie.  Gaat  de heer Van Koppend de wethoud er over  de kn ie leggen?  

 

De voorzi t te r :  Ik  denk da t  d i t  t ype vragen n ie t  aan de orde moet  komen zo tegen 21.00 uur .  

Ik  dank de heer Van Koppen voor z i jn  b i jdrage .   

 

Mevrouw Van Ri jn -van Tol :  Voorzi t te r .  Ik  wi l  de heer Van Koppen graag  een vraag s te l len.  

90% van uw betoog vo lg  ik  en dan zegt  u  ineens dat  a l les  is  veranderd.  Mag het  co l lege deze 

mot ie  dan zomaar naast  z ich neer leggen en bent  u  daar n ie t  te leurgeste ld  over?  

U zegt  met  uw vers tand te  gaan spreken en n ie t  meer met  het  har t .  Zegt  uw vers tand n ie t  dat  

een man een man,  een woord een woord  is?  Ik  heb u dat  wel  eens horen roepen.  

 

De heer Van Koppen:  Ik  heb zo ju is t  aangegeven n ie t  b l i j  te  z i jn  met  d i t  he le proces,  maar wel  

te leurgeste ld .  W i l len  we nu dat  het  1  januar i  geregeld is ,  dan kunnen we ook n i e t  meer terug.  

Al les  is  a l  gecommuniceerd  en of  ik  daar b l i j  mee ben is  een tweede.  Ik  k ies nu voor  de 

kwetsbare burger  en da t  zou iedereen h ier  moeten doen.  Iedereen moet  dan eer l i jk  zeggen of  

z i j  denken da t  het  nog wel  voor  1  januar i  te  rea l i seren is  a ls  het  he lemaa l  teruggedraaid  

wordt .  

 

Mevrouw Van Ri jn -van Tol :  Dus u k iest  nu  wel  met  uw hart  voor  de  kwetsbare burger  en n ie t  

met  uw vers tand voor d i t  vreemde proces?  

 

De heer Van Koppen:  Dan k ies ik  ervoor dat  he t  1  januar i  s taat  en  we he t  nu n ie t  meer te rug 

kunnen draaien.  

 

De voorzi t te r :  Ik  wi l  deze d iscuss ie beëind igen en geef  het  woord aan  de  heer De Gie r .  

 

De heer De Gier :  Voorzi t ter .  W i j  v inden het  een heel  sympath ieke mot ie ,  maar e igenl i jk  

overbodig ,  omdat  we d ie  a l  een keer hebben aangenomen.  Eigen l i jk  had i k  verwacht  dat  de 

wethouder zou  hebben u i tge legd hoe h i j  de mot ie  had u i tgevoerd.  W e hebben wel  op  

3 december een br ie f  gekregen van  het  co l lege met  een verhaal  hoe e r  met  de mot ies is  

omgegaan.  Het  heef t  mi j  ook hogel i jk  verbaasd dat  er  a f  en  toe gezegd wordt  dat  een  

aangenomen mot ie ,  waarvan het  co l lege in  de  raad n ie t  heef t  gezegd deze n ie t  u i t  te  voeren ,  

u i te indel i jk  ook n ie t  u i tgevoerd  gaat  worden.  Ik  p le i t  er  nu voor  dat  het  co l lege en de raad  op 

een normale manier  met  e lkaar  omgaan en a ls  h et  co l lege een mot ie  n ie t  u i tvoer t  dat  d i rect  

meldt  aan de raad en n ie t  zoals  nu ,  want  dat  heb ik  echt  nog nooi t  meegemaakt .  

 

De voorzi t te r :  Ik  denk da t  het  goed is  even ie ts  te  verhelderen.  Als  een l i d  van he t  co l lege 

een mot ie  ontraadt ,  maar  a ls  d ie  desondanks wordt  aangenomen,  dan  lever t  dat  beraad op in  

het  co l lege.  Ik  heb d i t  a l  eerder  aan de raad u i tge legd en doe dat  nu  nog  een keer.  Pas  

nadat  wi j  in  co l leg iaa l  verband hebben vastgeste ld  of  een mot ie  wel  o f  n ie t  wordt  u i tgevoerd ,  

wordt  de  raad daar u i teraard over  ber ich t .  Als  wi j  een mot ie  hebben ont raden,  soms ze l fs  ten 

s te l l igs te ontraden,  dan is  dat  a l  een s ignaal  naar de raad da t  het  co l lege  daarmee n iet  

zomaar ineens aan de s lag kan gaan.  Maar meteen zeggen een mot ie  u i t  te  voeren is  n ie t  

aan de orde,  want  we zu l len moeten nadenken.  S te l  dat  er ,  ondanks ontrad ing,  toch to t  

u i tvoer ing wordt  overgegaan,  dan za l  er  gekeken moeten worden hoe een en ander kan 

worden u i tgevoerd.  Dus het  is  a l lemaal  n ie t  zo eenvoudig ,  ja  o f  nee en meteen roepen.  Het  

vere is t  min imaal  een co l legevergader ing.   

 

De heer De Gier :  Voorzi t ter .  Da t  is  zeer  ongebru ike l i jk .  Gebru ike l i jk  is  da t  a ls  een co l lege 

een mot ie  n ie t  wi l  u i t voeren,  de vergader ing wordt  geschorst  en in  onder l ing over leg wordt  

gekeken hoe met  een aangenomen mot ie  om te kunnen omgaan.  En n ie t  pas  weken la ter  in  

een br ie f  aan de  raad,  zodat  bu i ten iedereen om, bu i ten de kennis  van de  burgers  om een 

aangenomen mot ie  a lsnog n ie t  wordt  u i tgevoerd .  
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De voorzi t te r :  Ik  zeg nogmaals  dat  d i t  de regel  is  van d i t  co l lege.  W e hebben d i t  van meet  a f  

aan zo gedaan en er  is  nog nooi t  van tevoren  gezegd een  mot ie  u i t  te  voeren.  U komt nu met  

d i t  ve rzoek ,  en dat  kunnen we meenemen in  onze overwegingen,  maar ik  denk n ie t  dat  wi j  

overhaast  b i j  een ont raden mot ie  b i j  aanname van de m ot ie  meteen zu l len zeggen het  te  

gaan doen.  De vraag is  ook a l t i jd  hoe we het  gaan doen,  want  daar heef t  u  ook recht  op .  Ik  

wi l  erop wi j zen dat  de  br ieven d ie  wi j  vers tu ren over  de  u i tvoer ing van mot ies,  wel  o f  n ie t  

ontraden,  openbaar z i jn .  Iedereen kan de ze b r ieven lezen.  W at  ik  betreur  is  dat  we met  de 

ve le br ieven  over  de begrot ingsraad  h ie rmee langer bezig z i jn  geweest  dan we hadden 

gehoopt .  Eigenl i jk  zou het  na één co l legevergader ing u i tgepraa t  kunnen zi jn  en aan  de raad  

kunnen worden verzonden.  Zoals  u weet ,  was het  een lange l i js t  met  58  mot ies,  n ie t  a l lemaal  

aangenomen mot ies,  maar wel  een  groot  deel  daarvan.   

 

De heer Dui jsens :  Mevrouw de voorzi t te r .  Ik  wi l  daar  toch even op reageren.  

 

De voorzi t te r :  Ik  wi l  h ier  e igenl i jk  geen apart  agendapunt  van m aken.  

 

De heer Dui jsens :  U hee f t  het  nu a ls  g rote s te l l igheid naar voren gebrach t .  Het  werkt  gewoon 

n ie t .  Dan moet  het  co l lege een voorbehoud maken en zeggen n ie t  te  weten wat  het  met  de 

mot ie  aan moet  en dat  te  zu l len la ten horen ,  zoals  dat  in  het  ver lede n ook g ing.  W e hebben 

het  met  de mot ie  over  het  beeld gezien en ook nu weer,  het  co l lege heef t  twee 

mogel i jkheden om niet  te  doen wat  de meerderheid van de  raad wi l .  Het  kan de mot ie  ze l f  

naast  z ich neer leggen of  het  kan één van de coal i t iepar t i jen bewerke n om niet  meer mee te  

gaan a ls  het  nog een  keer in  de raad  aan de o rde komt.  Het  is  a l  twee keer gebeurd en  u…  

 

De voorzi t te r :  Ik  z ie  n ie t  dat  we deze d iscuss ie nu zo moeten  voeren.  W e zi jn  bezig met  

nogal  wat  agendapunten  en ik  heb a l leen de heer De Gier  verduide l i jk t  hoe wi j  a ls  co l lege 

omgaan met  ontraden mot ies d ie  z i jn  aangenomen.  En dat  is  het .  Laten  we deze d iscuss ie  op 

een ander moment  voeren a ls  u  daar pr i js  op s te l t ,  maar n ie t  vanavond .  Ik  geef  graag het  

woord aan mevrouw Van der  Giessen van  W est land Verstandig,  d ie  om het  woord  heef t  

gevraagd.  Ik  hoor  dat  z i j  h iervoor nu n ie t  in  s temming is .  Z i jn  er  nog anderen d ie  het  woord 

wi l l en over  d i t  punt?  

 

De heer Spaans:  Voorzi t ter .  Ik  wi l  d i t  punt  do lgraag agenderen voor  het  p res id ium  om di t  met  

de f ract ievoorzi t te rs  te  bespreken.  Ik  v ind d i t  b i jna s t r i jd ig  met  in fo rmat iep l icht ,  met  name 

wat  betref t  het  act ieve  deel  h iervan.   

 

De voorzi t te r :  Akkoord .  Het  is  uw goed recht  d i t  te  agenderen in  uw e igen c lub.  Ik  geef  het  

woord aan de wethouder .  

 

Wethouder Vreugdenhi l :  Voorzi t ter .  Ik  wi l  mi j  even concentreren op de  mot ie ,  waarb i j  

s te l l ingen worden ingenomen d ie ik  n ie t  deel  en dat  za l  u  n ie t  verbazen.  Ik  heb op enig 

moment ,  mede naar aanle id ing van de eerder  ingediende mot ie ,  in  de commiss ievergader ing 

aangegeven dat  ik  een en ander met  te rughoudendheid moet  behandelen .  Evident  is  dat  er  

tussen de verschi l lende par t i jen geen sprake  was van eensgezindheid .  Dat  betekent  dat  e r  

verschi l  van inzicht  bestaat .  Dat  weet  u  en ik  kan er  e igenl i jk  n ie t  veel  over  zeggen ho e het  

a l lemaal  ge lopen is .  

Ik  herken ongetwi j fe ld  het  dubbele gevoel  b i j  de  heer Van Koppen en zi jn  f ract ie ,  ook voor  

mi j  was het  a f  en  toe zoeken waar we prec ies in  het  proces zi t ten.  Met  a l le  insprekers  en 

raads leden deel  ik  het  be lang van de c l iënten,  d e kwetsbare burgers ,  maar ik  ben het  e r  n ie t  

mee eens dat  met  de gekozen oploss ing het  co l lege d ie  be langen n ie t  hoog zou houden.  Van 

een dergel i jke tegenste l l ing is  geen sprake.  In  de raads informat iebr ie f  aan de raad wordt  

prec ies aangegeven hoe  het  co l lege,  samen met  Vi t is  en SKT,  in  de  vie r  funct ies  za l  

voorzien d ie  b i j  Voor W est land zaten .  Het  co l lege heef t  daar  a l le  ver t rouwen in .  

Er  z i jn  kwal i f ica t ies  geui t ,  zoals  ‘ voor  spek en bonen’ ,  ‘een grove schande’ ,  maar ik  za l  daar 

n ie t  op ingaan,  want  da t  z i j n  geenszins u i td rukk ingen d ie  ik  bezig.  GroenLinks merkte op dat  

burgers  r is ico lopen.  W at  ons betref t  n ie t .   
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SKT en Vi t is  gaan e rvoor zorgen dat  de c l iënten op waard ige wi j ze geholpen gaan worden.  Ik  

voeg daar wel  aan toe dat  daar van iedereen medewerk ing  voor nodig is .  Op d i t  moment  z i jn  

er  gesprekken gaande over de  overdracht  van  de doss iers ,  om het  zomaar eens te  zeggen .  Ik  

hoor par t i jen de woorden ‘koude overdracht ’  gebru iken  en dat  v ind ik  jammer.  Dat  hoort  n ie t .  

Er  hoort  sprake te  z i jn  van warme overdracht ,  in  het  be lang  van de c l iën t .  Ik  roep dan ook op 

de woorden ‘koude overdracht ’  te  ver ru i len voor ‘warme overdracht ’  en dat  houdt  in  dat  

adequate in format ie  overgaat  van A naar B .  Het  be lang van  de kwetsbare burger  moet  b i j  a l le  

par t i jen vooropstaan  en ik  roep daartoe  dus op.   

Dan de vier  funct ies  van  Voor W est land .  Eerder heef t  gek lonken dat  he t  construct  dat  

inder t i jd  is  bedacht  n ie t  werk te,  maar  over  oorzaken praat  ik  vandaag ook n ie t .  Het  construct  

wordt  veranderd en wi j  denken dat  er  nu sprake i s  van een betere const ruct ie  met  Vi t is  en 

SKT.  Met  andere woorden:  de mot ie  d ie  nu weer  voor l ig t ,  wordt  door d i t  co l lege ontraden.  

 

Mevrouw Van Ri jn -van Tol :  Voorzi t te r .  Ik  v ind he t  opmerkel i jk  dat  de wethouder iedereen  

oproept  mee te  werken en dat  een warm e overdracht  noemt.  Ik  denk dan dat  wi j  n ie t  degenen 

zi jn  d ie  h ie rover  pas in  november z i jn  begonnen.  Een warme overdracht  was in  apr i l  mogel i jk  

geweest  toen we het  met  e lkaar  eens werden.  Het  is  toen op de lange baan geschoven en  wi j  

voelden ons genoodzaakt  om samen met  LPF en  West land Verstandig een mot ie  in  te  d ienen.  

Deze  mot ie  kreeg een  meerderheid en nu hoor ik  de burgemeester  nog eens u i t leggen dat  

dan na af loop het  co l lege gaat  bek i jken hoe met  zo ’n mot ie  om te gaan.  Ik  ben van mening  
dat  wi j  h ie r  a ls  raad,  a ls  hoogste orgaan,  daardoor bu i ten spel  worden gezet .  W e hebben h ier  

lang over  gediscuss ieerd in  de commiss ie vergader ing  en a ls  wi j  bes lu i ten een mot ie  aan te  

nemen,  dan is  dat  n ie t  a l leen een s ignaal ,  maar ie ts  dat  u  ter  har te  moet  nemen,  om ervoor 

te  zorgen dat  e r  in  de toekomst  een warme overdracht  komt.  Ik  v ind dat  d ie  koude overdracht  

en het  tweede gat  dat  in  januar i  za l  onts taan  op uw bord je ge legd kan worden.   

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  De wethouder b reekt  eers t  het  hu is  a f  zonder over  een n ieuw 

huis  te  beschikken.  Mi jn  vraag  aan de wethouder  is  o f  h i j ,  eventueel  met  z i jn  e igen bestaan 

a ls  wethouder  op de ach tergrond,  kan garanderen dat  vanaf  1  januar i  daar  a l les  goed 

ver loop t .  Da t  er  geen gepiep,  geknars of  wat  dan  ook komt,  anders dan de inspreker van 

MEE vanavond heef t  gezegd.  Met  andere woorden:  bent  u  ervan  over tu igd dat  er  op 1 januar i  

een organisat ie  s taat  d ie  goed is  voor  deze zorg?  

 

Mevrouw Hei j l :  Voorzi t te r .  Ik  had dezel fde  vraag.  Ik  begr i jp  van de heer Van Koppen dat  we 

inmiddels  door de rea l i te i t  z i jn  ingehaald.  Dus in  d ie  z in  s teun ik  ook zi jn  betoog.  Aan de 

andere kant  vraag ik  de wethouder o f  h i j  kan reageren op de zorg  d ie  de inspreker,  de heer 

Van Gelder ,  u i tsp rak en dan met  name over de p revent ieve  kant  h iervan en de des kundigheid 

van de n ieuwe part i jen.  

 

De voorzi t te r :  Dan is  nu het  woord  aan de wethouder in  tweede termi jn .  

 

Wethouder Vreugdenhi l :  Voorzi t ter .  Ik  za l  met  he t  laats te beginnen.  Deskundigheid is  ook 

aanwezig b i j  SKT en Vi t i s .  Ik  d iskwal i f iceer  dus geen enkel e andere deskundigheid  en ik  ben 

ervan over tu igd  dat  Vi t is  en SKT de ju is te  zorg gaan b ieden.  

Waarom heb ik  opgeroepen to t  een warme overdracht? Eigenl i jk  is  dat  gezegd over  de 

hoofden van de raads leden heen naar de  met  e lkaar  in  gesprek zi jnde par tners .  Zo hoort  he t  

ook te  gaan b i j  overdracht  van  de een naar de ander .  Je gaat  dan in  het  be lang van  de c l iënt  

warm overdragen en de doss iers  over leggen.  Dat  is  ook de vraag d ie  SKT en  Vi t is  geste ld  

hebben en ik  heb het  idee dat  na vanavond,  wetend wat  de u i ts la g za l  z i j n ,  daar wel l icht  een 

proces op gang komt.  Ik  heb er  veel  ver t rouwen in  dat  d i t  toch gaa t  gebeuren.  Ik  kr i jg  daar 

n ie t  a l t i jd  eenduid ig  s ignalen vanui t  mee.  Er  sch i jn t  een manager anders in  het  proces te  

s taan,  waarb i j  de bere idheid voor een warme overdracht  meer aanwezig is ,  maar ik  laat  dat  

graag aan de gesprekspartners .  Ik  heb  er  ver t rouwen in .  
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De heer Van Koppen:  Voorzi t ter .  Ik  wi l  graag een  s temverk lar ing af leggen.  De f ract ie  van 

LPF W est land s temt tegen deze mot ie ,  omdat  we denken dat  a l les  vóór 1  januar i  

terugdraaien n ie t  rea l is t i sch is .  W i j  spreken wel  onze t reurn is  u i t  over  de  hele procedure.   

 

De voorzi t te r :  Mevrouw Van der  Ste l t  van GemeenteBelang  W est land heef t  het  woord.  

 

Mevrouw Van der  S te l t :  Voorzi t ter .  Ik  wi l  mi j  graag onthouden van  s temming.  

 

De voorzi t te r :  Ik  breng de mot ie  in  s temming.  Voor de mot ie  z i jn  de f ract ies  van de PvdA,  

GroenLinks,  GemeenteBelang  W est land en W est land  Verstandig.  De mot ie  wordt  met  15 

s temmen voor en  23 s temmen tegen verworpen.  

 

26.7.   MOTIE LPF-GBW-CDA-PVDA-VVD INZAKE SCHOMMELS SPEELTUIN JULIAHOF 
WATERINGEN 

 

(Het  voorzi t terschap wordt  overgedragen aan de heer Van der  Mark. )  

 

De voorzi t te r :  Aan de orde is  de mot ie  over  de schommels in  Ju l iahof  Water ingen en de 

evaluat ie  van  het  Speel ru imtebele idsplan,  inged iend door de f ract ies  van  de LPF,  GBW , het  

CDA, de PvdA en de VVD. W ie wi l  h ierover  het  woord voeren?  

 

De heer D.  van der  Meer :  Voorzi t te r .  W e hebben het  weer  over  W ater ingen ,  zo ju is t  over  een 

bedrag van €  7 .000 .000,00 en nu over  twee schommels,  maar op soc ia l  media had het  net  

zoveel  aandacht .  Dat  zegt  dus n ie t  a l t i jd  a l les .  

Onlangs is  iedereen  ter  ore gekomen dat  er  na een lange per iode van over last  twee 

schommels z i jn  weggehaald en werd  d i t  verkozen a ls  op loss ing,  a ls  z i jnde p i lo t .  De  

burgemeester  heef t  in  de commiss ie vergader ing  een goed betoog gehouden,  a l leen hoef t  

men het  daarmee nog n ie t  a l t i jd  eens te  z i jn .  Bi j  onze f ract ie  is  de s te l regel :  wi j  wi jken nooi t  

en te  n immer voor hu f ter ig  gedrag.  Als  je  op deze manier  te  werk gaat ,  l aat  je  dat  huf ter ig  

gedrag het  winnen.  W at  dat  betref t  hebben wi j  in  de vergader ing van  de commiss ie a l  naar 

voren gebracht  dat  de schommels teruggaan en er  een mot ie  wordt  ingediend.  De mot ie  l ig t  

nu voor  ons en wi j  hebben heel  goed gelu is terd wat  de burgemeester  h ie rover  heef t  gezegd.  

Z i j  heef t  gezegd he t  jammer te  v inden dat  e r  geen ouders z i jn  d ie  mensen gewoon 

wegsturen.  U gebru ik te  daarvoor andere  termen en dat  mag ook.  Vandaag kwam ook nog een 

br ie f  b innen van iemand u i t  de wi jk  d ie  aangaf  da t  er  best  wel  mensen zi jn  d ie  hun 

verantwoordel i jkheid  wi l l en nemen en k i jken of  deze over last  in  de toekomst  kan worden 

tegengegaan.  En  dat  z i jn  goede in i t ia t ieven.  

We hebben vanavond twee insprekers  gehad,  iemand met  het  verhaal  d ie  p le i t te  voor  he t  

terughangen van de schommels ,  waar wi j  het  na tuur l i jk  he lemaal  mee eens zi jn ,  en  een 

bewoner d ie  zeg t  te  begr i jpen dat  men dat  wi l ,  maar dat  de omwonenden met  de over last  

z i t ten.  Ik  denk dat  we iedereen tegemoet  moete n  komen en daarom hebben wi j  een mot ie  

opgeste ld  met  een groo t  aanta l  constater ingen  en overwegingen.  Ik  had a ls  eers te opzet  een 

kor te  mot ie  opgeste ld ,  maar door inbreng van a l ler le i  goedwi l lende  en goeddenkende mensen 

is  het  toch nog een heel  lange mot ie  geworden.  Het  g ing ons e rom n iet  te  wi jken voor 

huf ter ig  gedrag.   

W i j  gaan ervan u i t  dat  de bewoners ze l f  b innen enkele maanden met  misschien wel  een  

app-groep of  wat  dan ook ie ts  op poten kunnen zet ten.  W i j  hebben contact  gehad met   

H&G Secur i t y  en d ie  wi l  tegen beta l ing daar graag gaan surve i l leren;  wi j  a ls  LPF gaan dat  

ze l f  beta len.  Deze  mensen kr i jgen van ons een nummer dat  deze week bekend za l  worden 

gemaakt  en gaan de boe l  daar in  de ga ten houden.  Als  er  dan  na ’s  avonds 22.00 uur  
over last  is ,  kan dat  worden aangegeven.  Dus wi j  denken de mensen op de publ ieke t r ibune 

d ie  bang zi jn  voor  over last  ook op d ie  manier  te  kunnen helpen.  W i j  zu l len dat  voor  ongeveer 

dr ie  maanden bekost igen,  wat  misschien n ie t  gebru ike l i jk  is ,  maar wi j  z i j n  nu eenmaal  een 

par t i j  van ‘n ie t  lu l len ,  maar poetsen’ .  Op d ie  manier  denken wi j  h ieraan u i t ing te  geven.  De 
mot ie  lu id t  a ls  vo lgt .  
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Mot ie  ‘Schommels speel tu in  Ju l iahof  W ater ingen en e valua t ie  Speel ru imtebele idsplan ’  
“De raad  van de gemeente W est land,  in  vergader ing b i jeen op 11 december 2018;  

constaterende dat :   

•   de gemeente W est land onlangs de schommels in  de speel tu in  in  de Ju l iahof  te  

Water ingen heef t  weggehaald na aanhoudend e rvaren over last  door  oudere jeugd op 

d ie  schommels;  

•   een groot  deel  van  de gemeenteraad het  n ie t  eens is  met  d i t  bes lu i t ;   

•   deze over last  op de schommels deels  ook veroorzaakt  word t  doordat  b l i j kbaar de 

toegewezen p lek op de  speel tu in  de oudere  jeugd n ie t  beval t ;   

•   in  2009 het  speel ru imtebele idsplan ‘Geef ze de ru imte ’  is  vastgeste ld ;  

•   on langs de jongerenraad  is  geïnsta l leerd;   

overwegende dat :   

•   het  goed is  dat  ook de  jongste jeugd in  a l le  jaarget i jden in  de bui ten luch t  komt en dat  

hun ouders daarvoor graag gebru ik  maken van de schommels;   

•   de speel tu in  voor a l le  jeugdgroepen b innen he t  bestemmingsplan Ju l iahof  benoemd is  

a ls  een centra le  verb l i j fsp laats  in  de openbare  ru imte;   

•   het  Speel ru imtebele idsplan een goede bas is  b ied t  om de daadwerkel i jk e p lek in  de 

openbare ru imte voor a l  onze jeugd  in  haar a lgemeenheid te  evalueren en desgew enst  

daar in  aanpass ingen te  doen;   

•   deze evaluat ie  de jongerenraad een mooie kans b iedt  om over zaken,  d ie  

jongeren/ jeugd ze l f  aangaan,  s tevig  mee te  la ten  praten en mee te  bes l issen;   

spreekt  u i t :   

•   de schommels weer terug te  hangen en daarmee n iet  te  wachten to t  februar i  o f  na een  

evaluat ie ;   

•   zo snel  mogel i jk  een gesprek aan te  gaan met  de  oudere jeugd om de  haar 

toegewezen ru imte  op de speel tu in  dan wel  voor  hen geschik t  te  maken,  zodat  gebru ik  

van de schommels dan n ie t  meer nodig is ;   

en verzoekt  het  co l lege:   

•   b i j  de voortgangsrapportage te  komen met  p lannen en f inanc iën om de over last  van  

jongeren in  de openbare  ru imte in  haar  a lgemeenheid tegen te  gaan dan  wel  op te  

lossen,  daarb i j  de jongerenraad nadrukkel i jk  te  betrekken,  en d i t  te  doen aan  de hand 

van een evalua t ie  van het  speel ru imtebele idsplan ‘Geef  ze de  ru imte ’ ;  

en gaat  over  to t  de orde  van de  dag.”  

(Mot ie  van de f ract ies  LPF W est land,  GemeenteBelang  W est land,  CDA, PvdA en VVD)  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l .  De heer Keizer  heef t  het  woord .  

 

De heer Keizer :  Voorzi t ter .  Ik  s lu i t  mi j  vo l led ig  aan b i j  de woorden van de heer Van der  Meer.  

Wat ons betref t  zouden de woorden ‘sp reekt  u i t ’  moeten worden gewi j z igd in  ‘ve rzoekt  het  
co l lege’ ,  omdat  het  co l lege d i t  anders  zou kunnen u i t leggen.  In  verband met  de n ieuwe 

werkwi j ze wi l  ik  graag  van de burgemeester  de toezegging da t  de mot ie  ook echt  gaat  

worden u i tgevoerd en de  schommels d i rect  weer terug te  hangen.  Zo n ie t ,  dan vraag ik  u  de  

vergader ing te  schorsen .  Ik  heb ook in  de commiss ie vergader ing  aangegeven dat  het  geen 

vr i je  keuze is  door te  zeggen h ier toe in  februar i  o f  wanneer  dan ook over  te  gaan.   

Ik  heb mi j  ve rbaasd dat  de inspreker ze i  dat  met  de gemeente is  a fgesproken een 

proefper iode to t  september vo lgend jaar  aan te  houden.  Ik  heb dat  nooi t  zo van de  

burgemeester  begrepen.  Z i j  heef t  het  in  de vergader ing van de commiss ie gehad over 

februar i  en dan te  gaan evalueren .  Di t  is  een to taa l  ander verhaal .  Ik  heb h iermee gezegd 

wat  ik  wi lde  zeggen en voor de rest  s lu i t  ik  mi j  aan b i j  de woorden van de heer Van der  Meer.  

 

De heer Dui jsens :  W e zouden ons e igenl i jk  n ie t  d ruk hoeven te  maken,  want  ach,  mot ies 

worden toch n ie t  u i tgevoerd.  Het  is  in  ieder  geva l  voor  de mensen op de t r ibune duide l i jk  dat  

we nu a l leen mogel i jk  z i t ten te  praten  waarschi jn l i jk .  

Ook W est land  Verstandig v indt  natuur l i jk  dat  er  tegen huf ter ig  gedrag moet  worden  

opgetreden.  Ik  denk dat  de ind ieners  van de mot ie  echter  te  kor t  door de bocht  gaan en een 

toch wel  ver tekend beeld geven van  wat  daar is  gebeurd.   
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Mi j  is  ver te ld  dat  d i rec t  omwonenden vanaf  2016 op een aanta l  meters  van hun huizen 

over last  ondervinden van hangjongeren.  Een ideale hangplek in  een donker hoek je,  veel  

over lastbedre ig ingen en daar was de gemeente het  mee eens.  De erkenning van over last  is  

door de gemeente e rken d.  Vervo lgens is  e r  door de gemeente met  een g root  aanta l  

omwonenden veel  over leg gevoerd en is  dat  ook a l lemaal  aan de orde gebracht .  Al le  op t ies  

zi jn  gepasseerd ,  van camera’s ,  hekwerk,  a fs lu i tbare hekken en groene afbakening r icht ing 

woningen to t  ext ra  po l i t i e  en boa- toezicht  toe.  Het  bevei l ig ingsbedr i j f  is  n ie t  genoemd, maar 

dat  l i jk t  mi j  ook n ie t  echt  daarvoor de geschik te ins tant ie .  Volgens de  gemeente was a l les  

n ie t  mogel i jk  en te  duur en u i te indel i jk  heef t  de  gemeente voorgeste ld  de schommels weg te  

ha len.  Het  is  gewoon een ke iharde toezegging,  inderdaad een toezegging to t  februar i  en dan  

zou er  een tussenevalua t ie  p laatsvinden,  waarna  de p i lo t  to t  na de zomer  zou worden 

voor tgeze t .  Die  toezegging is  gedaan en daarop kan n ie t  worden teruggekomen van de 

gemeente.  Di t ,  omdat  po l i t ieke par t i jen zich roeren en met  ie ts  komen wat  b i j  de toezegging 

door de gemeente a l  bet rokken had moeten worden b i j  d ie  afweging.  Er  z i jn  schommels in  de 

d i recte buurt ,  zoals  de insprekers  ook aangeven,  en het  is  a l lemaal  te  t r ies t  voor  woorden 

dat  wi j  d i t  a l lemaal  moeten doen,  maar e r  is  een toezegging  van  de gemeente en wat  je  zegt  

moet  je  ook doen.  Ik  dacht  dat  d i t  ook he t  u i tgangspunt  van de LPF was.  Het  he lpt  ook n ie t  

een bord voor  k inderen to t  maximaal  12 jaar  te  p laatsen  en een raads l id  d ie  dan verkondigt  

aan de hand van s tukken u i t  een bestemmingsplan net je  van een aanta l  j aren geleden  dat  

daar ergens in  verscholen s taat  dat  op bepaalde punten daarvan ook door 18- jar igen  

gebru ikgemaakt  kan worden.  Op he t  bord dat  we vanmi ddag per  mai l  hebben toebedeeld 

gekregen,  s taat  echte r  ‘maximaal  12 jaar ’ .  Ook va l t  op dat  er  in  de mot ie  geen over leg met  

omwonenden wordt  ver langd.  Voor een groot  aan ta l  omwonenden is  d i t  gedaan en n ie t  omdat  

de gemeente bang is  voor  het  huf te r ig  gedrag van d ie  jongeren.  Als  de mot ie  wordt  

u i tgevoerd ,  wordt  de toezegging ongedaan gemaakt  zonder dat  andere over last  voorkomende 

maatregelen door de gemeente worden genomen.  W i j  v inden dat  s lecht  bestuur .  Als  je  a ls  

gemeente ie ts  toezegt ,  dan moet  je  dat  ook n akomen.  De mot ie  zu l len wi j  dan ook n ie t  

s teunen.   

 

De heer Van Rossum: Voorzi t ter .  Ik  kan  mi j  aans lu i ten b i j  datgene wat  LPF en GBW  hierover  

hebben gezegd.  W aarop ik  voora l  de nadruk legde ,  was het  fe i t  dat  deze  speel tu in  met  

nadruk is  bedoeld voor jongeren to t  en  met  18 jaar .  Dat  betekent  dat  een  andere groep  daar 

nooi t  kan worden geweigerd.  Er  kan dan ineens een bord worden opgehangen en er  kan 

worden verwezen naar  de afspraken met  de raad ,  maar ik  ben ze l f  nauw betrokken geweest  

b i j  de hele gang van zak en om de speel tu in  daar  aangelegd te  kr i jgen .  Dat  begon a l  in  2009 

met  een mot ie  om daar een voetbalkooi  neer te  zet ten  waarva n  a l le  jongeren  vanui t  het  

centrum van  W ater ingen gebru ik  konden maken.  Er  ontbrak daar gewoon een speelp lek voor 

jongeren to t  en  met  18 jaar .  De heer Van der  Meer heef t  e r  a l  eerder  op gewezen dat  e r  

zeker wat  gebeurt  in  W ater ingen,  maar we hebben in  eers te ins tant ie  te  maken gehad met  

over last  van  jongeren ,  waardoor de bank jes in  het  winkelcentrum n ie t  bezet  mochten worden 

en weggehaald zouden worden.  De vor ige  keer i s  er  u i tgebre id gesproken over  de 

basketbalkooi  d ie  k le iner  gemaakt  zou worden ,  waardoor  de jeugd daar to t  en met  ze l fs  

18 jaar  n ie t  kan komen en f i tnesstoeste l len zi jn  weggehaald.  Met  andere  woorden:  in  

Water ingen is  e r  he lemaal  n ie ts  mogel i jk  voor  a l le  jeugdgroepen.  Daarom de constater ing:  

wi j  houden vast  aan  het  bestemmingsplan en dat  mag n ie t  zomaar worden aangepast .  De  

vraag d ie  dan nog overb l i j f t ,  naast  datgene wat  door LPF en  GBW  werd opgemerkt ,  hoe kan 

het  dat  er  een bord word t  geplaats t  voor  jongeren to t  en met  12  jaar ,  terwi j l  in  2016 he t  voor  

a l le  leef t i jdsk lassen was  gedef in ieerd ?  

 

Mevrouw Hei j l :  Voorzi t te r .  Er  is  h ierover  a l  veel  gezegd.  W i j  hebben  om een aanta l  redenen  

de mot ie  mede ingediend .  Al lereers t  z i jn  wi j  het  met  de f ract ie  van de  LPF eens dat  het  de  

omgekeerde were ld  l i jk t  door de schommels weg te  ha len waarmee a l les  opgelost  zou  zi jn .   

Als  tweede punt  z i jn  ook  wi j  van mening dat  er  in  over leg met  de buurtbewoners meer 

mogel i jk  is .  Ik  v ind het  een heel  creat ieve oploss ing van LPF.  Aan de andere kant  hebben we 

ook van de buurtbewoners op loss ingen gehoord.  De heer Dui jsens merkte  a l  op dat  er  meer 

problemen zi jn  dan a l leen over last ;  er  is  ook wein ig  ver l ich t ing.   
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Bewoners hebben aangegeven om de  schommels,  a ls  d ie  dan toch moeten worden 

teruggeplaats t ,  op  een andere p lek neer te  zet ten.  W i l t  u  naar d i t  voors te l  van de  bewoners 

lu is teren? Hie rb i j  kan ook naar de ver l icht ing worden gekeken,  waarmee ook dat  deel  van de 

problemen is  opgelost .   

Het  derde  punt  is  dat  we aan de mot ie  hebben toegevoegd da t  er  in  W ater ingen,  maar ook in  

heel  W est land,  wein ig  bu i tenvoorzien ingen zi jn  voor  jongeren van 12  to t  en met  18 jaar .  W i j  

hebben voorgeste ld  daar  nog eens naar te  k i jken in  p laats  van deze jongeren overa l  weg te  

s turen,  goede voorzien ingen te  creëren  en de jongeren daar in  te  la ten meedenken.  Ik  denk 

dat  het  goed is  voor  de jongeren h ier  in  z i jn  a lgemeenheid naar te  k i jken.  

 

De heer Hof land:  Voorzi t ter .  Nie t  één,  maar  ze l fs  twee schommels.  Ik  heb  het  proces een 

beet je  vanaf  de zi j l i jn  gevolgd  en het  verzoek van de mot ie  om te gaan nadenken over een 

oploss ing van over last  in  de openbare ru imte is  dan ook zeer  sympath iek.  Als  ik  naar de 

mot ie  k i jk ,  dan s taat  daar “spreekt  u i t ”  en da t  is  inderdaad geen verzoek aan h et  co l lege en 

a ls  GBW  dat  wi l ,  dan zou dat  moeten worden aangepast .  Ik  heb het  memo gelezen en het  

proces gevolgd  en ik  heb ook de heer Dui jsens een aanta l  z invol le  d ingen horen zeggen.   

Het  gaat  h ie rb i j  daadwerkel i jk  over  u i tvoer ing met  daarb i j  vanui t  mi j n  op t iek  u i tvoer ing van 

de wet te l i jke taken  van de burgemeester ,  waarb i j  een oploss ing gevonden is  d ie  n ie t  ideaal  

is .  Ik  kan mi j  echter  voors te l len dat  er  in  het  scenar io  van deze casus geen ideale op loss ing 

mogel i jk  is .   

Moeten wi j  ons a ls  raad h ierover  dan buigen? Ik  denk het  n ie t .  Ik  v ind  da t  we tegemoet  

moeten komen aan datgene wat  de inspreker zegt ,  namel i jk  dat  het  n ie t  ideaal  is  en dat  

k inderen moeten kunnen spelen.  De s i tua t ie  is  echter  dat  z i j  momenteel  n ie t  kunnen spelen 

en wi j  ervoor moeten zorgen dat  er  minder over last  is .  Ik  kan de aanpak van de 

burgemeester  dan ook heel  goed begr i jpen.  Het  i s  jammer h ierover  te  moeten spreken en ik  

heb begr ip  voor de manier  waarop zi j  heef t  gehandeld.   

 

De heer Spaans:  Voorzi t ter .  Ook wi j  hebben begr ip  voor  de  handelwi jze van de 

burgemeester :  februar i  a fwachten en dan  met  de bewoners opnieuw in  gesprek gaan om te 

k i jken hoe het  z ich heef t  ontwikkeld.  Februar i  is  n ie t  ve r  weg meer.  Er  z i jn  mensen d ie  las t  

hebben van  het  fe i t  dat  er  geen schommels z i jn ,  maar er  z i jn  ook mensen d ie  er  las t  van 

hebben dat  d ie  e r  wel  z i j n  en over last  veroorzaken.  Deze afweging is  vo lgens mi j  zorgvuld ig  

gemaakt  en ik  denk dat  een evalua t ie  in  februar i  n ie t  d é ideale op loss ing  is ,  want  d ie  is  er  

n ie t ,  maar wel  de minst  s lechte.  W i j  s teunen d i t  be le id .  

 

De heer De Gier :  Voorzi t ter .  Ik  heb nog een aanvul lende vraag.  W at  gaan we in  februar i  

eva lueren?  Gaan we k i jken of  de over last  minder  is  geworden en schr i j ven we dat  toe aan de 

verdwenen schommels o f  aan het  fe i t  dat  het  win ter  was? Als  het  aan de schommels word t  

toegeschreven ,  zou dat  dan kunnen betekenen dat  deze  nooi t  meer terugkomen .  Dat  zou toch 

helemaal  ongewenst  z i jn .  Vandaar dat  in  de mot ie  n ie t  wordt  gevraagd een andere inr icht ing 

van de speel tu in  te  bedenken ,  maar  hoe er  hangplekken voor deze  jongeren kunnen worden 

gecreëerd en ze in  dezel fde speel tu in  kunnen zi t ten,  waardoor bewoners misschien nog 

s teeds over last  hebben.  Z i j  moeten toch ergens b l i jven.  

 

De voorzi t te r :  He t  woord  is  aan de burgemeeste r .  

 

Burgemeester  Van Ardenne-van  der  Hoeven:  Voorzi t ter .  De verschi l lende  gelu iden van de 

zi jde van de raad  markeren  de u i teenlopende react ies  van de insprekers  aan het  begin van 

deze raadsvergader ing .  Het  was een hels  d i lemma. Ik  heb a l  eerder  gezegd dat  we op den 

duur n ie t  meer wis ten wat  te  doen.  Het  houdt  een keer op om e lke avond of  ve le  uren per  

week op een bepaalde p lek te  moeten zi jn ,  waar de bewoners u i te indel i jk  met  het  voors te l  

z i jn  gekomen te  k i jken hoe het  werkt  a ls  n ie t  de  hele schommels,  maar a l leen de ku ip jes 

worden weggehaald.  Elk  moment  kunnen zi j  weer in  funct ie  komen .  Het  was dé p lek waar z i j  

z ich neste lden,  n ie t  b i j  de tennis tafe l  o f  de  over ige speel toeste l len,  het  i s  een speelp laats  

waar meer te  v inden is .   
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Zo kwamen wi j  erop om de zi t jes  van de schommels t i jde l i jk  weg te  ha len  en b i j  te  houden of  

de over last  toeneemt,  a fneemt of  ge l i jk  b l i j f t .  W e komen nu a l  to t  de conc lus ie  dat  de 

over last  a fneemt ,  en nogmaals ,  we weten nog n ie t  o f  er  sp rake is  van een een -op-een-

re la t ie ,  maar je  kunt  n ie t  na een paar weken a l  zegg en hoe het  z i t .  Dus wi j  hebben gezegd 

zeker in  februar i  nog eens te  zu l len  moeten k i jken of  we nog s teeds op d ie  koers  z i t ten  en 

het  nog s teeds teruglopen is  van de  onaanvaardbaarheid van de s i tuat ie  daar.  Of  het  

verbeter t ,  o f  dat  deze jongeren ergens ande rs hun p lek vinden.  Daarna zouden we met  e lkaar  

kunnen bek i jken hoe verder  te  gaan.  Ik  zeg n ie t  dat  d i t  a l  september  zou  moeten zi jn ,  want  

we zu l len eers t  moeten k i jken wat  het  pe i lmoment  za l  op leveren.  Eigenl i jk  v ind ik  aard ig  dat  

in  de mot ie  wordt  geste l d  nog eens na te  gaan met  datgene wat  je  open v indt  op bas is  van 

deze heel  k le ine  proef ,  maar zo ingr i jpend dat  inmiddels  heel  W est land er  van  afweet .  Het  

houdt  mensen bezig en daar gaat  het  ook om. Van wie is  de openbare ru imte? Die is  van ons 

a l lemaal .  Van wie is  de speel ru imte? Ook van ons a l lemaal .  En de lucht  waardoor het  ge lu id  

z ich verp laats t  is  natuur l i jk  ook van ons a l lemaal .  Hoe kunnen we d ie  ru imte met  e lkaar  zo 

indelen en de len dat  het  draagl i jk  is  en ook leefbaar? Ik  heb het  a l  eerder  gezegd,  dan moet  

je  naar een voor  de hand l iggende oploss ing zoeken voor  een t i jde l i jke maatregel  hoe het  

u i twerk t  en  dat  is  waarvoor we hebben gekozen.  In  de mot ie ,  d ie  gesteund en ingediend 

wordt  door een aan ta l  par t i jen,  wordt  aangegeven nog eens met  de jonge lu i  in  de 

jongerenraad na  te  gaan hoe zi j  aank i jken tegen d i t  type  problemen.  Di t  i s  een probleem en 

ik  zeg n ie t  dat  het  in  heel  W est land speel t ,  maar over  het  a lgemeen hebben jongeren wel  de 

aandrang om in  speel tu inen te  gaan hangen,  omdat  het  vaak hele aard ige p lekken zi jn .  Maar 

d i t  is  echt  wel  een u i twas waarmee we geen raad wis ten.  Het  is  dus n ie t  zo da t  we in  a l le  

speel tu inen in  W est land nog eens gaan k i jken of  daar de schommels weg moeten.  

In tegendeel  ze l fs .  

Zouden wi j  dan  n ie t  met  datgene wat  we vinden para l le l  met  de jongerenraad eens gaan 

k i jken om hen de ru imte te  geven? W e hebben ook nog een Gebiedsplan groen en daar in  

speel t  het  ook mee met  spelen en groen.  Dus we hebben een aanta l  be le idsdocumenten d ie  

daarb i j  bet rokken zouden kunnen worden en laat  jongeren nu eens k i jken  wat  de oploss ing 

voor d i t  gebied en misschien ook voor over ige gebieden kan zi jn .  Maar a ls  het  gaat  om het  

nu a l  terughangen van de schommels,  dan hebben we n ie ts  in  handen waardoor kan worden 

gezegd da t  er  toch  ie ts  gaande is  en verander t .  Ik  roep de raad dan ook op om d i t  ook b i j  de 

s temming s t raks mee te  la ten wegen.  Laten we d i t  voor  een paar maanden een kans geven 

om dan met  de jongerenraad ,  met  datgene wat  we a l  hebben op papie r  over  he t  

speel ru imtebele id  en het  gebiedsru imtep lan voor groen ,  te  bek i jken hoe  we daar opt imaal ,  

zeker  daar,  een in r icht ing kunnen doen.  Er  z i jn  vo lop schommels in  de buurt ,  op een paar 

meter  a fs tand kan e r  e lders  worden geschommeld,  maar dat  is  nu  n ie t  aan de orde.  W i j  wi l len  

dat  het  ook h ier  word t  opgelost ,  want  d i t  is  een speel tu in  en d ie  is  bedoeld voor jonge 

k inderen.  Hoe het  komt dat  een bord van  12 jaar  naar 18 jaar  o f  van 18 jaar  naar 12 jaar  is  

verp laa ts t ,  weet  ik  n ie t .  Het  is  een speel tu in  voor jongeren onder de 12 jaar .  Ik  snap dat  bord 

dus wel  en heb daar verder  geen vragen b i j ,  maar d ie  speel ru imte is  n ie t  inger icht  voor  

jongeren tussen 12 jaar  en  18 jaar .   

Voorzi t ter .  Ik  s te l  voor  om de woorden “spreekt  u i t ”  in  de mot ie  te  la ten s taan en vervo lgens 
het  co l lege te  verzoeken met  de in format ie  en ervar ingen  d ie  we opdoen in  deze Ju l iaho f  

samen met  de jongeren te  bek i jken hoe d i t  kan worden verbete r d en aangepakt .  Ik  ben het  

van har te  met  de raad eens dat  een speel tu in  een speel tu in  is  en dat  ook  moet  b l i jven .  Dank 

u,  voorzi t ter .  

 

De voorzi t te r :  Dank u voor uw beantwoord ing.  De heer Van der  Meer wenst  het  woord.  

 

De heer D.  van der  Meer :  Ik  dank de burgemeester  voor  haar  beantwoord ing.  Ik  denk dat  wi j  

een heel  s tuk met  u  kunnen meegaan,  a l leen zien wi j  het  p lan  voor ons,  maar dan met  de 

schommels .  W e verschi l len daar in  pr inc ip iee l .   

Nogmaals ,  wi j  wi l len n ie t  wi jken voor hu f ter ig  gedrag en dan kan de  heer  Dui jsens wel  

zeggen da t  h ierover  een  afspraak is  gemaakt .  Dat  is  leuk en aard ig,  maar a ls  je  h ier in  

meegaat ,  is  vo lgens ons  het  hek van de dam. Dus het  paard achte r  de wagen spannen doen 

wi j  n ie t ,  want  dat  werkt  n ie t  in  het  W est land .  
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De woorden “spreekt  u i t ”  in  de mot ie  heb ik  gewi j z igd in  “verzoekt  het  co l lege”  en daar  wi l  ik  

het  b i j  la ten.  Daarna  wel  met  de jongerenraad en  anderen in  gesprek om t e k i jken hoe d i t  in  

de toekomst  to t  een goed e inde kan worden gebracht .  Dank u wel .   

 

De heer Keizer :  Voorzi t ter .  Ik  ben b l i j  met  de aanpass ing van de mot ie  door  de heer 

Van der  Meer .  Op mi jn  vraag in  eers te termi jn  wat  de burgemeester  gaat  doen a ls  deze m ot ie  

in  meerderheid wordt  aangenomen en de schommels weer worden te ruggehangen,  heb ik  nog 

geen antwoord gekregen .   

 

Burgemeester  Van Ardenne-van  der  Hoeven:  Ik  wacht  eers t  de  s temming af  en de u i tkomst  

daarvan  za l  in  het  co l lege worden besproken.  De raad za l  daarna  worden geïnformeerd.  Zo 

werkt  het  nu eenmaal .   

 

De heer Keizer :  Dan zou  ik  graag even om een schors ing wi l len verzoeken.  

 

De voorzi t te r :  Ik  maak eers t  d i t  rondje  af .  De heer Dui jsens heef t  het  woord.  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Het  probleem i s  da t  het  e igenl i jk  over  twee mot ies gaat .  De ene 

mot ie  over  de jongerenraad,  pracht ig  a l lemaal ,  pr ima en onmiddel l i jk  doen en vervo lgens de 

wi jz ig ing  van “spreekt  u i t ”  in  “verzoekt  het  co l lege” ,  dan kunnen wi j  daar  natuur l i jk  n ie t  in  
meegaan.  Dat  LPF untouchables wi l  inhuren om de zaak daar ve i l ig  te  houden is  ook de 

oploss ing n ie t ,  want  dan  wordt  het  inderdaad een  soort  f i lmacht ig  ie ts  en dat  moeten we echt  

n ie t  hebben.   

 

De heer D.  van der  Meer :  Ik  wi l  h ie r  heel  kor t  op reageren.  Geen un touchables ,  maar gewoon 

een gecert i f iceerd ve i l igheidsbedr i j f .  Dat  is  n ie ts  meer dan b ieden waar de mensen om 

vragen.  W aar moeten zi j  heen ’s  avonds na 22.00 of  23.00 uur  a ls  de gemeente geen 
capac i te i t  heef t?  Laat  ons deze mensen tegemoetkomen,  n ie t  meer en n ie t  minder.  

 

De heer Van Rossum: Voorzi t ter .  Ik  ben het  absoluut  n ie t  eens met  da tgene wat  de 

burgemeester  verhaal t  dat  de speel tu in  is  voor  jongeren to t  12  jaar .  Ik  zeg a l t i jd  dat  e r ,  ze l fs  

met  een bestemmingsplan,  een Cruyf f  Court  zou komen,  wat  n ie t  kon  doorgaan omdat  de 

woningen eromheen a l  s tonden.  Ik  ben aanwezig  geweest  toen  d ie  afspraken zi jn  gemaakt  en  

heb daar  nadrukkel i jk  gezegd dat  er  dan betonnen d ingen worden neergezet  waar de  jeugd 

op zou kunnen zi t ten.  Het  is  een speel tu in  voor  jongeren to t  en  met  18 jaa r ,  zoals  ook in  het  

bestemmingsplan s taat ,  en een bestemmingsplan b l i j f t  toch a l t i jd  le idend.   

Als  het  gaat  over  het  n ie t  terughangen van  schommels,  dan heef t  de heer De Gier  e igenl i jk  a l  

de oploss ing aangere ik t .  Het  verp laa tsen van schommels is  e igenl i jk  ook a l  een oploss ing,  

want  dan kun je  d ie  op een ander deel  van de  speel tu in  neerzet ten.  Ik  weet  dat  daar 

vo ldoende ru imte voor is ,  maar d ie  op loss ing heb  ik  u  n ie t  horen  noemen.  D at  is  namel i jk  een 

goede oploss ing,  want  geste ld  dat  z i j  toch op de  schommel s gaan zi t ten,  dan zi t ten ze n ie t  

b i j  de omwonenden in  de tu in  te  k i jken.  De huid ige beplant ing is  nog te  kor t ,  waardoor e r  

inderdaad van op de schommels in  de huizen kan  worden gekeken.  Ik  ben  mi j  dat  vo l led ig  

bewust ,  maar he t  verp laatsen van de schommels  heef t  p lekken aangewezen waarnaar z i j  

ongetwi j fe ld  heen zouden kunnen gaan.  Di t  zou ook to t  een per fecte op loss ing kunnen 

le iden.  

 

Mevrouw Hei j l :  Voorzi t te r .  Ik  wi l  de burgemeeste r  nog vragen hoe  zi j  tegen deze oploss ing 

aank i jk t .  Dus de schommels wel  terughangen,  maar dan wel  op een door de bewoners 

voorgeste lde  andere p lek  en tegel i jker t i jd  ook d i rect  ie ts  te  doen aan de ver l icht ing .  Di t  zou  

gel i jk  kunnen worden gedaan met  het  te rugplaatsen van de schommels.   

 

De heer De Gier :  Voorzi t ter .  Ik  heb nog geen  antwoord gekregen op mi jn  vraag wat  e r  in  

februar i  gebeurt  a ls  wordt  geconstateerd da t  de over last  zonder deze schommels  wordt  

beperkt  en jongeren zich een s tuk verder  gaan ophouden.  Als  dat  betekent  dat  de schommels 

nooi t  meer terugkomen,  dan zou dat  to t aa l  onaanvaardbaar z i jn .   
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Vandaar dat  wi j  a l  eerder  hebben gezegd te  moeten k i jken hoe het  gebied voor  a l le  

leef t i jdsgroepen kan worden her ingedeeld,  zoda t  er  toch gebru ikgemaakt  kan worden  van  de 

speel tu in  zonder b i j  mensen op de grens van hun  tu inen te  z i t ten  en wat  a ls  over last  word t  

ervaren.   

 

Burgemeester  Van Ardenne-van  der  Hoeven:  Voor de suggest ie  van de heer Van Rossum, d ie  

de s i tuat ie  daar goed kent ,  om de schommels te  verp laa tsen ,  is  op zich ru imte.  Helemaal  n ie t  

verkeerd  en a ls  dat  een oploss ing  zou kunnen zi jn  voor  de prob lemat iek  zoals  de raad er  

tegenaan k i jk t  dan heb i k  daar geen bezwaar tegen.   

Mevrouw Hei j l  kwam met  een voors te l  voor  de  ver l icht ing,  waar wi j  nog maar nauwel i jks  naar 

hebben gekeken,  want  dat  is  een b i jna overa l  terugkerend p robleem, zeker waar  jongeren 

hangen.  Ook daar zou wat  mee kunnen worden gedaan en dat  kan ook worden gemoni tord a ls  

de schommels z i jn  verp laats t .  Dat  is  ook een beet je  een antwoord op de  vraag  van de heer  

De Gie r .  

W ij  z i jn  nu bezig met  het  b i jhouden van de over last  van jongeren zonder  de schommels.  Je 

kunt  d i t  ook doen a ls  de schommels met  ver l icht ing zi jn  verp laats t .  Dat  zou je  kunnen voegen 

b i j  de in format ie  d ie  we nu hebben a ls  ze worden weggehaald,  maar dat  is  dan n ie t  zo 

re levan t .  Daarmee zou je  in form at ie  hebben verzameld waarmee met  de  jongerenraad en de  

toekomst ige ontwikkel ing voor  speelp laatsen ,  waar we met  d i t  soor t  problemat iek te  maken 

hebben,  gekeken zou kunnen worden welke de beste op loss ingen daarvoor z i jn .  In  de 

vergader ing van de commiss ie Bestuur  heb ik  er  a l  eerder  op  gewezen dat  het  een kwest ie  is  

van hoe de ru imte wordt  ingedeeld en daarom ben ik  gevoel ig  voor  de opmerk ing van de  heer 

Van Rossum. W i j  k i jken soms verkeerd naar de ru imte en de manier  waarop mensen d ie  

kunnen gebru iken.  Ik  weet  dat  het  n ie t  a l t i jd  is  zoals  je  zou verwachten ,  maar ik  ben bere id 

om deze twee onderwerpen in  het  co l lege aan  de orde te  s te l len ,  want  nogmaals ,  ik  z i t  h ie r  

a ls  één l id  van het  co l lege.  Ik  s ta  h ier  pos i t ie f  in  en vind  het  een geweld ige gedachte.  Er  

wordt  dan  geschommeld en hebben we ook weer  op een andere manie r  de moni tor ing 

b i jgedraaid in  de r icht ing van de  verp laats te schommels en de ver l ich t ing.  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l .  De heer Keizer  vroeg om een schors ing.  Ik  schors  de vergader ing .   

 

Schors ing.  

 

De voorzi t te r :  Ik  z ie  dat  er  geanimeerde gesprekken worden gevoerd en dat  is  u i ts tekend,  

maar ik  denk ook dat  we zinvol  bezig z i jn  en  gewoon verder  moeten.  Ik  heropen de 

vergader ing  en ik  gee f  het  woord  aan de heer Ke izer .  

 

De heer Keizer :  Dank u voorzi t te r ,  de heer  Van der  Meer za l  het  van  mi j  overnemen.   

 

De heer D.  van der  Meer :  Dank u wel .  Ik  heb  de or ig ine le mot ie  nog voor  mi j  en daaraan wat  

toegevoegd.  De burgemeester  is  h iermee een heel  e ind tegemoetgekomen aan de wensen 

van de gemeenteraad en  he t  d ic tum lu id t  nu a ls  vo lgt ” :  “verzoekt  het  co l lege de schommels 
te  verp laatsen en daarmee n iet  te  wachten to t  februar i  o f  na  een evaluat ie ;  het  terugplaatsen 

d ient  te  gebeuren b innen dezel fde  speel tu in  vóór 31 december 2018 in  over leg met  de 

bewoners c .q.  omwonenden. ”  

 

De voorzi t te r :  Ik  denk da t  het  net jes  is  de burgemeester  de kans te  geven h ierop te  

reageren.  

 

Burgemeester  Van Ardenne-van  der  Hoeven:  Dank u voorzi t ter .  Het  is  p lezier ig  te  horen  dat  

de mot ie  in  d ie  z in  kan worden aangepast  zoals  we in  tweede te rmi jn  hebben gediscuss ieerd.  

De datum is  echte r  heel  def in i t ie f  en ik  weet  n ie t  o f  u  ook zie t  wat  er  a l lemaal  aan de hand is  

in  W est land.  Of  we dat  voor  e lkaar  kunnen kr i jgen ,  kan ik  echt  n ie t  be loven.  W e zul len het  

proberen,  maar  het  is  echt  n ie t  zo  dat  e r  een b rand u i tbreekt  a ls  de schommels er  n ie t  

hangen b i j  de jaarwissel ing.  Het  mag ook ie ts  la ter ,  maar we zu l len a l les  op a l les  zet ten.   
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De raad kan d i t  ind ienen a ls  aanspor ing,  maar we hebben nog de Kerst  en Oud en Nieuw en 

een per iode waar in  heel  wein ig  op d i t  v lak  za l  gebeuren.  Bovendien  za t  het  n ie t  in  het  

programma om di t  te  doen.  Het  verp laatsen van speel toeste l len is  een tamel i jk  prec ieze 

aangelegenheid.   

 

De heer D.  van der  Meer :  Ik  v ind  het  ook goed a ls  u  ze eers t  terughangt  en  in  januar i  

verp laa ts t ,  maar ik  denk  n ie t  dat  d i t  uw voorkeur  heef t .  Als  u  d i t  z ie t  a ls  een enorme 

aanspor ing,  dan is  het  goed,  maar laat  he t  dan n ie t  28 januar i  z i jn ,  want  dan heb ik  er  een 

heel  wrang gevoel  b i j .   

 

Burgemeester  Van Ardenne-van  der  Hoeven:  Zul len we het  nog proberen  vóór  mi jn  

ver jaardag?  

 

De heer Dui jsens :  Volgens mi j  is  h iervoor  een omgevingsvergunning nod ig ,  het  is  namel i jk  

een bouwwerk.   

 

Burgemeester  Van Ardenne-van  der  Hoeven:  Het  verp laatsen van een speel toeste l?  

 

De heer Dui jsens :  Als  u  de schommels gaat  verp laatsen is  daarvoor een  

omgevingsvergunning nodig en dat  vergt  even t i j d .   

 

Burgemeester  Van Ardenne-van  der  Hoeven:  Dat  zou best  kunnen.   

 

De heer Dui jsens :  Het  is  zo.   

 

Burgemeester  Van Ardenne-van  der  Hoeven:  Ik  k i jk  even naar  de wethouder Vergunningen.  

Als  het  een speel tu in  is ,  dan is  het  toch een  speel tu in .   

W i j  z i jn  daar zeer op t imis t isch over  en  mocht  dat  a l lemaal  p la tva l len ,  dan  zu l len we de raad 

daarover in formeren.  U zie t  het  a ls  een aanspor ing,  ik  ook,  en we gaan morgen bek i jken hoe 

ver  we kunnen komen en  te  spr ingen.  

 

De voorzi t te r :  Als  we h ie rover  wi l len s temmen ,  dan doen we da t .  Ik  b reng h ierb i j  mot ie  onder 

agendapunt  26.7 in  s temming.  Voor de mot ie  z i jn  de f ract ies  van het  CDA, de LPF,  de VVD, 

de PvdA,  GBW  en W est land  Verstandig ,  waarmee de mot ie  b i j  dezen is  aangenomen.   

 

(Het  voorzi t terschap wordt  overgedragen aan burgemeester  mevrouw Van Ardenne -  

van der  Hoeven. )   

 

De voorzi t te r :  Ik  s te l  voor  de beraads lag ingen te  hernemen.   

 

6.   VOORSTEL TOT VASTSTELLING VAN DE VERORDENING WET 
MAATSCHAPPELIJKE ONDERSTEUNING GEMEENTE  WESTLAND 2019  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Ik  kom zo meteen  met  een amendement ,  dat  door de f ract ies  

van W est land Verstandig,  de PvdA,  de LPF en het  CDA wordt  ingediend.  Het  amendement  

houdt  in  dat  we met  name de c l iëntondersteuning  beter  in  de verordening geregeld wi l len  

hebben.  Ui t  een enquête  is  gebleken dat  de c l iën tondersteuners nog  s teeds een zeer ger inge  

bekendheid hebben,  namel i jk  30%. Dus 70% weet  het  dus n ie t .   

W i j  zouden graag zien,  maar ik  hoor graag van  de wethouder of  dat  rea l iseerbaar is ,  dat  a ls  

d ie  mededel ing wordt  gedaan en er  een l i js t  van beschikbare c l iëntondersteuners is ,  dus dat  

er  kan worden gekozen  u i t  namen,  een soort  menukaart  dus,  de wethouder kan aangeven dat  

d ie  s tandaard aangeleverd kan  worden.  W at  mi j  verbaast  is  de matheid over  deze  

verordening,  want  het  is  best  een belangr i jke verordening voor  verzorgend en ook zorg 

ontvangend W est land.  Je zie t  in  d ie  verordening  toch een bepaald ingewikkeld systeem en 

de vraag is  o f  we dat  we l  wi l len .  Er  z i jn  a l ler le i  p lannen d ie  n ie t  nodig z i jn  en een budgetp lan  

moet  de c l iënt  dan ze l f  gaan verzorgen .   
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De zorgaanbieder kr i jg t  een bepaalde funct ie ;  in  ar t ike l  11 heef t  h i j  de taak te  beoordelen o f  

de inwoner vo ldoe t  aan de genoemde voorwaarden.  W aarom de zorgaanbieder,  zou je  dan 

denken,  en n ie t  de gemeente d ie  dat  ook beoordeel t?  Op d ie  manier  ga je  dat  u i t  handen 

geven aan  iemand d ie daar toch belang b i j  heef t .  In  d ie  vero rdening zou een aanta l  punten 

kunnen worden beetgepakt  en wi j  hebben ervoor  geko zen voora l  de c l iën tondersteuners 

h ierop in  te  zet ten.  Het  amendement  lu id t  a ls  vo lgt .  
 

“De raad van de gemeente W est land ,  in  vergader ing b i jeen op 11 december 2018;   

overwegende:   

dat  de bekendheid in  W est land van de mogel i jkheid van een c l iëntonders teune r erg laag is ;   

dat  de d iverse act ies  (onder meer KBO, gemeente l i jke websi te  en Vi t is )  voor  verhoging van 

d ie  bekendheid wein ig  resul taat  hebben;   

dat  ook in  de u i tnodig ingsbr ie f  ter  voorbere id ing van een keukentafe lgesprek gewezen wordt  

op de mogel i jkheid  een grat is  c l iëntondersteuner in  te  schakelen;   

dat  op d i t  moment  –  naar  gebleken is  –  geen act ieve mondel inge in format ie  vanui t  de W mo-

medewerkers  naar  c l iënten over  grat is  c l iëntondersteuner wordt  gedaan voor onder meer het  

keukentafe lgesprek en ook n ie t  act ie f  mondel ing wordt  aangedrongen op  het  inschakelen van  

een c l iëntondersteuner  en u i t leg gegeven wordt  wat  dat  be teke nt  en waarom di t  ‘goed ’  is  

voor  de c l iënt ;   

dat  het  s t reven e rop ger i cht  moet  z i jn  dat  b i j  een  vo lgende pei l ing de 70% onbekendheid va n 

c l iëntondersteuner teruggebracht  wordt  naar  nagenoeg nul ;   

dat  daarom een wi j z ig ing en aanpass ing van de verordening nodig is ;   

aan ar t ike l  3  een derde l id  toe te  voegen:   

‘3.   Het  co l lege verp l icht  de Wmo-medewerkers  om in  het  begin van het  contact  aan de 

c l iënten voor te  leggen dat  de aanwezigheid  van  een grat is  c l iëntondersteuner b i j  het  

keukentafe lgesprek aanbevelenswaard ig en ook gewenst  is ,  u i td rukkel i jk  te  wi j zen op 

de mogel i jkheid en u i t  te  leggen waarom inschakel ing vers tandig is . ’   
en gaat  over  to t  de orde  van de  dag.”  

(Amendement  van de f ract ies  W est land Verstandig,  de PvdA,  de LPF en het  CDA)  

 

Mevrouw Van Ri jn -van Tol :  Voorzi t te r .  W i j  wi l len deze mot ie  g raag mede ind ienen.  

 

De voorzi t te r :  Mevrouw Van der  Ei jk  heef t  he t  woord.  

 

Mevrouw Van der  E i jk -Groeneveld :  Voorzi t ter .  Al lereers t  een react ie  op inhoud ten aanzien 

van de Verordening W et maatschappel i jke ondersteuning en daarna  wi l  ik  reageren op he t  

amendement  van W est land  Verstandig.   

Zorg d ichtb i j  moet  voor  iedere inwoner van het  West land bere ikbaar z i jn ,  deel  kunnen nemen 

aan de samenleving ,  en met  ondersteuning van de W mo is  het  be langr i jk  om d ie 

ze l fs tandigheid  te  behouden.  Gemeenten  spelen h ier in  een belangr i jke  ro l  en het  landel i jk  

be le id  ook in  het  W est land u i t  te  voeren ,  s teunen wi j  a ls  CDA.  

Invoer ing van het  abonnements tar ie f  is  immers landel i jk  be le id  en gaan er  landel i jk  ook zo’n 
30.000 mensen op vooru i t .  Het  aanta l  voor  he t  West land is  mi j  n ie t  du ide l i jk ,  maar het  is  in  

ieder  geval  een vooru i tgang.   

Verder z i jn  h ie rmee de eers te s tap pen genomen om stapel ing in  de zorgkosten aan te  

pakken.  Met  deze  maatregel  b l i j f t  de zorg  voor mensen d ie  te  maken hebben met  

verschi l lende zorgwet ten betaalbaar.  Denk daarb i j  aan de W lz,  de Zorgverzeker ingswet  en  

ook de W mo, zoals  zo ju is t  a l  genoemd. De e igen  b i jdrage n ie t  langer meer afhankel i jk  van 

gebru ik ,  inkomen,  vermogen en samenste l l ing  van het  hu ishouden,  maar  wordt  onder één 

abonnements tar ie f  geschaard.  Deze invoer ing kan wel  een aanzuigende werk ing kr i jgen .  Van 

belang is  en b l i j f t  da t  daarop ges tuurd za l  worden.   

Vanui t  de commiss ievergader ing  hebben wi j  begrepen dat  h ie rvoor  te  z i jner  t i jd  een 

moni tor ings inst rument  gebru ik t  za l  worden en daar k i jken wi j  met  be langste l l ing naar u i t .  

Nog een aanta l  voordelen op een r i j :  minder zorgmi jders .  Zorg is  namel i jk  h iermee 

t ransparant  en  a ls  dat  het  was ,  en men weet  waar men aan toe is .  Dat  is  pret t ig  a ls  men 

overweegt  om zorg te  gaan gebru iken of  zorg wi l  mi jden.  
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Verder de  e igen b i jdrage  van de  W lz,  d ie  in  2019 wederom een s tuk je  omlaag gaat  en dat  

kan ju is t  mensen s t imuleren om t i jd ig  een W lz aan te  vragen a ls  de zorgvraag dusdanig hoog 

is  dat  z i j  i n  aanmerk ing komen voor een W lz.  De  e igen b i jdrage voor de Wmo komt op dat  

moment  te  verva l len en maakt  wederom t ransparant  hoe de kosten e ru i t  kunnen zien voor  de 

c l iënt .  Dat  ondersteunen wi j .   

Lagere u i tvoer ings -  en admin is t ra t ieve  kosten ,  een onderdeel  van (Ont )Rege l  de Zorg.  Hoe 

mooi  is  dat? En tevens voorkoming van s tapel ing  van kosten ,  dat  ik  zo ju is t  a l  noemde.  

Dan nog een kor te  inhoudel i jke react ie  op de o na fhankel i jke c l iëntondersteuning en het  

voorgeste lde  amendement .  De gemeente is  in  combinat ie  met  het  zorgkantoor  

verantwoordel i jk  voor  de  inzet  van  de c l iëntondersteuner a ls  het  gaa t  om de W mo, wat  a ls  

zodanig ook is  opgenomen in  de verordening.  Le t ter l i j k  s taat  e r :  ”De wet  bepaal t  dat  het  

col lege”  –  lees de W mo-profess ional  –  “de betrokkene in  aanmeld ing van  de hulpvraag in l icht  
over  de mogel i jkheid van grat is  c l iëntondersteuning.”  

In  het  voorgeste lde  amendement  s taat  d i t  nu  heel  concreet  en helder  omsch reven.  Dank voor 

de u i twerk ing h iervan.  Het  CDA gaat  om d ie reden mee  in  het  amendement .  Laten we onze 

b l ik  voora l  naar de toekomst  r ichten en k i jken hoe a l les  ver loopt ,  want  het  is  immers 2019,  

een overgangs jaar .  W i j  hebben het  vo ls te  ver t rouwen in  de p ro fess ional i te i t  van  de W mo-

medewerkers .  Dank u wel .  

 

Mevrouw Hei j l :  Voorzi t te r .  Inhoudel i jk  heb ik  n ie t  zoveel  toe  te  voegen aan het  verhaal  van 

mevrouw Van der  Ei jk .  Ook wi j  zu l len het  amendement  s teunen.  W i j  v inden het  een goede 

zaak en nodig  conform wet-  en regelgeving en te  vo ldoen aan het  amendement  over  de W mo 

en de abonnements tar ieven .  Het  l i jk t  ons een goede zaak om he t  zo in  te  zet ten.  

 

De heer A.  van der  Meer :  Voorzi t te r .  In  de  vergader ing van de commiss ie is  a l  du ide l i jk  

geworden da t  wi j  achter  d i t  voors te l  s taan.  Ons i s  opgeval len da t  de aandacht  voor  de 

c l iëntondersteuners heel  be langr i jk  is ,  maar n ie t  du ide l i jk  u i t  de ver f  kwam. Vandaar da t  wi j  

d i t  amendement  mede ind ienen.  

 

De heer Hof land:  Voorzi t ter .  Volgens mi j  is  het  goed d i t  inhoudel i jk  te  moeten vasts te l len.  

Het  is  een goed amendement ,  dat  gaat  over  een onderwerp  waarvan  we de afge lopen jaren  a l  

to t  de conc lus ie  waren gekomen dat  het  meer aandacht  behoef t  en ech t  nodig is .  Misschien 

vraagt  het  ook een  beet je  om een act ieve in format iep l icht ,  zo lees ik ,  en daar gaan we ook in  

mee.   

 

De heer De Bloeme:  Voorzi t ter .  To t  mi jn  verbazing las  ik  in  een br ie f  van Plat form 

Gehandicapten W est land dat  z i j  n ie t  voorkomen in  het  advies.  Mi jn  vraag  aan de wethouder 

is  daarom wat  e r  prec ies  is  gebeurd.   

 

De voorzi t te r :  Is  d i t  n ie t  in  de commiss ievergader ing aan de o rde gewees t?  

 

Mevrouw Van Ri jn -van Tol :  Voorzi t te r .  Ik  heb  d i t  in  de commiss ievergader ing aan de kaak 

geste ld  en ik  kan mi j  n ie t  her inneren dat  ik  s teun  heb gekregen om daar  verder  op in  te  

gaan.  Ik  v ind het  merkwaard ig dat  d i t  nu aan de wethouder word t  gevraagd en mi jn  verzoek 

dest i jds  n ie t  werd gesteund.  Ik  heb er  toen voor geple i t  dat  we de adviser ing weer  zouden 

analyseren en ook de ro l  van b i j voorbeeld Pla t form Gehandicapten W est land b i j  d i t  soor t  

adviezen weer zouden meenemen,  omdat  ik  n ie t  tevreden was over  het  advies van de ASDW , 

de Adviesraad Soc iaa l  Domein W est land .  Ik  heb toen de hele commiss ie gevraagd naar h aar  

gevoelens en toen is  u i tgesproken dat  iedereen  wi lde doorgaan met  het  advie s van de ASDW  

omdat  dat  pas een paar jaar  zo  loopt .  

Ik  wi l  nu graag mi jn  b i jdrage geven aan d i t  s tuk.  Ik  kan het  ook a ls  s temverk lar ing doen,  

maar wi j  hebben a l  b i j  het  Soc iaa l  Bele ids kader aangegeven dat  wi j  denken dat  de 

t rans i t ier icht ing ,  het  resul taatger icht  s turen ,  een  technische t rans i t ie ,  maar ongewenst  

resul taat  gaat  op leveren .  Daar is  d i t  op voor tgeborduurd.  W e hebben toen wel  het  Soc iaa l  

Bele idskader vastgeste ld  en dan kan ik  nu nog  eens roepen dat  ik  v ind dat  d i t  n ie t  de goede 

weg is ,  maar da t  is  wel  de weg d ie  we aan he t  bewandelen zi jn .   
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Dus wi j  b l i j ven e rb i j  dat  we denken dat  we in  deze u i tvoer ing tegen een heleboel  zu l len  

aanlopen en de kosten a l leen maar  hoger zu l len  worden.  W i j  denken n ie t  dat  d i t  de ju is te  

weg is ,  maar he t  is  wel  een d i rect  resul taa t  van ie ts  wat  we h ier  met  e lkaar  hebben 

vastgeste ld  en  da t  moet  dan ook gerespecteerd worden.   

 

De voorzi t te r :  Dan zi jn  we h iermee aan het  e inde  van de  eers te te rmi jn  van de zi jde  van uw 

raad gekomen.  Het  woord is  aan wethouder Vreugdenhi l .  

 

Wethouder Vreugdenhi l :  Voorzi t ter .  Mi j  heef t  en ige verbazing  bekropen .  In  de 

commiss ievergader ing  is  vastgeste ld  dat  het  een  hamerstuk zou  worden  en nu is  er  een 

amendement  ingediend,  waar ik  u i te raard op  wi l  i ngaan.  Ik  had het  idee dat  het  voors te l  ze l f  

breed werd gedeeld en concentreer  mi j  nu op  het  amendement .  

Er  is  geen enkel  misvers tand over  dat  we de zorg over  onafhankel i jke c l iëntondersteuning 

met  e lkaar  de len.  Het  co l lege leef t  nog s teeds in  de veronderste l l ing dat  in  de  ar t ike len van 

de verordening de  wet te l i jke taak nog eens ext ra is  opgeschreven.  In  de a r t ike len 3.1 en 3 .2 

is  het  co l lege aan zet :  het  co l lege  zorgt  e rvoor dat  de ingezetenen,  enzovoort .  Verder  wi js t  

het  co l lege de c l iënt  en zi jn  mante lzorger  op de  mogel i jkheid daarvan .  Met  andere woorde n:  

wi j  hadden s te l l ig  het  idee dat  het  daar a l  vo ldoende helder  in  s taa t .  

Hieronder  l ig t  een werk inst ruct ie  en dat  be teken t  een opdracht  hoe de Wmo -consulenten en  

-medewerkers  aan  het  werk gaan en daar in  word t  dat  u i tgebre id beschreven.  Ik  s te l  mi j  even 

voor hoe dat  gaa t .  Als  we daar  een derde l id  aan  toevoegen,  p lo tse l ing de hele s t ructuur  van  

een verordening aanpassen en het  co l lege W mo -medewerkers  verp l icht  ie ts  te  gaan doen,  

dan wordt  daarmee de redact ie  van de verordening doorbroken.  Inhoudel i jk  z i jn  we het  

he lemaal  eens  en hebben we s te l l ig  de indruk da t  wat  we h ier  van  de raad horen ,  gewoon 

gaat  gebeuren.  Met  andere woorden:  het  amendement  is  wat  ons be tref t  overbodig en in  d ie  

z in  ont raad ik  het  dan ook.  W e gaan wel  heel  goed vo lgen hoe het  nu  werkt ,  want  we hebben ,  

ook u i t  het  onderzoek,  een opdracht .  Er  is  to t  nu  toe minder bekendheid h ierover ,  maar daar 

hebben we a l  op ingezet .  Ik  voorzie  dat  de  bekendheid met  het  c l iëntondersteunerschap za l  

toenemen en daarvoor  is  geen amendement  nodig.   

 

De heer  Dui jsens :  Mevrouw de voorzi t te r .  Even  b i j  in terrupt ie .  Ik  v ind de opmerk ing van de 

wethouder raar .  De a r t ike len 3.1 en 3.2 z i jn  ook in  de huid ige verordening opgenomen.  Dan 

moet  je  toch inzien dat  de 30% ergens vandaan komt en is  er  toch ie ts  n ie t  he lemaa l  goed? 

De wethouder zegt  dat  a r t ike l  3 ,  l id  3  daarmee in  s t r i jd  is ,  dat  d i t  vanui t  andere 

vero rdeningen is  overgenomen en andere vero rdeningen in  gemeenten in  Neder land dat  ook 

hebben.  Maar daar  hebben ze n ie t  d ie  30%  bekendheid en 70% onbekendheid met  

ondersteuners.  Bovendien is  het  zo dat  ze l fs  z i jn  e igen mensen van de Wmo zeggen:  

natuur l i jk  gaan we daar n ie t  op wi j zen,  want  zo ’n  c l iëntondersteuner is  a l leen maar las t ig ;  we 
zet ten  het  in  een br ie f  en dan zi jn  we k laar .  U kn ik t  ontkennend,  maar het  gebeur t  wel .  

Anders bent  u  n ie t  op de  hoogte van wat  er  fe i te l i jk  gebeurt .  Daarom is  d i t  amendement  

nodig.  

 

De heer De Gier :  Voorzi t ter .  Ik  s lu i t  mi j  h ie r  een beet je  b i j  aan.  Al  meerdere keren hebben 

wi j  geconstateerd  dat  a l ler le i  regel ingen b innen de gemeente o nbekend zi jn  b i j  de  doelgroep 

en de voor l icht ing h ie rover  faa l t ,  ook over  deze c l iëntondersteuners.  Zolang we het  over  het  

Soc iaa l  Bele idskader hebben worden we er  e lke keer weer  op gewezen dat  ze onbekend zi jn  

en dat  er  act iever  ie ts  mee gedaan moet  worde n.  To t  nu toe hebben we van de vor ige 

co l leges teruggekregen dat  het  net jes  op de websi te  s taat  vermeld,  dat  het  recht  bekend is  

en dat  het  op de websi te  van Vi t is  s taat .  Als  je  h iernaar op zoek gaa t ,  dan is  dat  toch echt  

n ie t  te  v inden.  Het  is  dan ook hel emaal  n ie t  zo vreemd dat  de c l iënten  dat  n ie t  kunnen 

vinden.  Vandaar dat  maar eens een keer word t  gezegd da t  ze de c l iënt  daarop in  persoon 

moeten wi j zen.  Zoals  he t  nu gaat ,  gebeurt  het  gewoon n ie t .   

 

Mevrouw Van Ri jn -van Tol :  Voorzi t te r .  Ook ik  wi l  in terrumperen ,  omdat  ik  de wethouder ie ts  

heb horen zeggen over  het  amendement  dat  min  of  meer wordt  ont raden.   
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Procedureel  is  he t  zo da t  a ls  een amendement  wordt  ontraden,  maar wel  in  meerderheid 

wordt  aangenomen,  het  raadsvoorste l  wordt  geamendeerd.  W ordt  dan het  raadsvoorste l  n ie t  

u i tgevoerd?  

 

Wethouder Vreugdenhi l :  Helder  is  dat  d i t  beteken t  dat  a ls  de raad het  in  meerderheid met  het  

amendement  eens is  het  voors te l  is  gewi j z igd.  Dat  is  n ie t  anders dan wat  we a l t i jd  a l  hebben 

gedaan.  

 

Mevrouw Van Ri jn -van Tol :  Dat  is  wel  anders ,  want  u  geef t  aan  dat  er  na af loop door het  

co l lege gekeken wordt  o f  het  wordt  u i tgevoerd.   

 

De voorzi t te r :  Pardon.  Een amendement  is  b indend voor het  voors te l  waarop het  

amendement  van toepass ing is .  W e hebben het  zo ju is t  over  het  ind ie nen van mot ies gehad 

en in  uw e igen  reg lement  s taat  het  ook da t  mot ies n ie t  he lemaal  vr i jb l i j vend zi jn ,  want  het  is  

een u i tspraak van de raad.  Het  co l lege  kan echter  mot ies neer leggen,  maar amendementen 

n ie t .  Behalve a ls  de  verordening het  n ie t  haal t ,  want  dat  kan natuur l i jk  ook .  Maar  a ls  een 

geamendeerde verordening het  haal t ,  dan is  dat  de n ieuwe verordening.  Het  is  echt  een  heel  

kracht ig  ins t rument  voor  de raad.  

Ik  s te l  voor  over  te  gaan to t  s temming over  het  amendement .  Ik  z ie  een nogal  b l i je  raad.  De 

gehele raad s temt voor,  zodat  he t  amendement  unaniem is  aangenomen.  

Dan het  voors te l  to t  vasts te l l ing van de Verorden ing  W et maatschappel i jke ondersteuning 

gemeente W est land 2019 .  De gehele  raad is  voor  de geamendeerde  verordening ,  waarmee 

deze unaniem is  vastges te ld .  

 

8.    VOORSTEL TOT BESCHIKBAARSTEL LING VAN EEN KREDIET VOOR ONTWERP EN 
AANKOOP VAN GRONDEN VOOR TWEE "CALAMITEITENBERGINGEN WESTLAND"  

 

De heer Zuyderwi jk :  Ik  word geroemd om mi jn  kor te  tekst ,  dus ik  za l  mi j  daar  ook nu aan 

houden.  In  onze b i jd ragen van 10  ju l i  en 6 november j l .  heef t  de VVD -f ract ie  geple i t  voor  

droge voeten in  he t  W est land.  Mogel i jkheden h ie rvoor l iggen onder andere in  innova t ieve 

systemen van waterberg ingen in  toekomst ige woonwi jken.  Deze innovat ieve 

berg ingssystemen zu l len  b i j dragen in  een goede waterhuishouding in  het  West land en een 

goed gevoel  van ve i l igheid.  Om de ve i l igheid  van onze bewoners b i j  ca lami te i ten,  zoals  

c lusterbuien,  vo l led ig te  waarborgen ,  z i jn  ca lami te i tenberg ingen van belang.  W i j  s teunen d i t  

voors te l  dan ook  en ver t rouwen erop dat  he t  co l lege spoedig aan de gang gaat  om deze 

ca lami te i tenberg ingen te  rea l iseren en h ie rdoor de ve i l igheid van  onze bewoners te  

waarborgen .  

 

De heer Eel t ink :  Voorzi t ter .  De CDA-f ract ie  heef t  geconstateerd dat  de zoektocht  naar 

locat ies  voor  wate rberg ingen zorgvuld ig  heef t  p laatsgevonden en dat  waarderen wi j .  W i j  

gaan akkoord met  de voors te l len en constateren  dat  d i t  het  nodige geld met  z ich meebrengt ,  

maar het  is  een invester ing in  de toekomst  en wi j  wi l len n ie t  meemaken dat  we achte r  de 

fe i ten hebben gelopen,  zoals  wel  eens vaker in  het  ve r leden in  Neder land .  Om die reden 

gaan wi j  h ier in  mee en z ien ook het  voordeel  da t  we ook op locat ies  ecolog isch vooru i tgang 

boeken.   

 

De heer Voskamp: Voorz i t ter .  Er  wordt  a l  heel  lang h ierover  ges proken  en er  moeten 

maatregelen worden genomen om deze berg ingen te  rea l iseren.  Dat  d i t  veel  ge ld kost ,  is  

onvermi jde l i jk  en in  combinat ie  met  het  W aterschap Del f land zu l len  deze  pro jecten worden 

gereal iseerd.  Niets  doen is  geen opt ie  en rea l isa t ie  h iervan  is  be langr i jk  om in  de toekomst  

waterover last  zoveel  mogel i jk  tegen te  gaan.   

 

De heer De Gier :  Voorzi t ter .  Normaal  gesproken zou ik  zeggen ‘di t  voors te l  snel  aannemen ’ ,  
omdat  deze waterberg ingen nu eenmaal  nodig z i jn .  Toen het  over  Naaldwi jk  en  

’ s -Gravenzande g ing  hebben we nagela ten om in  d ie  woonwi jken ook de  waterberg ing meteen 

te  rea l iseren,  terwi j l  toen a l  bekend was da t  daar in  de omgeving waterberg ing noodzakel i jk  
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was.  W aarom ik  h iervan nu toch een punt  maak ,  i s  omdat  het  over  Galgenweg 3 gaat  en toen 

de deal  daarvan werd besproken ,  werd  er  over  de waterberg ing gezegd dat  het  wel  veel  ge ld 

kost ,  maar daarna za l  worden overgedragen aan  het  hoogheemraadschap d ie  de kosten voor 

z i jn  rekening  neemt.  W at  schets t  mi jn  verbazing ? Ik  z ie  dat  de g rond  voor deze waterberg ing 

voor €  100,00 per  v ierkante meter  wordt  gekocht  en vervo lgens het  h oogheemraadschap zeg t  

dat  d ie  maar €  60 ,00 waard is  en daar maar 50% aan meebeta len.  Dat  is  n ie t  in  

overeenstemming met  de in format ie  d ie  to t  dan toe b i j  ons bekend was.  

 

De heer Van Veen :  Voorzi t te r .  De  in format ie  d ie  de heer De Gie r  geef t ,  l i j k t  me n ie t  he lemaal  

gepast .  

 

De heer De Gier :  Dat  s taat  in  b i j lage 3  gewoon u i tgeschreven .  

 

De voorzi t te r :  Misschien kunt  u  nog een ander onderwerp  aansni jden ?  

 

De heer De Gier :  De vraag d ie  daaru i t  voor tv loe i t ,  is  hoe het  komt da t  he t  

hoogheemraadschap s lechts  een deel  van de kosten ,  zoals  toenter t i jd  geschets t ,  voor  z i jn  

rekening neemt.   

 

Mevrouw De Zoete-van der  Hout :  Voorzi t ter .  Ui teraard is  onze f ract ie  voor  het  aanleggen van  

de waterberg ing met  g roen eromheen.  W i j  kunnen daarvan heel  wat  gebru iken in  het  

West land en zi jn  daar zeker een groot  voors tander van .  Nie t temin wi l  ik  h ier  toch nog ie ts  

over  opmerken.  Er  wordt  van u i tgegaan dat  het  h oogheemraadschap daar in  meebetaal t ,  

a l leen is  he t  daar n ie t  toe verp l ich t ,  want  vo lgens de W aterwet  is  het  hoogheemraadschap 

a l leen verp l icht  om compensat ie  te  b ieden a ls  e r  gebru ikgemaakt  wordt  van een p lek om 

water  op  te  s laan.  Ik  maak ze l f  deel  u i t  van het  hoogheemraadschap en d ie  gaat  daar pas 

vo lgende week over  s temmen en dan is  pas zeker o f  het  hoogheemraadschap werkel i jk  

h ieraan gaat  meebeta len .  Ik  wi l  dat  toch wel  even gezegd hebben.  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Natuur l i jk  z i jn  wi j  voor  droge voeten ,  maar h ier  word t  toch wel  

erg geknoeid ,  dat  wi l  je  n ie t  weten.  W at  is  er  aan de hand? 50.000 kubieke meter  

waterberg ing.  Ik  weet  welke dr ie  locat ies  er  aan  de orde zi jn .  In  het  voors te l  wordt  geste ld  

dat  deze  n ie t  gekocht  z i jn .  Het  ene  is  gekocht  en  het  andere ook,  daarom moet  a l les  geheim 

b l i jven.  De derde locat ie  was een veel  bete re locat ie  dan een van de andere twee.  Dan gaan 

we ergens he t  d iepste punt  zoeken en het  is  ze l fs  het  hoogste punt  in  he t  gebied.  In  

hetze l fde  gebied met  10 .000 m² zouden we 50.000 kuub kunnen creëren.  Di t  z i jn  dure  

oploss ingen en daar komt nog b i j  dat  a ls  we h ie rmee akkoord gaan,  he t  kred iet  dat  in  he t  

vermaledi jde doss ier  van de Galgeweg gaat  spelen .  Dus e igenl i jk  haal t  u  h ier  onze 

ins temming mee b innen en dat  k lopt  n ie t .  Een g root  aanta l  bewoners rond de Plas van a l le  

W inden spreken er  schande van h ier  een bedrag  van €  9 .200.000,00  aan  u i t  te  geven.  De 

Plas van  a l le  W inden is  enkele jaren geleden u i tgetest  en daar zou  je  a l leen deze 50.000 

kuub naartoe kunnen b rengen.  Het  zou  een u i ts tekende locat ie  z i jn ,  maar dat  wi l  de 

gemeente n ie t .  Del f land zou er  wel  o ren naar  hebben,  maar onze gemeente zou  dat  op een  of  

andere miraculeuze wi j ze n ie t  wi l len.  W i j  v inden d i t  ge ldverkwis t ing en  daar z i jn  wi j  n ie t  van.  

Daarom gaan wi j  h ier  n ie t  mee akkoord.   

 

De heer Spaans:  Voorzi t ter .  W i j  z i jn  voor  wate rberg ing en voor g roen,  maar n ie t  voor  d i t  

verhaal .  Onder het  mom van ca lami te i tenberg ing wordt  Galgeweg 3 er in  gef ie ts t .  Iemand d ie 

pr iv i leges kr i j g t ,  iemand d ie decennia lang zi jn  m iddelvinger  heef t  opgestoken naar de 

West landse samenleving en naar ru imte l i jke  p lanolog ische voors te l len  d ie  z i jn  gedaan en 

handhavingsverzoeken.   

En nu kr i jg t  deze  zonnekoning van het  W est land zi jn  e igen Versai l les  met  parken en 

waterpar t i jen.  Di t  is  ie ts  wat  ik  bu i ten op s t raat  n ie t  kan verkopen en dat  ga ik  ook n ie t  doen.  

Di t  is  de burger  n ie t  u i t  te  leggen,  dus wi j  zu l len h ier  n ie t  voor  s temmen.  
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De heer Hof land:  Voorzi t ter .  Ik  kan mi j  voor  een groot  gedeel te  v inden  in  de b i jdrage van de  

heer Spaans.  W i j  v inden  d i t  erg be langr i jk  en ik  ben nog aan het  overwe gen of  we h ier  voor  

o f  tegen zu l len  s temmen.  Eén van d ie  locat ies  s tu i t  mi j  behoor l i jk  tegen de bors t .  Daar wi l  ik  

het  b i j  houden.  

 

De voorzi t te r :  Hie rmee z i jn  we aan he t  e inde van  de eers te te rmi jn  van de raad.  De 

wethouder heef t  het  woord.  

 

Wethouder Sni jders :  Voorzi t ter .  Ik  heb een aanta l  pos i t ieve en een aanta l  negat ieve woorden 

gehoord.  Zoals  u weet  s taan we voor een behoor l i jke opgave de  waterberg ing in  het  

West land te  verbete ren.  Vervo lgens he ef t  e r  in  samenwerk ing met  het  h oogheemraadschap 

een hele zoektocht  p laatsgevonden en zi jn  daar dr ie  kansr i jke locat ies  u i t  voor tgekomen,  

waarvan er  vanavond twee voor l iggen,  zowel  8A a ls  2 .  

Di t  is  in  goed over leg met  Del f land gegaan.  Mevrouw De Zoete zie t  het  wat  anders,  omdat  de 

Waterwet  ie ts  anders ingeef t .  Di t  proces hebben wi j  heel  zorgvuld ig  met  Del f land door lopen 

en wi j  hopen h ie rover  vanavond een  bes lu i t  te  kunnen nemen.  Op 20 december za l  hetze l f de 

voors te l  voor l iggen b i j  het  hoogheemraadschap en a ls  het  hoogheemraadschap evenals  wi j  

h ier  een pos i t ie f  bes lu i t  over  neemt,  dan kunnen we de komende jaren h ier  grote 

waterberg ingen maken,  zodat  we ook in  de  toekomst  vo ldoende water  op kunnen vangen.   

 

De heer Keizer :  Bi j  in ter rupt ie .  Is  dat  aan e lkaar  gekoppeld? Ste l  dat  het  

hoogheemraadschap n ie t  akkoord  gaat ,  ve rva l t  dan ook he t  bes lu i t  dat  wi j  nemen?  

 

Wethouder Sni jders :  Ja!  Of  we moeten dan in  één keer a l les  beta len.  Het  is  dus n ie t  in  het  

kred iet  begrepen.  In  het  kred iet  van b i jna €  4 .000.000,00 dat  we vanavond vragen zi t  de 

voorbere id ing  voor de twee waterberg ingen en de  aankoop daarvan a ls  aandeel  van de 

gemeente W est land.  Ste l  dat  het  hoogheemraadschap op 20 december n ie t  akkoord gaat ,  

dan verva l t  deze deal  en  za l  e r  op nieuw onderhandeld moeten worden.  

Vervo lgens 8A,  Galgeweg,  dat  wordt  aangekocht .  Het  is  een heel  mooie locat ie ,  d ie  s t raks 

dubbel  gebru ik t  gaa t  worden,  wat  be tekent  dat  d ie  locat ie  wate r  kan bergen.  Maar zo gauw 

d ie locat ie  geen water  kan bergen ,  kan ze gewoon gebru ik t  worden a ls  park .  Vandaar  dat  we 

iedere keer hebben gezegd dat  locat ie  8 A een meerwaarde  heef t ,  zowel  een park  voor het  

gedeel te  van Naaldwi jk  a ls  waterberg ing a ls  het  hard gaat  regenen.   

Waterberg ing 2 is  nog n ie t  aangekocht ,  mi jnheer Dui jsen s.  Er  is  wel  een  taxat ie  geweest ,  

maar er  is  heel  du ide l i jk  gezegd dat  de raad eers t  een bes lu i t  za l  moeten nemen a lvorens er  

verder  onderhandeld kan worden en  de deal  met  2  afges loten kan worden.   

 

De heer Dui jsens :  Ik  heb  toch even  een vraag aan de wethouder.  Verg is t  u  z ich n ie t?  De 

makelaar  d ie  d i t  behandel t ,  deed voora l  de  tweede locat ie .  Over de derde locat ie  heef t  h i j  

ber icht :  ju l l ie  va l len def in i t ie f  a f ,  we hebben met  de andere g is te ren een akkoord bere ik t .  En  

dat  was een week geleden.  

 

Wethouder Sni jders :  Dat  is  n ie t  waar.  100% zeker.  Er  is  getaxeerd en  de aankopen hebben 

nog n ie t  p laatsgevonden.  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l .  Kunnen we overgaan to t  s temming over  het  voors te l ?  

Voor het  voors te l  to t  beschikbaarste l l ing van  het  kred iet  van ontwerp en aank oop van 

gronden voor twee ‘ca lami te i tenberg ingen W est land’  zi jn  de  f ract ies  van het  CDA, de LPF,  de  

VVD,  de Chr is tenUnie /SGP en GBW . Het  voors te l  is  met  28 s temmen voor en 10 s temmen 

tegen aanvaard.  

 

9.    VOORSTEL TOT BESCHIKBAARSTELLING VAN EEN KREDIET VO OR DE 
STRATEGISCHE AANKOOP WONING FAZANTLAAN 8 TE HONSELERSDIJK 

 

De heer De Gier :  Voorzi t ter .  De  aankoop van d i t  hu is  is  ongeveer voor e lke centrumvar iant  

voor  Honselersd i jk  nodig ,  dus wi j  zu l len daar zeker voor  s temmen.  Van de hoogte van het  
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bedrag heb ik  geen taxa t ie  gezien ,  maar wat  mi j  in  d i t  proces s toor t ,  is  dat  wi j  voor  de 

centrumontwikkel ing van  Honselersd i jk  s inds jaar  en dag a l  een k lankbordgroep hebben.  Ik  

begr i jp  dat  deze k lankbordgroep a l  s inds apr i l  n ie t  meer b i j  e lkaar  is  geweest  en deze 

k lankbordgroep in  onder  andere deze ontwikke l ingen helemaal  n ie t  gekend is .  Ik  vraag de 

wethouder dan ook hoe zi j  denkt  de  burgers  van  Honselersd i jk  in  d i t  proces te  gaan 

betrekken.   

 

De voorzi t te r :  Er  z i jn  geen andere insprekers .  Het  woord  is  aan de wethouder .  

 

Wethouder mevrouw Gard ien-Reinders :  Voorzi t te r .  F i jn  voor  de s teun van  d i t  voors te l .  De 

woning is  nodig voor  de centrumontwikkel ing van  Honselersd i jk .  Ik  heb  een vraag gehoord  

over  de k lankbordgroep .  De ontwikkel ingen hebben lange t i jd  s t i lge legen,  zoal s  ook in  het  

voors te l  s taat .  De aankoop van de  woning  was vor ig  jaar  a l  min o f  meer rond,  a l leen is  d ie  

n ie t  geëf fectueerd .  De  voor lop ige koopovereenkomst  lag a l  k laar .  

In  februar i  komt er  een voors te l  naar de  raad om voor een huis  in  de buur t  een krediet  

beschikbaar te  s te l len en onderdeel  daarvan  maakt  ook u i t  het  hern ieuwd part ic ipat ieproces,  

om dat  anders en b reder  te  gaan oppakken en waar de k lankbordgroep ook een ro l  in  gaat  

spelen.  Het  fe i t  dat  de  k lankbordgroep een t i jd  lang n ie ts  heef t  gehoord ,  heef t  er  a l les  mee 

te  maken dat  er  tussent i jds  n ie ts  is  gebeurd  en nu met  de aankoop van de woning de boel  

weer wordt  opgestar t  en  opgewerkt  naar een voors te l  dat  de raad in  februar i  k r i jg t  

voorgelegd .  

 

De heer De Gier :  Er  wordt  dus inderdaad voor februar i  ee n voors te l  aangekondigd en dan za l  

er  b l i jkbaar ook een n ieuwe vorm van inspraak worden voorgeste ld ,  maar dat  neemt n ie t  weg 

dat  de burgers  van  Honselersd i jk  momenteel  n ie t  bet rokken zi jn  b i j  het  voors te l  dat  wi j  in  

februar i  k r i jgen .  Ik  zou wi l l en vragen o m daar in  ieder  geval  d i t  dan ,  zo lang er  nog n ie ts  

anders is ,  aan de k lankbordgroep voor  te  leggen.   

 

Wethouder mevrouw Gard ien-Reinders :  Het  voors te l  dat  de raad  in  februar i  k r i jg t  voorgelegd 

is  een kredietvoors te l  en  a ls  de raad daarmee akkoord gaat ,  dan  gaat  het  spel  op de wagen 

beginnen.  Dan beginnen  we met  de u i twerk ing  van de p lannen.  Dan is  ook de par t ic ipat ie  aan  

de orde,  maar over  het  k red ietvoors te l  gaat  de raad en n ie t  de k lankbordgroep.  

 

De voorzi t te r :  Ik  ga over  to t  s temming over  het  voors te l  to t  het  beschikbaar s te l len van een 

krediet  voor  de s t ra teg ische aankoop van  de won ing Fazant laan 8 te  Honselersd i jk .   

Voor z i jn  a l le  f ract ies ,  zodat  het  voors te l  unaniem is  aanvaard .  

 

11.    VOORSTEL TOT VASTSTELLING VAN DE EVENEMENTENNOTA WEST LAND 
 

(Het  voorzi t terschap wordt  overgedragen aan de heer Van der  Mark. )  

 

De voorzi t te r :  W ie wenst  h ierover  het  woord?  

 

Mevrouw De Jong:  Voorzi t te r .  In  de  Evenementennota word t  nog eens benadrukt  dat  wi j  van 

een feest je  houden.  Zoa ls  het  er  nu u i tz ie t ,  mag dat  feest je  a l leen worden gevie rd t i jdens de 

feestweken en is  e r  wein ig  ru imte voor n ieuwe in i t ia t ieven .  W i j  wi l len graag twee zaken u i t  

de Evenementennota aanhalen d ie  een beeld geven over  de ins teek van de gehele 

voor l iggende Evenementennota.  Dat  z i jn  het  evenemente nterre in  en  de feesten d ie  

georganiseerd kunnen worden met  een W K of  EK,  te  beginnen met  het  laats te.  

In  de Evenementennota s taat  dat  b i j  een EK o f  WK a l leen te levis ieschermen geplaats t  mogen 

worden op de gevel ter rassen van de horecazaken en n ie t  midden op  he t  W ilhe lminaple in  in  

Naaldwi jk  o f  het  Marktp le in  in  ’s-Gravenzande,  want  dat  zou te  veel  mensen t rekken.   

Volgens ons zi jn  deze p le inen bedoeld voor on tmoet ing.  Hoe leuk is  het  a ls  we komende 

jaren weer mogen meedoen met  EK en W K en een groot  scherm op een p le in  kunnen 

p laatsen,  want  daar z i jn  vo lgens ons d e p le inen ook mede voor  bedoeld?  
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Daarnaast  de  organisat ie  van evenementen op het  evenemententerre in .  Even theoret isch:  he t  

evenementente rre in  is  19.500 vie rkante meter  groot ,  waardoor je  h ie r  zonder ve rdere 

inr icht ing ru im 40.000  mensen kwi j t  zou kunnen en in  de omgeving is  vo ldoende 

parkeergelegenheid,  eventueel  met  pendelbus jes  tussen de parkeerp laa tsen en het  

evenementente rre in .  In  de Evenementennota s taat  echter  dat  h ier  per  jaar  maximaal  v ie r  

evenementen mogen worden gegeven met  een maximum aan bezoekers  van 2000 per  keer .  

W ij  begr i jpen dat  er  momenteel  onvoldoende capac i te i t  is  op d i t  moment  b i j  onder andere de 

pol i t ie  en vragen om met  de organisatoren  aan ta fe l  te  gaan zi t ten  om te k i jken wat  ju is t  wel  

kan in  p laats  van vooraf  in  een evenementennota  a l les  af  te  kaderen .  Kader aanta l len n ie t  a f  

in  een nota,  maar  geef  b i j  organisatoren aan dat  een andere datum gesch ik ter  is  in  verband 

met  de inze t  van hulpd iensten.  Ki jk  wat  wel  mogel i jk  is  met  inzet  van  par t icu l iere bevei l igers ,  

boa’s  enzovoor t .  In  de  Evenementennota  s taat  nu dat  een in i t ia t ie fnemer ,  waaraan  n ie t  

eerder  een vergunning i s  ver leend ,  het  eers t  aan bod komt.  Zo is  het  voor  par t i jen nooi t  

in teressant  om te investeren in  een evenement ,  omda t  z i j  e r  nooi t  zeker  van zi jn  om het  

vo lgende jaar  opnieuw een evenement  te  kunnen organiseren.  De bezoekersaanta l len zi jn  

n ie t  in teressant  en het  i s  een utopie dat  je  een evenement  na  één jaar  f inanc iee l  op orde 

kunt  hebben.  Vanui t  het  oogpunt  van de geme ente is  het  ook wensel i jk  da t  je ,  ind ien je  een  

f i jne par t i j  heb t  om mee samen te  werken,  deze  wi l t  behouden.   

Kor tom, de Evenementennota  d ie  nu voor l ig t ,  maakt  het  a l lesbehalve aantrekkel i jk  voor  

organisatoren om met  de gemeente W est land om tafe l  te  gaan  zi t ten ,  ie ts  wat  vo lgens 

CDA W est land n ie t  de bedoel ing is  van  een evenementennota.  Er  is  vooraf  veel  aandacht  op  

afkeur ,  a l  voorda t  gesproken is  met  een organisat ie .  Een o rganisat ie  s teekt  normaal  

gesproken veel  ge ld in  de p lanvorming en verwacht  ser ieus aan ta fe l  te  kunnen komen.  W i j  

wachten graag  het  antwoord af  voor  de te  bewandelen route.   

 

De heer Dui jsens :  Mi jnheer de voorzi t te r .  Ik  heb  een vraag voor mevrouw De Jong.  Als  de 

burgemeester  zegt  da t  het  is  zoals  he t  is  en er  n ie t s  verandert ,  gaat  u  dan tegen de 

Evenementennota s temmen?  

 

Mevrouw De Jong:  Ik  wi l  de beantwoord ing afwachten ,  want  daarvan hangt  het  a f .  

 

De heer D.  van der  Meer :  Voorzi t te r .  In  de  commiss ievergader ing  hebben we ook enkele 

woorden gewi jd  aan he t  evenementenbele id .  Als  je  een ev enementenbele id  gaat  opste l len 

moet  je  dat  vo lgens mi j  doen om evenementen mogel i jk  te  maken in  p laats  van onmogel i jk .  

Deze  s feer  ademt  het  voors te l  een beet je  u i t .  Mevrouw De Jong gaf  he t  ook a l  aan:  het  wordt  

n ie t  echt  in teressant  en leuk gemaakt  om even ementen te  organiseren.  Na de behandel ing  

h iervan  in  de commiss ie Bestuur  ben ik  door verschi l lende par t i jen benaderd,  waaronder 

organisat ies  d ie  rondom Koningsdag wat  organiseren.  Deze o rganisat ies  hebben daar op 

Koningsdag een tent  s taan,  maar dat  kan f i nanc iee l  n ie t  rond worden gekregen op één dag .  

Wat  dan meesta l  wordt  gedaan,  is  dat  er  de avonden tevoren een k le inschal ig  evenement  

p laatsvindt  met  vaak mensen tussen 40 en 60 jaar .  Er  gebeurt  n ie ts ,  maar  daardoor  i s  zo ’n  
evenement  f i nanc iee l  we l  mogel i jk  te  maken.  Als  je  dat  a l lemaal  gaat  verb ieden,  is  het  

gevolg dat  d ie  evenementen n ie t  meer kunnen worden georganiseerd en dat  kan vo lgens mi j  

nooi t  de bedoel ing zi jn  van de Evenementennota .  Die moet  e r  z i jn  om feesten leuk en goed 

te  la ten ver lopen,  maar n ie t  om a l les  ge l i jk  op s lo t  te  zet ten.   

Wat  ons betref t  zouden k le inschal ige evenementen op de avond voor Koningsdag mogel i jk  

moeten zi jn .  Het  is  heel  f i jn  dat  het  evenementen terre in  er  nu is ,  wi j  z i jn  er  heel  b l i j  mee,  

maar de vraag is  hoe je  to t  de 2000 komt.  Ik  zou  daar best  nog wel  eens over  wi l len 

doorpraten.  Ik  snap ook wel  dat  we verder  moeten met  het  evenementenbele id ,  maar er  z i jn  

toch wel  punten  d ie  wat  mi j  bet ref t  nader besproken of  bekeken moeten worden waarom en 

hoe en wat .  Na de  organ isat ie  van kermissen werd gezegd dat  de feestweek en de kermissen 

zouden worden gekoppeld,  v ie r  dagen ,  terwi j l  in  de Evenementennota s taat  zes dagen,  dus 

ga ik  ervan u i t  dat  d i t  een versprek ing is  gewees t  van iemand.   

Niet temin ,  ga ik  e rvan u i t  dat  d ie  zes dagen d i e  in  de Evenementennota  s taan le idend zi jn  en 

de regels  inzake bes loten feesten vind ik  toch ne t  wat  te  betut te lend  en daar wi l len wi j  wat  

aan doen.  Ik  heb da t  in  de vergader ing van de  commiss ie Bestuur  ook a l  aangehaald.  W e 
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kunnen met  een amendement  komen  of  het  onderwerp vo lgende maand nog een keer 

behandelen,  maar ik  z ie  u  meteen a l  ‘nee’  schudden.  Ik  zou dan van u wi l len horen waarom 
dat  n ie t  mogel i jk  is  en we nu met  een amendement  moeten komen.  Als  we daartoe overgaan,  

dan moet  er  een bes l ispunt  3  aan worden toegevoegd en dan kr i jgen we  daar wel  een  aard ig 

wasl i js t je  onder.  Of  we moeten in  de Evenementennota ze l f  a l ler le i  zaken schrappen en dat  

l i jk t  mi j  ook n ie t  de weg.  Ik  wi l  s t raks nog  wel  even k i jken wat  daarvoor de beste opt ie  is .   

 

De heer Zuyderwi jk :  Zoa ls  aangegeven is  de Evenementennota a l  door  de commiss ie 

besproken en tussen d ie  besprek ing en nu zi jn  e r  enkele wi j z ig ingen doorgevoerd.  De VVD-

fract ie  is  van mening dat  de aanpass ingen n ie t  toere ikend zi jn  voor  het  organiseren van 

evenementen zoa ls  de  VVD d ie voor ogen heef t .  De heer Van der  Meer ze i  het  a l  en ook wi j  

z ien in  de  nota veel  betu t te l ing.  Bl i jkbaar  z i jn  wi j  n ie t  de enige gezien de  vragen d ie  a l  z i jn  

geste ld  en we zi jn  nog maar op de hel f t .  Ook wi j  denken er aan het  onderwerp mee terug te  

nemen naar de commiss ie ,  maar wachten  eers t  de beantwoord ing van de geste lde vragen af  

hoe h iermee verder  te  gaan.   

 

De heer Spaans:  Voorzi t ter .  Kor t ,  maar  du ide l i jk :  ik  ben het  e ens met  de  heer Van der  Meer.  

 

De heer De Gier :  Voorzi t ter .  In  de  vergader ing  van de commiss ie Bestuur  heb ik  mi jn  zorgen 

u i tgesproken over  de vraag of  het  du ide l i jk  is  wie nu e igenl i jk  de organisator  van de 

feestweek wordt .  Prakt isch gezien za l  z ich dat  a l t i jd  wel  op lossen,  maar daarmee is  mi jn  

zorg nog n ie t  he lemaal  weggenomen .  

Er  is  ook nog he t  punt  rond de kermissen genoemd. Niet  te  duur ,  zoals  zo ju is t  werd 

opgemerkt ,  maar er  s taa t  ie ts  in  over  de opbrengst  van de  kermissen en waar d ie  naartoe 

zou gaan.  W i j  v inden dat  d i t  op een meer  un i forme manier  geregeld zou  moeten worden  en 

denken dat  het  beste zou zi jn  a ls  de  opbrengsten van de  kermissen d i rect  gekoppeld worden 

aan de Oranjeverenig ingen,  zoda t  z i j  daarvan a l ler le i  zaken  kunnen organiseren.  Het  b l i j f t  

echter  een zorgpunt ,  hoe we het  ook regelen,  da t  er  a l t i jd  een  par t i j  z a l  z i jn  d ie  de 

opbrengsten n ie t  meer k r i jg t  en daardoor in  de  p roblemen kan komen.  Misschien kan de 

burgemeester  u i t leggen hoe deze par t i jen daarmee moeten omgaan.  

 

Mevrouw De Zoete-van der  Hout :  Voorzi t ter .  Onze f ract ie  z ie t  de Evenementennota a ls  een 

goed begin en u i t  a l les  wat  er  gezegd wordt  b l i j k t  dat  ook echt .  Er  za l  echter  nog heel  veel  

moeten worden gedaan om het  een bele idsstuk te  maken waar iedereen b l i j  van za l  worden .  

Dat  is  ook gedaan met  de p i lo t  van het  u i tb re iden van de  terras t i jden en dat  i s  goed gegaan.  

En zo  zi jn  er  nog  meerdere onderwerpen te  noemen.   

Ik  wi l  in  ieder  geval  nog wel  opmerken dat  onze f ract ie  geen voors tander is  van u i tgebre ide 

openingst i jden,  zeker  n ie t  voor  act i v i te i ten op  zondag.   

 

De heer Keizer :  Voorzi t ter .  Een aan ta l  opmerk ingen,  want  e r  is  a l  veel  gezegd.  Bi j  de 

zomerevenementen missen wi j  Rondje Poeld i jk  in  uw overzicht .  Dat  is  in  ieder  geval  wel  een 

evenement  da t  daarb i j  hoor t  te  s taan.  In  de commiss ie hebben wi j  ten aanzien van he t  

evenementente rre in  opmerk ingen gem aakt  over  b i jvoorbeeld  de aanvraag van een aanta l  

horecaondernemers u i t  ’ s -Gravenzande d ie  op het  Marktp le in  een b ie r fest iva l  wi l len 

organiseren.  Dat  zou n ie t  meer mogel i jk  z i jn ,  maar dat  is  inmiddels  ge lukk ig hers te ld .  Ik  ben 

dan ook b l i j  dat  d ie  act ie ,  nadat  het  in  de commiss ie is  geweest ,  weer is  opgepakt .  

Verder zouden wi j  g raag  zien da t  het  evenemententerre in  expl ic ie t  besch ikbaar is  voor  

West landse ondernemers,  explo i tan ten en mensen d ie  ie ts  wi l len  organiseren ,  en n ie t  da t  we 

s t raks vier  keer  ie ts  hebben weggegeven aan  een organisat ie  van bui ten  het  W est land.  Daar 

hebben we het  vo lgens mi j  n ie t  voor  beschikbaar geste ld .  

Bovendien  zouden wi j  wi l len voors te l len de kermisgelden ten opzichte van de 

Oranjeverenig ingen gel i j kmat ig  te  verdelen,  waarvoor wi j  een mot ie  hebben voorbere id.   

Ik  wi l  de mot ie  ind ienen,  maar ik  vraag mi j  a f  o f  het  n ie t  bete r  is  d i t  s tuk aan te  houden to t  

januar i ,  want  er  leven nog heel  veel  vragen.  W e kunnen d i t  nu wel  u i tgebre id behandelen,  

maar vo lgens mi j  is  e r  wein ig  draagvlak vo or op d i t  moment .  W i l t  u  dat  ik  de mot ie  nu ind ien 

of  wachten we eers t  de beantwoord ing  af?  
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De voorzi t te r :  Ik  denk da t  het  beter  is  eers t  de  beantwoord ing  van  de vragen af  te  wachten.  

W ie doet  de feesten b i j  West land  Verstandig?  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Over de Evenementennota kan natuur l i jk  heel  veel  worden  

gezegd.  Inderdaad,  ge l i j kschakel ing mag n iet  ten koste gaan van n ieuwe Oranjeverenig ingen.  

Die zu l len a l t i jd  d ie  opbrengst  moeten houden,  want  daar f inanc ie ren zi j  andere leuke d ingen 

mee.  

Onze f ract ie  had toch wel  een andere voors te l l i ng van zaken met  betrekk ing to t  het  

evenementente rre in .  Je  zie t  nu een beperk ing op  a l le  punten.  Een evenemententerre in  da t  

e igenl i jk  geen evenemententerre in  is  wordt  n ie t  geschik t  gemaakt  door de  gemeente en dus 

a l ler le i  beperk ingen hee f t ,  zouden we toch wel  anders geregeld wi l len zien.  Di t  kan worden 

gedaan naar aanle id ing  van deze Evenementennota of  nu,  maar dat  kan ook la ter .   

Wat  ons zorgen baart  is  de hyste r ie  over  de o rganisat ie  van de feesten het  a fge lopen j aar  in  

de kernen.  Nu s taat  het  wat  bete r  beschreven,  maar ik  vraag mi j  a f  o f  een grote groep ,  de 

BIZ ’en,  de verenig ingen ,  bepaalde explo i tanten gaat  u i ts lu i ten omdat  he t  toeval l ig  n ie t  in  het  

plaat je  past .  De vraag is  o f  dat  met  zo ’n Evenementennota  moet  worden geregeld en n ie t  op 

een andere wi jze .  Er  is  dus best  wel  wat  op te  merken,  maar het  is  een  begin zou  ik  zeggen.  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l .  De burgemeester  heef t  het  woord.   

 

Burgemeester  Van Ardenne-van  der  Hoeven:  Dank u wel .  Laat  ik  a l lereers t  ingaan op de 

opmerk ingen van  mevrouw De Jong,  d ie  ook in  de vergader ing van de  commiss ie nogal  wa t  

vragen had en d ie  la ter  voor  een deel  schr i f te l i jk  beantwoord  zi jn .  Inderdaad,  er  z i jn  wat  

aanpass ingen aangebracht  in  de eerdere opzet  waar de heer Keizer  op d oelde.  

Heel  spec i f iek .  W aarom deze schermen EK, W K, a ls  het  a l  gaat  gebeuren ,  op de 

gevel te rrassen? Ik  meen dat  ook is  aangegeven dat  d i t  vanwege de ve i l i gheid is .  Je kunt  

natuur l i jk  bewust  onvei l i ge s i tuat ies  creëren,  maar het  wordt  e r  n ie t  makkel i jker  op  a ls  je  

bewust  weet  dat  het  hee l  ingewikkeld is  a ls  de toe loop groter  is  dan verwacht .  Je weet  

immers nooi t  o f  een W K of  EK een  succes za l  z i j n  en wat  de  toe loop is .  Vandaar dat  ervoor 

is  gekozen –  da t  gebeurt  wel  vaker –  om d ie op de gevels  te  p laatsen,  zodat  door loop 

mogel i jk  b l i j f t  en er  geen opstoppingen zi jn .  Dat  is  de reden.  

Het  evenementente rre in .  Ik  ben het  met  a l le  raads leden eens dat  er  nog  eens goed gekeken 

moet  worden naar de in r icht ing,  het  gebru ik  en de toewi j z ing,  maar  het  is  wel  zo dat  we 

afge lopen week met  W est landse ondernemers to t  overeenstemming zi jn  gekomen om daarop 

aans lu i tend twee dagen feest  te  v ieren.  W i j  waren daar reuze tevreden mee.  Maar we kunnen 

de evenementenkalender pas vasts te l len a ls  de raad daarvoor  de kaders  aangeef t  met  deze 

Evenementennota.  

En zo  kom ik  ook op de urgent ie  van vandaag.  Rondje Poeld i jk  s taat  e r  vo lgens mi j  wel  in ,  

maar ik  denk in  een andere term. Ik  kan  mi j  namel i jk  n ie t  voors te l len dat  we d ie  e ru i t  hebben 

gef ie ts t ,  want  d ie  heef t  er  a l t i jd  in  gestaan .  

Dan het  kermisgeld.  W i j  hebben  de formule hoe  te  gaan uni formeren  nog n ie t  prec ies  voor 

ogen.  Er  z i jn  a l  heel  wat  d ingen geüni formeerd met  veel  ve rschi l lende regels  in  d iverse 

dorpen.  Di t  is  er  nog  één van en  het  moet  d ichte r  b i j  e lkaar  komen dan we to t  nu toe  hebben 

gedaan.  Vandaar dat  het  nog n ie t  in  de u i twerk ing s taat ,  maar wel  a ls  een act iepunt  voor  de  

komende t i jd .  

W ie organiseert  de feestweken? Ook dat  s taat  in  de nota.  Het  is  n ie t  één  persoon en n ie t  één 

organisat ie ,  maar met  zoveel  mogel i jk  organisat i es  d ie  wi l len meedoen om een feestweek to t  

een succes te  maken.  Dat  het  soms wat  moei l i jk  is  en h ier  en daar moet  worden geholpen,  

daartegen heef t  e igenl i j k  n iemand bezwaar.   

We wi l len immers a l lemaal  dat  het  luk t  en  par t i jen to t  e lkaar  komen.  En daar moet en we met  

z’n a l len ie ts  voor  doen.  Ik  moet  eer l i jk  zeggen dat  ik  voor  de afge lopen per iode daarvan 
geen sp i j t  heb.  Het  waren pr ima feestweken en het  is  ook n ie t  a l t i jd  zo dat  één enkele 

ondernemer zi jn  z in  moet  kr i jgen ,  omdat  h i j  heel  andere p lannen hee f t  dan de meerderheid in  

de groep van organisato ren ,  zoals  b i j voorbeeld in  De L ier .  Maar daar z i jn  we ook a l lemaal  

u i tgekomen.   
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Er s taan geen aanta l len van organisatoren in  de nota.  Dat  hangt  ervan  af ;  dat  kunnen twee,  

dr ie ,  v ier  o f  v i j f  par t i jen  zi jn ,  dat  wissel t .  W e hebben aangetoond f lexibe l  te  kunnen zi jn .  Nie t  

a l les  hoef t  in  de kern te  worden georganiseerd;  je  kunt  ook u i twi jken,  zoals  naar De Hoge 

Bomen b i j  Naaldwi jk  a fge lopen week.  Dus dat  z i jn  mogel i jkheden d ie  er  n ie t  in  s taan,  maar  

wel  van toepass ing zi jn .  Natuur l i jk ,  we gaan zeker ook par t icu l iere  bevei l i gers ,  boa ’s en 

pol i t ie  inze t ten,  maar  dan nog is  er  een beperk ing,  omdat  we h ier  bu i tenspor ig  veel  feesten 

vieren in  één kor te  per iode.  Bovendien l ig t  het  aanta l  van  deze mensen n ie t  voor  het  

oprapen,  ook a ls  we ze zouden wi l len beta len ,  maar dat  is  nog een ingewikkelde kwest ie .   

Koningsdag.  Ik  denk dat  d i t  best  wel  een p i jnpun t  is .  Tot  nu toe hebben we in  de nota s taan 

a l leen de Koningsdag ze l f .  Ik  ben gevoel ig  voor  het  argument  dat  de avond nodig i s  om ook 

wat  f inanc ier ing te  kr i jgen ,  zeker  ook voor de door loop naar de  Koningsdag ze l f .  Laten we 

dat  dan toevoegen aan  de not i t ie ,  ie ts  wat  nu n ie t  is  gedaan:  k le inschal ige act iv i te i ten op de 

avond vóór  Koningsdag kan worden toegestaan,  mi ts  –  en dan kom ik  b i j  mevrouw De Zoete 

–  n ie t  op zondag,  maar hoe vaak is  da t? Als  we een schr ikke l jaar  mee hebben ,  dan luk t  het  

a l lemaal  wel .  

Voorzi t ter .  Ik  denk dat  ik  h iermee de gro te onderwerpen d ie  de revue zi jn  gepasseerd heb 

gehad.  De heer Zuyderwi jk  had het  nog over  aanpass ing,  maar we hebben a l  een aanta l  

d ingen aangepast .  Ik  heb nu voors te l len gedaan om het  mogel i jk  te  maken deze no ta aan te  

nemen,  zoda t  ook de evenementenkalender kan doorgaan,  de vergunningen kunnen worden 

ver leend  en we verder  kunnen werken.  Ik  ben he t  met  u  eens dat  deze  Evenementennota  n ie t  

a f  is  en ook nooi t  a f  za l  z i jn ;  we zu l len over  een jaar  na de feestweken weer to t  de conc lus ie  

komen het  nog aan te  moeten scherpen of  ju is t  n ie t .  W e hebben gezien dat  zaken goed 

g ingen en la ten we zo ook  naar deze Evenementennota k i jken.  Dank u  wel .  

 

De heer D.  van der  Meer :  Voorzi t te r .  W e hebben het  gehad over een  amendement  en horen 

zeggen da t  misschien maar aan  te  houden.  Ik  vraag u de vergader ing voor  v i j f  minuten te  

schorsen.  

 

De voorzi t te r :  Da t  gaan we doen.  De vergader ing is  geschorst .  

 

Schors ing .  

 

De voorzi t te r :  Ik  heropen de vergader ing en we gaan verder .  De heer  Van der  Meer hee f t  om 

een schors ing verzocht ,  h i j  heef t  het  woord.  

 

De heer D.  van der  Meer :  Voorzi t te r .  Aan  het  beg in van de  avond heef t  de  heer Keizer  a l  een 

keer een schors ing aangevraagd en kreeg ik  v ia  de voorzi t ter  he t  woord.  Nu heb ik  om een 

schors ing verzocht  en wi l  ik  vragen de heer  Keizer  het  woord te  geven.  

 

De voorzi t te r :  Deze een- tweet jes beval len mi j  we l  e igenl i jk .  

 

De heer Keizer :  Het  is  in  ieder  geval  ge l i jkspel .  Dank u wel ,  voorzi t te r .  I k  s te l  voor  het  s tuk 

zoals  het  nu  voor l ig t  aan  te  nemen,  zodat  de  evenementenkalender kan worden vastgeste ld  

en we h ierop  in  januar i  terugkomen in  de commiss ie Bestuur .  W e kunnen dan wel  het  een en 

ander aanpassen,  maar wel  met  het  ve rzoek aan  de f ract ies  voort i j d ig  a l le  op -  en 

aanmerk ingen aan te  leveren en n ie t  to t  de vergader ing van de commiss ie te  wachten,  want  

dan hebben we eenzel fde d iscuss ie.  Vanui t  onze  f ract ie  za l  ik  in  ieder  geval  de voorgenomen 

mot ie  a lvast  rondmai len  en dan l i jk t  mi j  d i t  een p rakt isch voors te l .  

 

De voorzi t te r :  Ik  k i jk  even rond.  Di t  is  een heel  du ide l i jk  voors te l  van de f ract ie  GBW . Ik  

breng vervo lgens het  voors te l  over  de Evenementennota in  s temming.  V oor deze nota s temt 

de vo l ta l l ige  raad,  zoda t  het  voors te l  unaniem is  aanvaard .  

 

(Het  voorzi t terschap wordt  overgedragen aan burgemeester  mevrouw Van Ardenne -  

van der  Hoeven. )  
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De voorzi t te r :  Leden van  de raad.  Het  is  nu het  moment  om met  e lkaar  het  spoorboek je te  

hernemen.  Mi jn  inzet  is  om de agenda af  te  maken.  De vraag  is  o f  a l le  mot ies vanavond aan 

de orde moeten komen,  maar daar komen we s t raks over  te  spreken.  W e gaan nu naar de 

hamerstukken en daarna  zu l len we bek i jken welke mot ies we in  ieder  geval  aan de orde 

wi l l en hebben.  

 

HAMERSTUKKEN TER VASTSTELLING  

 

12.   VOORSTEL TOT VASTSTELLING VAN DE BEHEERKADER AFVALWATER,  
HEMELWATER EN GRONDWATER 2018 -2022  

 

De heer Voskamp: Voorz i t ter .  W i j  z i jn  voor  d i t  voors te l ,  maar wi j  wi l len  wel  een overzicht  van 

de eerder  a fgesproken handhavings -  c .q .  opspor ingszaken van n ie t  aanges loten of  n ie t  

beta lende gebru ikers  en  de opbrengsten van deze act ie .   

 

De voorzi t te r :  De  wethouder kn ik t ,  dus dat  moet  lukken.  

 

13.  VOORSTEL TOT VASTSTELLING VAN DE KADERS PARTICIPATIEPROCES PILOT 
OMGEVINGSPLAN CENTRUM POELDIJK 

 
14.  VOORSTEL TOT VASTSTELLING VAN HET PLAN VAN AANPAK VAN DE 

OMGEVINGSVISIE  
 
15.   VOORSTEL TOT VASTSTELLING VAN HET GEWIJZIGDE BESTEMMINGSPLAN 

MONNIKENLAAN NOORD 
 
16.   VOORSTEL TOT VASTSTELLING VAN HET BESTEMMINGSPLAN DUINGEEST -

OTTERSCHELP 
 
17.   VOORSTEL TOT VASTSTELLING VAN DE VERORDENING FORE NSENBELASTING 

2019 
 
18.   VOORSTEL TOT VASTSTELLING VAN DE VERORDENING AFVALSTOFFENHEFF ING 

WESTLAND 2019  

 

De voorzi t te r :  Ik  geef  he t  woord aan wethouder Van der  Stee voor een mededel ing.  

 

Wethouder Van der  Stee :  Voorzi t te r .  Ik  zou g raag van de  gelegenheid gebru ik  wi l len maken 

om in  het  kader van de  in format iep l icht  een boodschap over te  brengen d ie  we b i j  de 

verzamelcommiss ie EFO en de afge lopen commiss ie ook b i j  het  agendapunt  ten aanzien va n 

de afva ls to f fenhef f ing  hebben gemeld.  De Verordening afva ls to f fenhef f ing is  gebaseerd op 

de huid ige gegevens.  Bi j  de behandel ingen in  de  commiss ie vergader ing  heb ik  aangegeven 

dat  er  sprake is  van een  r is ico en de kosten zu l len worden overschreden,  omdat  we een 

f isca le vergoedingsmaat regel  hebben waarvan ik  heb aangegeven dat  d ie  ongeveer 

€  700.000,00 za l  kosten.  W e zi jn  nog s teeds in  onderhandel ing,  waarvan de u i tkomst  nog 

ongewis  is ,  maar mogel i j k  eerder  een g roter  tekor t  dan een overschot  te  z ien za l  geven.  

Zodra de onderhandel ingen zi jn  a fgerond en  daar de gelegenheid voor i s ,  za l  ik  u  daar meer 

over  in formeren in  de vo lgende vergader ing van de commiss ie.  Ik  wi lde d i t  de raad toch  even 

meegeven.   

 

De heer Hoogerbrugge:  Voorzi t ter .  Het  gras is  een beet je  voor mi jn  voeten weggemaaid,  

maar onze  f ract ie  deel t  de zorgen van de wethou der van Financ iën dat  de voorgeste lde 

tar ie fsverhoging afva ls to f fenhef f ing zeer  waarsch i jn l i jk  n ie t  vo ldoende za l  z i jn  te r  dekk ing 

van de verwachte kosten .  Door middel  van  deze s temverk lar ing  wi lden wi j  dat  nog eens 

benadrukken.  
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19.   VOORSTEL TOT VASTSTELLING VAN DE VERORDENING RIOOLHEFFING 
WESTLAND 2019  

 
20.   VOORSTEL TOT VASTSTELLING VAN DE VERORDENING MARKTGELDEN 

WESTLAND 2019  
 
21.   VOORSTEL TOT VASTSTELLING VAN DE VERORDENING LIJKBEZORGINGS -

RECHTEN WESTLAND 2019 
 
22.   VOORSTEL TOT VASTSTELLING VAN DE LEGESVERORDENING WEST LAND 2019  
 
23.   VOORSTEL TOT VASTSTELLING VAN DE FINANCIËLE VERORDENING 2019  
 
24.   VOORSTEL TOT VASTSTELLING VAN HET BEHEERKADER ALGEM ENE 

BEGRAAFPLAATSEN “DAGELIJKSE PRAKTIJKEN TOEKOMSTBEELD 2019-2024”  
 

De heer Hof land:  Voorzi t ter .  He t  Beheerkader a lgemene begraafp laatsen i s  er  een in  de ser ie  

d ie  deze raad gaat  vasts te l len.  Voor  één onderdeel  in  d i t  beheerkader ,  he t  beschermen van 

cu l tuurh is tor isch belangr i jke grafbedekk ingen ,  wordt  door mi jn  f ract ie  a l  zeven jaar  aandacht  

gevraagd.  Volgens een  gemeente l i jke verordening is  het  co l lege verp l icht  deze  op een l i js t  te  

zet ten  en te  behouden.  Het  co l lege heef t  zeer  harde toezeggingen gedaan over de inhoud 

van het  beheerkader  op d i t  onderwerp,  maar  deze toezeggingen zi jn  n ie t  nagekomen.  Om de 

vasts te l l ing van he t  beheerkader n ie t  ve rder  te  ver t ragen is  mi jn  f ract ie  akkoord gegaan met  

de f ina le  toezegging van  het  co l lege ,  namel i jk  nog vóór  31 december een  t i jdpad op te  

s te l len om nu e indel i jk  op zeer  a fz ienbare termi jn  te  kunnen vo ldoen aan  de v erordening.  W i j  

ver t rouwen erop dat  het  co l lege zich h ie raan za l  houden.  

 

De voorzi t te r :  Ik  z ie  de wethouder kn ikken ,  dus dat  komt goed.  Vóór 31 december,  dus h i j  za l  

snel  aan de s lag moeten .  Of  h i j  is  h iermee a l  aan de s lag.  

 

De heer Voskamp: Voorz i t ter .  W i j  z i jn  voor  d i t  voors te l ,  maar wi j  rekenen erop dat  e r  begin 

2019 duide l i jkhe id komt in  de pos i t ies  van de aula ’s in  De L ier ,  Monster  en ’s -Gravenzande.  

Hier  wordt  a l  ve le  jaren over  gesproken,  maar d ie  lopen to t  op heden a l le  dood.  

 

25.   VOORSTEL TOT VASTSTELLING VERORDENING SOCIALE PARTICIPATIE 
KINDEREN WESTLAND 

 

De voorzi t te r :  Ik  s te l  voor  de  hamerstukken onder 12 to t  en  met  25 te  aanvaarden .  Ik  z ie  dat  

d i t  het  geval  is .  

 
26.   BEHANDELING VAN OP ZICHZELF STAANDE MOTIES OP GROND VAN ARTIKEL 

38,  LID 3  VAN HET REGLEMENT VAN ORDE VAN DE RAAD  
 
26.1.   MOTIE D66-PVDA-VVD-GBW-GL INZAKE INSTELLEN OVERLEG GEMEENTER ADEN 

H10 (STAKEN VAN DE STEMMING IN DE RAADSVERGADERING VAN 16 OKTOBER 
2018)  

 

De voorzi t te r :  Deze mot ie  hebben we eerder in  s temming gehad met  een resu l taat  van 

19 s temmen voor  en 19 s temmen tegen.   

We zi jn  nu weer met  38 leden en het  zou zo maar  kunnen dat  het  weer he tze l fde word t .  

W i l len de ind ieners  van de mot ie  deze in  s temming brengen? Of  wi l len zi j  de mot ie  vo lgende 

maand in  behandel ing nemen?  

 

De heer Hof land:  Voorzi t ter .  Ik  s te l  voor  de  mot ie  naar vo lgende maand te  verschuiven  om te 

voorkomen dat  de u i ts lag weer 19 -19 wordt .  
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De voorzi t te r :  De  kans i s  dan groter .   

 

26.2.   MOTIE GBW-WV-GL INZAKE MEDICIJNEN THUISBEZORGD IN DE AVOND EN 
NACHT 

 

De voorzi t te r :  W i l t  u  deze mot ie  nu in  behandel ing nemen?  

 

Mevrouw Van der  S te l t :  Graag,  voorzi t ter .  De gemeente Schiedam te l t  77 .000 inwoners ,  de 

gemeente Del f t  101.000 en W est land 107.000.  Hoe kan het  dat  e r  zo vee l  zorgvoorzien ing in  

oml iggende k le inere gemeen ten gefac i l i teerd en  bekost igd word t  door zorgverzekeraar DSW  

en in  W est land n ie t? 

Als  wi j  in  de  avond en in  de nacht  spoedmedic i jnen nodig hebben dan moeten we ze l f  op 

pad.  Al  te  lang horen wi j  dat  de gemeente h ie r  n ie t  over  gaat .  Ind ien men geen vervoer heef t  

o f  n ie t  b i j  machte is  om medic i jnen te  ha len,  zou  vervoer geregeld  worden door de 

huisar tsenpost  en dat  zou dan weer  worden bekost igd door zorgverzekeraar DSW .  

Verontrustende mai ls  en  te le foont jes  hebben ons er toe doen bes lu i ten ze l f  op zoek te  gaan 

naar de ju is te  antwoorden op de door ons  eerder  geste lde ar t ike l  43 -vragen.  De u i tkomsten  

kwamen a l lesbehalve  overeen met  datgene wat  het  co l lege ons a l  jaren  voorhoudt ;  er  wordt  

geen vervoer geregeld door de W est landse huisar tsen en een vergoeding  wordt  n ie t  gedaan 

door zorgverzekeraar DSW . Denkt  u  eens aan de ve le a l leenstaande ouders,  eenzame 

ouderen en minderval iden ,  die in  de avond o f  ’s  nachts  dr ingend medic i jnen nodig hebben.  
Nee,  voorzi t te r ,  de wethouder kan b i j  ons n ie t  weer aankomen met  de u i tspraak dat  er  

zogenaamde noodmedic i jnen in  de dokters tas van de huisar ts  z i t ten.  Ook  dat  hebben we 

u i tgezocht ,  het  en ige wat  er  in  de dokters tas zi t  i s  een EpiPen en  een paracetamol le t je ,  wat  

we vo lgens mi j  ze l f  ook a l lemaal  in  de kast  hebben s taan.  En daar moeten onze W est landers 

het  mee doen.  Bas iszorg  d ient  ook in  W est land geregeld te  z i jn .  DSW  kan z ich k laarb l i jke l i jk  

verschui len achte r  een wet ,  maar ik  kan  mi j  a ls  vo lksver tegenwoord iger  n ie t  ve rdedigen naar 

de W est landse burger  toe wanneer mi j  word t  gevraagd waarom het  in  andere gemeenten wel  

is  geregeld en in  W est land n ie t .  Nog s teeds zien  wi j  het  l ie fs t  een openste l l ing van een 

avond- ,  nacht -  en  weekendapotheek,  maar onze inschat t ing is  dat  we h ier  he laas geen 

meerderheid voor zu l len  vinden.  

Voorzi t ter .  De wethouder heef t  aangegeven dat  het  aanta l  W est landers d ie  in  de avond en de  

nacht  met  spoed medic i jnen nodig hebben marg inaal  is .  Er  is  geschets t  dat  we zu l len moeten  

denken aan maximaal  d r ie  personen per  avond o f  nacht  welke spoedmedic i jnen nodig 

hebben.  W i j  hebben daar nog even een berekening van gemaakt  en d ie  wi l l en we u graag 

doen toekomen.  De conc lus ie  is  a ls  vo lgt .  W i j  v inden het  ru im gerekend dat  e rvan u i tgegaan 

wordt  da t  75% van de mensen de medic i jnen n ie t  ze l f  kunnen halen bui ten deze 

kantoor t i jden,  want  wi j  gaan ervan u i t  dat  het  groots te deel  nog s teeds a l t i jd  ze l f  z i jn  o f  haar  

medic i jnen za l  ophalen  in  de gemeenten Schiedam, Del f t  o f  Den Haag.  De bekost ig ing van  

medic i jnenvervoer  za l  dan 0,0048% van de jaarbegrot ing van W est land gaan bedragen .  Le t  

wel :  €  50,00  aan taxivervoerskosten is  voor  iemand met  een min imuminkomen echter  wel  4% 

van zi jn  o f  haar maandinkomen.  Ons inziens s taa t  dat  n ie t  to t  e lkaar  in  verhouding en voor 

ve len een ader la t ing.  De  kans is  groot  dat  we s t raks  ook in  het  weekend  geen openste l l ing 

van een apotheek meer hebben in  W est land.  Laten we a ls tub l ie f t  de zorg  weer d ichtb i j  ha len 

voor hen d ie  hun medic i jnen echt  n ie t  ze l f  kunnen halen.  

De mot ie  lu id t  a ls  vo lg t .  

 

Mot ie  ‘Medic i jnen thu isbezorgd  in  de avond en nacht ’  
 

“De raad  van gemeente West land,  in  vergader ing b i jee n op d insdag 11 december 2018;  

s te l t  vast  dat :  

 de f ract ie  van GemeenteBelang  W est land,  evenals  de f ract ies  van andere  par t i jen in  

de gemeenteraad van West land,  b i j  herhal ing  hun te leurs te l l ing en zorgen hebben 

geui t  over  een d re igende s i tuat ie  dat  in  W est land geen avond- en nach tapotheek 

bestaat ;  
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 s inds 1 oktober 2018 in  West land inderdaad n ie t  langer een apotheek bestaat  welke in  

de avond of  nachte l i jke uren geopend is ;  

 inwoners van W est land voor het  ophalen van medic i jnen in  de avond of  nacht  nu –  

ook in  spoedeisende s i tuat ies  –  u i ts lu i tend te recht  kunnen b i j  een dr ie ta l  aangewezen 

d ienstapotheken in  Del f t ,  Den Haag of  Vlaard ingen;  

 anders  dan to t  dusverre is  geopperd de kosten voor het  in  de  avond en nacht  

bezorgen  van medic i jnen via  koer iers -  o f  taxid iensten n ie t  door de  zorgverzekeraar s  

worden vergoed (z ie  b i j l age) ;  

neemt in  overweging  dat :  

 West landers  n ie t  kunnen begr i jpen dat  in  een gemeente van 100.000 inwoners er  

s inds 1 oktober 2018 in  de avond en nacht  –  óók  en ju is t  in  spoedeisende s i tuat ies  –  

geen medic i jnen meer z i jn  te  verkr i jg en;  

 het  ontbreken van een  avond -/nachtapotheek in  West land problemen oplever t  met  

name voor  oudere mensen,  a l leenwonenden,  a l leenstaande ouders of  mensen zonder 

een auto.  Bi j  in  ieder  geval  deze mensen zouden de medic i jnen via  een koer iersd ienst  

bezorgd  moeten worden of  een taxivergoeding geregeld moeten zi jn ;  

bes lu i t :  

 het  co l lege van burgemeester  en wethouders  te  verzoeken ( in  over leg en afs temming 

met  de W est landse huisar tsen en de d r ie  d ienstapotheken) een regel ing  te  ontwerpen 

d ie  voorzie t  in  het  door de gemeente W est land vo l led ig vergoeden van de kosten van 

koer iers -  o f  taxid ienst  voor  het  in  spoedeisende geval len in  de avond of  nacht  la ten 

bezorgen  of  ophalen van  medic i jnen door/b i j  een van de d r ie  aangewezen 

d ienstapotheken;  

 het  co l lege van burgemeester  en wethouders  te  verzoeken de  raad van de  gemeente 

West land op kor te  termi jn  (Q1.2019) het  ontwerp  voor  zo ’n regel ing voo r  

bes lu i tvorming voor te  leggen;   

en gaat  over  to t  de orde  van de dag.”  

(Mot ie  van GemeenteBelang  W est land,  W est land Verstandig en  GroenLinks)  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l .  Ik  vraag de wethouder  voor  een react ie  namens het  co l lege .  

 

Wethouder Vreugdenhi l :  Voorzi t ter .  Ik  constateer  een groot  verschi l  van inzicht  tussen 

datgene wat  nu naar voren is  gebracht  en wat  ik  s teeds heb ge zegd namens DSW  en a l le  

in format ie  waarover ik  beschik .  En dat  verschi l  van inzicht  ga  ik  vanavond n ie t  wegnemen.  

W ij  k r i jgen van DSW  te horen dat ,  zodra er  sprake is  van een medische noodzakel i jkheid ,  

a l les  in  het  werk wordt  geste ld  om de medic i jnen  te  ku nnen kr i jgen.  Het  i s  aan de ar ts  o f  de 

apotheek om dat  vast  te  s te l len.  Met  andere woorden:  het  ber icht je  dat  mevrouw  

Van der  Ste l t  a ls  b i j lage  heef t  toegevoegd is  de kwest ie  in  de regel  en op de u i tzonder ing 

wordt  h ie r  gedoeld.  Op het  moment  dat  er  sp rak e  is  van medische noodzakel i jkheid dan 

komen de medic i jnen van de apotheek naar  de aanvrager ervan.  Dus ik  ga dat  verschi l  

waarschi jn l i jk  vanavond n ie t  overbruggen.  Di t  is  de in format ie  d ie  ik  heb over  de 

nachtapotheek,  waarover we het  a ls  zodanig herhaald e malen hebben gehad.  Al le  sommet jes 

zi jn  h ier  gewisseld en ook daar in  verschi l len we van mening.  Het  co l lege ontraadt  deze 

mot ie .  

 

De voorzi t te r :  Is  er  behoef te  aan een react ie?  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Misschien toch nog  even een  react ie  op  datgene wat  de  

wethouder zeg t .  W at  de wethouder voor de zoveels te keer zegt ,  v ind ik  best  wel  dunnet jes  en 

mager.  Hoe kun je  d i t  toch zo fo rmuleren? DSW  betaal t  a l leen in  hoogst  u i tzonder l i jke 

geval len  en  anders beta len ze he t  gewoon n ie t .   

Ook ik  heb dat  nagekeken en nagevraagd.  Dus de in format ie  van de wethouder is  n ie t  ju is t .  

Hi j  zegt  a l  d i verse keren  over  de nachtapotheek te  hebben gesproken.  Het  makkel i jks te is  

natuur l i jk  n ie ts  meer aan voorzien ingen te  wi l len hebben.  Het  kan best ,  maar de wi l  is  e r  

gewoon n ie t  en  a ls  er  geen wi l  is ,  dan kan  n ie ts .  Die indruk s t raa l t  de wethouder u i t .   
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De heer Van Koppen:  Voorzi t ter .  De wethouder heef t  a l  een en ander aangegeven in  de 

commiss ievergader ing  en daarna kregen we het  verhaal  van  DSW  te horen.  Die twee s taan 

toch wel  haaks op e lkaar  en dat  v ind ik  toch wel  b i jzonder .  DSW  zegt  d i t  n ie t  te  beta len en 

de wethouder s te l t  dat  het  anders l ig t .  Volgens de wethouder  komen d ie medic i jnen sowieso  

en dat  wi l  ik  best  ge loven,  maar moet  daar voor  dan worden betaald?  

Even naar de  mot ie .  De  tweede bul le t ,  om nog eens te  k i jken of  er  to t  een regel ing kan 

worden gekomen,  v ind  ik  heel  goed.  Het  is  n ie t  echt  een car te  b lanche,  omdat  de gemeente 

sowieso a l les  vo l led ig vergoed t .  Ik  wi l  dan wel  weten wat  de aanta l len zi jn .  Het  kan 

misschien wel  de  spuiga ten u i t lopen.  Het  is  wel  raar  dat  we nu twee verhalen te  horen 

kr i jgen.  

 

De heer De Gier :  Voorzi t ter .  Als  de  wethouder ervan over tu igd is  dat  DSW spoedmedic i jnen 

wel  betaal t ,  dan begr i jp  ik  n ie t  dat  h i j  deze mot ie  ontraadt ,  omdat  het  hem da n n ie ts  zou 

kosten.  DSW  doet  het  dan toch a l .  Ik  snap de  react ie  van de  wethouder n ie t .  Misschien moet  

de mot ie  worden aangevuld met  de woorden dat  de gemeente het  betaal t  a ls  DSW  dat  n ie t  

doet .   

 

Mevrouw Van der  S te l t :  Voorzi t ter .  Een k le ine aanvul l ing nog .  Misschien is  het  een goed idee  

een vie r ta l  woorden in  de mot ie  weg te  ha len,  namel i jk  dat  het  vergoed wordt  en dat  z i jn  de 

woorden ‘door de gemeente W est land’ .  Het  maak t  ons n ie t  u i t  wie het  betaal t ,  maar het  moet  
wel  betaald worden.  Ik  v ind het  toch b i j zonder  dat  DSW  iets  aangeef t .  Ik  heb gewoon  

concrete voorbeelden.  Ik  heb de d i recteur  van de  Huisar tsenpost  gesproken en dan b l i jk t  dat  

het  nu n ie t  wordt  gerege ld.  Ik  wi l  ook da t  h ier  bekendheid aan wordt  gegeven,  zodat  de 

burger  weet  dat  he t  geregeld kan  worden.   

 

De voorzi t te r :  U s te l t  voor  uw ingediende mot ie  te  wi j z igen.  Als  de mede- ind ieners daarmee 

instemmen zou ik  graag wi l l en horen wat  u  wi l t  w i jz igen.   

 

Mevrouw Van der  S te l t :  In  de eers te bu l le t :  ‘een regel ing te  ontwerpen d ie  voorzie t  in  het  
vol led ig vergoeden van de kosten van  koer iers -  of  taxid ienst . ’  En  de woorden ‘ in  het  door de 
gemeente W est land’  kunnen worden weggelaten.   

 

De voorzi t te r :  L inksom, rechtsom of  a l lebei?  

 

Mevrouw Van der  S te l t :  Juis t .  ‘Die voorzie t  in  he t  vo l led ig  vergoeden’ .  

 

De voorzi t te r :  Die  hebben we.  W ie wi l  h ie rop reageren?  

 

Mevrouw Van der  Ei jk -Groeneveld :  Voorzi t ter .  Een kor te  react ie .  In  mi jn  eerdere b i jdrage heb 

ik  ook ie ts  opgemerkt  over  s tapel ing van zorgkos ten en het  in  s tand houden van een 

nachtapotheek kan inderdaad n ie t  zonder ext ra kosten.  W i j  begr i jpen heel  goed dat  het  

be langr i jk  is  dat  medic i jnen op het  ju is te  moment ,  a ls  de pat iënt  het  nodig heef t ,  worden 

bezorgd .  Mi j  s temt het  wel  gerust  dat  de  medic i jnen thu is  worden bezorgd  a ls  het  medisch 

noodzakel i jk  is  en een  huisar ts  dat  heef t  ingeschat .   

Wat  wel l icht  een  suggest ie  zou kunnen zi jn  is  een medic i jnrobot ,  waarvan voorbeelden zi jn  in  

Neder land.  Deze zou geplaats t  kunnen worden naast  een huisar tsenpost  en a ls  er  medic i jnen 

nodig z i jn ,  kunnen d ie  u i t  de robot  worden  gehaa ld.  Dat  is  een  vorm van eHeal th  waarover  je  

het  dan e igenl i jk  hebt .  In  het  W est land hebben we een Innovat ie fonds.  Mi jn  suggest ie  is  

onderzoek te  doen of  daarvoor een mogel i jkheid is .   

 

De voorzi t te r :  Da t  za l  n ie t  grat is  z i jn ,  maar  dat  speel t  h ier  geen ro l  begr i jp  ik .  

De wethouder heef t  het  woord in  tweede termi jn .  

 

Wethouder Vreugdenhi l :  Voorzi t ter .  Ik  b l i j f  het  las t ig  v inden.  In  de commiss ie vergader ing  heb 

ik  gevraagd naar namen en rugnummers en ik  heb nu één rugnummer,  namel i jk  een react ie  

van het  inva ladres DSW . Ik  heb u i tge legd hoe  DSW naar d ie  react ie  heef t  gekeken,  wat  ons 
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ook is  bevest igd.  Het  gaat  h ier  om de regel ,  maar ook de u i tzonder ing is  bevest igd.  Mochten  

er  andere gegevens zi jn  –  er  wordt  gezegd da t  d ie  er  z i jn  –  dan wi l  ik  dat  graag weten en kan 

ik  ook met  d ie  gegevens  naar DSW  gaan.  Geanonimiseerd vind ik  p r ima,  dan kan ik  wat .   

Ik  v ind de  suggest ie  van  het  CDA om over  te  gaan op eHeal th  medic i jnrobots  u i ts tekend.  Om 

bespreekbaar te  maken en of  dat  haalbaar is ,  kan ik  momenteel  nog n ie ts  zeggen.  Mi jn  

suggest ie  is  deze mot ie  aan te  houden,  zoda t  ik  de t i jd  heb om h ierover  na te  denken.  Maar 

zoals  de mot ie  nu voor l ig t ,  moet  ik  d ie  ont raden.   

 

De heer Van Koppen:  Voorzi t ter .  W e hebben het  nu over  DSW , maar er  z i jn  wel l icht  nog meer 

par tners .  Kan de wethouder aangeven of  andere het  sowieso wel  doen? Hi j  wi l  DSW  

ui tnodigen,  want  er  is  nu  sprake van  een dubbele  verwar r ing ;  z i j  hebben de regel ,  maar ook 

u i tzonder ingen.  W el l icht  zou he t  goed zi jn  met  e lkaar  aan ta fe l  te  gaan zi t ten om dat  k l ip  en 

k laar  te  vernemen.  En dan kan er  misschien daarna een k lap op worden gegeven.  

 

Wethouder Vreugdenhi l :  Dat  wi l  ik  graag doen a ls  ik  de gelegenheid kr i jg  om dat  gesprek aan 

te  gaan.  Dat  zou betekenen dat  ik  een gespreksmogel i jkheid heb a ls  de mot ie  w ordt  

aangehouden.   

 

De voorzi t te r :  Ik  k i jk  naar de ind ienster  van  de mot ie ,  mevrouw Van der  S te l t .  

 

Mevrouw Van der  S te l t :  Voorzi t ter .  Ik  verzoek  u de vergader ing voor  enkele minuten te  

schorsen.  

 

De voorzi t te r :  De  vergader ing is  geschorst .  

 

Schors ing .  

 

De voorzi t te r :  Ik  heropen de vergader ing .  Het  woord is  aan mevrouw Van der  Ste l t .  

 

Mevrouw Van der  S te l t :  Voorzi t ter .  Het  l ie fs t  zouden wi j  er ,  na zoveel  jaren h ierom gestreden 

te  hebben,  een k lap op geven,  maar wi j  snappen ook op deze manier  n ie t  u i t  d i t  we l les-

n ie tes-verhaal t je  te  geraken.  Ons voors te l  is  de mot ie  aan te  houden en DSW  ui t  te  nodigen 

voor de eers tvo lgende commiss ievergader ing en  de mot ie  opnieuw voor  de raadsvergader ing  

van januar i  te  agenderen.  W i j  hopen dan meer du ide l i jkheid te  kr i jgen.   

 

De voorzi t te r :  Dank u we l  voor  d i t  mooie voors te l .  De wethouder  heef t  het  woord.  

 

Wethouder Vreugdenhi l :  Dat  l i jk t  me inderdaad een mooi  voors te l .  Ik  za l  bewerkste l l igen dat  

DSW  in de commiss ie verschi jn t .  

 

26.3.   MOTIE WV-GL-PVDA-CDA-VVD-LPF-GBW INZAKE GIDSLIJN GEMEENTEHUIS 
VERDILAAN 

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Eindel i jk  eens een duide l i jke mot ie  d ie  –  ik  voel  het  zomaar 

aankomen –  ook daadwerkel i jk  za l  worden u i tgevoerd.  W est land  Verstandig,  GroenLinks,  

PvdA,  CDA,  VVD, GBW  en LPF wi l len graag  dat  in  ieder  geval  de ingang van he t  

gemeentehuis  ook voor b l inden en s lechtzienden bere ikbaar is .  En a ls  z i j  b innen zi jn ,  z i j  ook 

enig idee hebben waarheen ze moeten gaan en n ie t  tegen de g lazen deur lopen.  De mot ie  

lu id t  a ls  vo lg t .  

 

Mot ie  ‘Aanbrengen g ids l i jn  b i j  ingang gemeentehuis  voor b l inden en s lechtzienden zowel  

bu i ten a ls  b innen ’   
“De raad  van de gemeente W est land ,  in  vergader ing b i jeen op 11 december 2018;   

overwegende:   
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dat  het  Oogcafé,  z i jnde een geregelde ontmoet ingsplaats  van b l inden en s lechtzienden,  

constateer t  dat  de  ingang gemeentehuis  Verd i laan vanaf  de Verd i laan voor b l inden en 

s lechtzienden n ie t  gemarkeerd is  en dus voor  hen las t ig  te  v inden is ;   

dat  ook aan de b innenzi jde geen duide l i jke rout ing is  aangegeven voor b l inden en 

s lechtzienden en na  het  b innenkomen zi j  dus las t ig  de weg kunnen vinden naar de bal ie  en  

dat  b i jna onmogel i jk  is  a ls  z i j  n ie t  worden  opgevangen;   

dat  een en ander ongewenst  is  en middels  onder  meer g ids l i jnen of  andere voorzien ingen 

duide l i jk  moet  worden gemaakt ;   

verzoekt  he t  co l lege:   

op kor te  termi jn  zorg te  dragen voor voorzien ingen zoals  een  g ids l i jn  waardoor de ingang van 

het  gemeentehuis  aan de Verd i laan ook voor b l inden en s lechtzienden gemakkel i jk  te  v inden 

is  en ook aan de b innenzi jde voorzien ingen aan te  brengen zo dat  voor  hen duide l i jk  is  hoe zi j  

moeten lopen en hoe zi j  u i te indel i jk  b i j  de bal ie  terecht  kunnen komen;   

en gaat  over  to t  de orde  van de  dag.”  

(Mot ie  van W est land  Verstandig,  GroenLinks,  de PvdA,  het  CDA, GBW , de LPF en de VVD)  

 

De heer Hof land:  Voorzi t ter .  W i j  hebben de mot ie  n ie t  mede ingediend,  maar wi j  v inden het  

een supersympath iek idee om te voorkomen dat  we e lke maand een mot ie  voorgeschote ld  

kr i jgen met  betrekk ing to t  het  gemeentehuis  en het  gebru ik  daarvan .  Aan het  begin b i j  he t  

gebru ik  van  het  gemeentehuis  is  om de ta fe l  gezeten met  PGW , het  Plat form Gehandicapten  

West land,  om te k i jken hoe het  z i t  met  het  gebru iksgemak.  Er  is  toen u i te indel i jk  ook een 

keurmerk afgegeven en dat  was een vo ldoende.  Maar daarb i j  is  ook gezegd dat  er  nog  wel  

enkele aandachtspunten  waren ;  ga er  eers t  eens  een hal f  jaar  gebru ik  van maken en kom 

dan terug om te  k i jken wat  er  nog meer  moet  gebeuren.   

De s i tuat ie  nu is  zodanig dat  er  nog  een aanta l  zaken open s taa t  en we zi jn  a l  en ige  t i jd  aan 

het  draaien we weten inmiddel s  hoe het  werkt .  A ls  toevoeging  op deze mot ie  zou  ik  de 

wethouder wi l len verzoeken ook het  contact  met  PGW  weer op te  pakken en te  k i jken welke 

wensen er  nog  zi jn  en in  hoeverre d ie  haalbaar z i jn .  Lang n ie t  a l les  is  a l t i jd  haalbaar 

natuur l i jk .  W e hebben nu  de gebru iksper iode achter  de rug ,  er  l iggen nog wat  wensen,  en 

zo’n  g ids l i jn  kan daar een onderdeel  van zi jn .  W e hebben het  ook gehad over de deuren d ie  

en igszins te  zwaar waren ,  s t ickers  op de g lazen  en zo zi jn  e r  een aan ta l  voorbeelden meer.  

Het  verzoek  aan de  wethouder is  d i t  op te  pakken,  zoda t  we komende maand n ie t  weer een 

mot ie  kr i jgen over  b i j voorbeeld s t ickers  op de ramen.   

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Volgens mi j  z ie t  de  heer Hof land het  n ie t  he lemaal  goed.  Het  

Oogcafé is  ie ts  heel  anders dan h et  PGW . Ui teraard zou het  PGW  er onderdeel  van  u i t  

moeten maken,  maar z i j  z ien hun p roblemat iek a ls  een geheel  aparte  problemat iek.  Vandaar 

dat  d i t  apar t  wordt  opgepakt .   

 

De heer Hof land:  Dat  k lopt ,  dat  is  een terecht  punt  en het  is  ook een  hee l  las t ig  pu nt  heb ik  

begrepen.  Niet temin denk ik  dat  we e r  nog wat  euvels  u i t  kunnen halen door het  gesprek 

weer op te  pakken.  Misschien zi jn  het  toch twee losse d ingen,  maar ik  denk dat  er  voor  be ide 

aandacht  moet  z i jn .   

 

De voorzi t te r :  Dank u we l .  De wethouder  heef t  he t  woord.  

 

Wethouder Varekamp: Voorzi t ter .  Ik  ben het  met  de heer Dui jsens eens dat  het  een goede 

mot ie  is ,  maar dan a l leen wat  bet ref t  de  inhoud .  Bi j  het  ontwerp van het  gebouw is  er  

inderdaad met  het  Plat fo rm Gehandicapten  W est land gesproken en is  er  ook contact  geweest  

met  een zogenaamde ‘pathf inder ’ ,  iemand d ie oordeel t  hoe een s lechtziende of  een b l inde 

zich in  een gebouw kan bewegen.  Hieru i t  kwam naar voren dat  g ids l i jn en in  het  gebouw n iet  

nodig of  hu lpvaard ig zouden zi jn .   

Dat  is  ook een van de redenen waarom da t  n ie t  eerder  is  aangebracht .  Over igens worden 

b l inden en s lechtzienden d ie  het  gemeentehuis  nu b innenkomen door de  bode ontvangen,  

dus het  is  zeker n ie t  zo dat  z i j  dwalend tegen g lazen muren  aanlopen.  Ik  ben er  geen 
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voors tander van om d i re ct  aan het  gebouw b innen ie ts  te  doen,  maar ik  ga wel  mee met  he t  

verzoek om met  he t  Plat form en het  Oogcafé in  contact  te  t reden.  

Dan het  bu i tengebied.  In  het  ver leden zi jn  e r  wel  g ids l i jnen geweest ,  maar de ervar ingen 

daarmee waren toen n ie t  he lemaal  pos i t ie f  en dat  is  ook de reden waarom ze ook nu  n ie t  z i jn  

aangelegd.  De vraag daarb i j  is  ook waar je  begint .  W i l  je  daartoe in  heel  Naaldwi jk  overgaan 

of  begin je  b i j  het  busstat ion? Voorts  is  het  zo dat  de overs teekplaats  voor het  gemeentehuis  

momenteel  n ie t  geheel  ve i l ig  c .q .  vr iendel i jk  is  voor  b l inden en s lechtzienden.  Daar  ge ldt  dus 

e igenl i jk  hetze l fde voor  en daarvoor zou ik  met  het  Pla t fo rm Gehandicap ten W est land en het  

Oogcafé in  contact  wi l len gaan.  Om genoemde redenen zou  ik  de mot ie  op d i t  moment  w i l len  

ontraden en ik  ben  zeker bere id  om met  het  Plat form en het  Oogcafé in  contact  te  t reden om 

te z ien hoe en wat .   

 

De heer Dui jsens :  W aarom maakt  u  het  zo ingewikkeld? U haal t  er  a l le s  b i j ,  ze l fs  het  

busstat ion .  Het  deugt  gewoon n ie t .  De mensen d ie  ove r  d ie  s t ip  komen lopen ,  weten n ie t  

waar z i j  naar  b innen moeten,  omdat  de ingang n ie t  gemarkeerd is .  Binnen is  het  prec ies 

hetze l fde .  Een bode daar loopt  met  z i jn  neus tegen het  g las aan,  laa t  s taan iemand d ie het  

n ie t  goed kan waarnemen.  W aarom doet  u  daar  zo moei l i jk  over?  Je maakt  keur ig  een 

r ichel t je  b i j  een rechtbank in  Den Haag en dat  kost  vo lgens mi j  he lemaal  n ie ts ,  maar u maakt  

er  wel  heel  veel  mensen gelukk ig van.  U zegt  we l  dat  er  een bode is ,  maar u zu l t  z ien dat  d ie  

net  naar het  to i le t  is  o f  bezig met  andere d ingen a ls  er  iemand b innenkomt.  Zo wordt  het  ons 

ver te ld .  

 

Wethouder Varekamp: Een kor te  react ie ,  voorzi t ter .  Ik  poog helemaal  n ie t  moei l i jk  te  doen,  

maar gewoon ie ts  u i t  te  leggen  en vo lgens mi j  heb ik  dat  k l ip  en k laar  ge daan.  Ik  snap heel  

goed dat  u  zegt  da t  we met  enkele ingrepen iedereen gelukk ig kunnen maken en dat  doe ik  

natuur l i jk  ook graag,  a l leen heb ik  beargumenteerd dat  d i t  n ie t  vanzel fsprekend is .  Daarom 

wi l  ik  u i teraard wel  graag in  over leg gaan.  Het  heef t  n ie ts  te  doen  met  het  moei l i jk  maken,  

het  heef t  te  maken met  u i t leg.  

 

De voorzi t te r :  Ik  s te l  voor  to t  s temming over  te  gaan.  Voor de mot ie  is  de  gehele raad,  zoda t  

deze unaniem is  aanvaard .  F i jn ,  we zi t ten op één l i jn .  

 

Wethouder Varekamp: Ik  z ie  het .  He t  is  mi j  du ide l i jk .  

 

De heer Dui jsens :  Maar we voeren haar wel  u i t .  

 

De voorzi t te r :  Na tuur l i jk ,  maar dat  gaan we nu nog n ie t  zeggen.  

 

26.4.   MOTIE WV INZAKE OVERLEG TUSSEN DE WETHOUDER EN DE RAADSCOMMISSIE 
MO OVER GANG VAN ZAKEN BIJ H4 EN H10  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Ik  kan kor t  z i jn .  De  wethouder  heef t  d i t  a l  een keer toegezegd,  

maar ik  heb daar nog  n ie ts  van gezien .  Ik  zag toen de mot ie  over  de raadsbi jeenkomst  bu i ten 

d i t  hu is  en dacht  ik  de wethouder toch even te  vragen in  hoeverre we dat  handen en voete n 

kunnen geven.  De mot ie  lu id t :  

 

“De raad  van de gemeente W est land ,  in  vergader ing b i jeen op 11 december 2018;   

overwegende:   

dat  t i jdens de begrot ingsraad a l  aan de o rde is  gekomen de wens om de  H4 en de H10 beter  

en d i recter  te  kunnen aansturen vanui t  de  raad;   

dat  naast  geregeld  over leg van raads leden u i t  de  d iverse gemeenten ook een betere 

communicat ie  tussen de wethouder en de c ommiss ie gewenst  is ;   

dat  een en ander s t ructuur  gegeven d ient  te  worden middels  wel l i cht  een  H4/H10 -delegat ie  

u i t  de commiss ie MO en de betref fende  wethouder;   

dat  de wethouder dan d i rect  in format ie  kan geven over  de g ang van zaken en ook vanui t  de 

commiss ie een betere aanstur ing kan p laatsvinden;   
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spreekt  u i t :   

te  komen to t  een gerege ld over leg tussen de bet ref fende wethouder  e n een H4/H10-delegat ie  

u i t  de raad om op  d ie  wi j ze meer inzicht  en wel l icht  ook meer vat  te  kr i jgen op de gang v an 

zaken b innen de H10 en  de H4;   

en gaat  over  to t  de orde  van de  dag. ”  

(Mot ie  van W est land  Verstandig)  

 

De voorzi t te r :  Ik  z ie  dat  n iemand h ierop wi l  reageren.  De wethouder.  

 

Wethouder Vreugdenhi l :  Voorzi t ter .  Laat  ik  met  de deur in  hu is  va l len.  Geen bezwaar tegen 

deze mot ie .  Het  is  inderdaad een u i twerk ing van  ie ts  wat  ik  eerder  heb  voorgeste ld .  Ik  denk 

terug aan b i jeenkomsten  d ie  we hebben gehad  over de  t rans i t ie ,  toen er  a l ler le i  

raadsbi jeenkomsten waren waarb i j  met  ambte l i jke ondersteuning heel  goed u i t leg werd 

gegeven.  Ik  merk nog wel  op dat  de aandach t  h iervoor en ige t i jd  weg was en sommige 

f ract ies  toen n ie t  meer ver tegenwoord igd waren.  Ik  v ind he t  toch wel  een 

verantwoordel i jkheid  van eenieder om te b l i j ven  komen.  

 

De voorzi t te r :  Oké,  geen bezwaar.  Moet  de mot ie  nog in  s temming worden gebracht?  

 

De heer Zuyderwi jk :  Voorzi t ter .  Volgens mi j  was deze mot ie  gekoppeld aan mot ie  onder 26.1 ,  

waarvan de f ract ie  van D66 heef t  gezegd d ie  nog n ie t  in  s temming te  b rengen.   

 

De voorzi t te r :  Da t  is  waar,  maar d ie  is  nu  losgekoppeld  en word t  aangehouden.  Deze mot ie  

komt wel  in  s temming.  Voor deze mot ie  s temmen de f ract ies  van de VVD,  de PvdA,  

GroenLinks,  GBW  en W est land  Verstandig.  De u i ts lag is  19 s temmen voor en 19 s temmen 

tegen.  

 

De heer Hof land:  Dan kunnen we d ie  a lsnog  in  januar i  behandelen.  

 

De voorzi t te r :  Sowieso.  Dat  was de ‘proof  o f  the pudding ’  Over  a l lebei  moet  er  vo lgende keer 

worden gestemd en  dan komen we er  wel  weer u i t .  

 

26.5.   MOTIE D66-GL-VVD-PVDA INZAKE ZONNEPANELEN DE VANG  

 

De heer Hof land:  Voorzi t ter .  Bi jna  twee jaar  ge leden,  in  maart  2016 ,  besprak de raad de  

verbouwing van Neder land 3 en de samenvoeging met  Jongerensoc iëte i t  Oikos.  Het  c o l lege 

deed d ie  avond op verzoek van D66  W est land de toezegging zonnepanelen op het  pand te  

p laatsen en ind ien nodig  met  een voors te l  voor  een aanvul lend  krediet  te  komen.  Acht  

maanden la ter  werd deze toezegging herhaald .  Er  zou in  het  tweede kwartaa l  van 2018 een  

raadsvoorste l  komen.  Ook deze toezegging is  n ie t  nagekomen,  omdat  he t  dak van  

Neder land 3 de panelen n ie t  kon dragen vo lgens het  co l lege.  Maar zonnepanelen op het  

naastgelegen gebouw De Vang waren wel  mogel i jk .  Helaas werd d i t  p lan  door het  co l leg e 

ze l f  a fgeschoten ,  met  he t  argument  dat  we in  2030 het  dak van De Vang gaan vervangen en 

de panelen dan nog n ie t  terug zi jn  verd iend .  Di t  zou komen door het  verva l len van een 

subs id ieregel ing van het  Ri jk .  In  he t  regeerakkoord is  echter  a fgesproken  dat  er  een n ieuwe 

subs id ieregel ing komt waarmee zonnepanelen in  zeven jaar  kunnen worden terugverd iend.  

D66 W est land vindt  dat  wi j  a ls  gemeente een verantwoordel i jkheid én een voorbeeldfunct ie  

hebben ten aanzien van energ iebespar ing.  Daarnaast  v inden wi j  dat  toe zeggingen moeten 

worden nagekomen.  Mede om deze redenen d ienen wi j  met  de s teun van GroenLinks,  VVD en 

PvdA een mot ie  in  met  het  ve rzoek aan het  co l lege om op zo ’n kor t  moge l i jke termi jn  over  te  
gaan to t  p laats ing van de zonnepanelen op het  dak van De Vang .   

 

Mot ie  ‘Zonnepanelen De Vang ’  
“De raad van de gemeente W est land,  in  vergade r ing b i jeen op 11 december 2018;  

constaterende dat :  
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-  ingevolge de  European Energy Di rect i ve in  2020 de EU een ef f ic iencydoels te l l ing van 

20% in energ ieverbru ik  moet  ha len ;  

-  de gemeente een energ ieonderzoek heef t  u i tgevoerd b i j  gemeente l i jk  vastgoed dat  

heef t  ge le id  to t  mogel i jke energ iebesparende maatregelen ;  

overwegende dat :  

-  het  co l lege in  het  a fge lopen jaar  toezeggingen heef t  gedaan over  p laats ing van 

zonnepanelen op het  pand De Vang/Neder land 3  in  W ater ingen ; 

-  het  co l lege heef t  meegedeeld dat  p laats ing van zonnepanelen,  voornamel i jk  door het  

verva l len van de sa lder ingsregel ing,  in  de per iode to t  2030 n ie t  rendabe l  wordt  

geacht ;  

-  in  het  Regeerakkoord door het  kabinet  is  a fgesproken d at  de sa lder ingsregel ing wordt  

vervangen door een terugleversubs id ie  waarb i j  b innen zeven jaar  de kosten van 

zonnepanelen kunnen worden terugverd iend ;  

-  gemeente l i jke overheden een verantwoordel i jkheid hebben om een b i jdrage te  leveren 

om de k l imaatdoels te l l ingen te  ha len ;  

verzoekt  he t  co l lege :  

-  op zo kor t  mogel i jke termi jn  over  te  gaan to t  p laats ing van zonnepanelen op het  dak 

van De Vang ;  

en gaat  over  to t  de orde  van de  dag. ”  

(Mot ie  van D66,  GroenLinks,  de VVD en de PvdA) 

 

De heer Immerzeel :  Voorzi t ter .  Het  CDA steunt  deze sympath ieke mot ie .  W ij  z i jn  ons ervan 

bewust  dat  e r  s tappen moeten worden gezet  voor  de duurzaamheid en he t  ha len van  de 

k l imaatdoels te l l ingen.  Ook a l  geef t  deze invester ing economisch n ie t  het  beste p laat je ,  wi j  

denken dat  deze investe r ing  vo lgens een ander  meetb lad gemeten d ient  te  worden .  W at  

h ier in  ook meespeel t  is  dat  er  a l  meerdere toezeggingen zi jn  gedaan en d ie  gestand moeten 

worden gedaan.  Vandaar onze  s teun voor deze  mot ie .  

 

Wethouder Sni jders :  Voorzi t ter .  Een sympath ieke mot ie .  CO 2 - reducerende maatregelen zi jn  

goed voor ons mi l ieu.  Als  co l lege ontraden we echter  deze mot ie  en wel  om de vo lgende 

reden.  

In  de huid ige begrot ing i s  geen dekk ing opgenomen voor het  p laatsen  van  zonnepanelen  op 

gemeente l i jke gebouwen.  W el  s t imuleren we ve renig ingen om zel f  duurzame 

energ iemaatregelen te  nemen ,  waarvoor  z i j  een subs id ie  kunnen ontvangen van 50% op de 

ledver l icht ing  en  25% op andere maatregelen to t  een maximum van €  25.000,00.  Vor ig  jaar  

hebben we EED-scans gedaan op onze gebouwen met  een hoog energ iegebru ik  en h iervoor  

energ iebesparende maat regelen opgenomen in  onze meer ja ren  onderhoudsplanning 

gebouwen.  W e star ten met  maatregelen d ie  het  g roots te rendement  hebben.  De Vang en 

Neder land 3 za ten daar n ie t  b i j ,  omdat  het  energ iegebru ik  van  zowel  gas a ls  e lekt ra  beperkt  

is .  W el  z i jn  de afge lopen per iode energ iebesparende maatregelen genomen in  het  

vent i la t iesysteem in  de  gymzaal  en de k leedkamer van  De Vang met  een  bespar ing van 25% 

op het  gasverbru ik .  Verder z i jn  er  gemeentebreed CO 2 - reducerende maat regelen genomen 

voor het  co l lec t ie f  inkopen van 100% groene energ ie.  De Vang en De Naald zi t ten ook in  d i t  

co l lec t ie f .  

 

De heer  Hof land:  Voorzi t ter .  Een  kor te  react ie .  Ik  v ind da t  de wethouder vo l led ig voorb i jgaat  

aan het  fe i t  da t  we aan de ene kant  een so lder ingsregel ing hebben d ie  n ie t  meer wordt  

gebru ik t  en er  nu sprake  is  van een  terugleversubs id ie .  Deze terugleversubs id ie  is  er  en 

brengt  nu kosten met  z ich mee,  maar op te rmi jn  leef t  de so lder ingsregel ing in  een n ieuw 

jas je  voor t  en b l i j f t  dus ook daadwerkel i jk  bestaan.  Dus ja ,  he t  breng t  nu kosten met  z ich 

mee,  maar we hebben een verantwoordel i jkheid en op termi jn  komen d ie kosten ook weer 

terug.  Het  is  een landel i j ke regelgeving,  d ie  in  he t  n ieuwe Regeerakkoord  per  2020 

terugkomt.   

Ik  hoor het  n ie t  terugkomen in  het  verhaal  van de wethouder  en v anui t  het  idee dat  d ie  

so lder ingsregel ing daarmee d ie toezegging is  gedaan,  zou d i e  toezegging nu moeten worden 

nagekomen met  de terug leversubs id ie .  



W O O R D E L I J K  V E R S L A G    

R A A D  1 1  D E C E M B E R  2 0 1 8  

 

 60 

 

De heer Dui jsens :  Ik  voe l  zomaar aan dat  deze mot ie  n ie t  za l  worden u i tgevoerd .  Los 

daarvan  vraag ik  de wethouder of  h i j  daarvoor een onderbouwing kan geven.  Mi j  wordt  

gezegd da t  de zonnepanelen nog n ie t  echt  ge lukk ig l iggen en geen enkel  rendement  

op leveren .  Is  het  n ie t  goed aan te  tonen  hoe dat  technisch prec ies zi t?  

 

De heer A.  van der  Meer :  Voorzi t te r .  Op bas is  van de toezegging d ie  is  gedaan omtrent  de 

zonnepanelen zu l len  wi j  voor  deze  mot ie  s temmen.  Dat  wi l  over igens n ie t  zeggen dat  b i j  de 

vo lgende aanvraag wi j  dan ook automat isch voor  zu l len zi jn .   

 

Wethouder Sni jders :  Een kor te  react ie .  Momenteel  hebben we geen bele id  voor het  

aanbrengen van zonnepanelen op gemeente l i jke  gebouwen.  W e weten dat  een aanta l  

verenig ingen op e igen kosten met  subs id ieregel ing energ iebesparende maatregelen in  deze 

vorm van zonnepanelen op het  dak heef t  geze t  en zi jn  z i j  ze l f  ve rantwoordel i jk  voor  de 

invester ing  en vangen zi j  ook ze l f  de kor t ing op.  Om di t  nu  in  één keer ze l f  door  te  voeren ,  

zu l len we toch weloverwogen moeten k i jken welke onderbouwing  we moeten maken wat  in  d i t  

soor t  geval len wel  o f  n ie t  de doorbelast ingen  zi jn  van de  kosten r icht ing  een verenig ing.  W e 

hebben een subs id ieregel ing en to t  nu toe  heb i k  van Neder land 3  nog geen aanvraag 

ontvangen om zonnepanelen op het  dak te  kunnen zet ten.  Met  deze ze l fde subs id ieregel ing 

hebben zi j  het  ze l f  in  de  hand en kunnen zi j  ook ze l f  een  kosten -  en ba tenanalyse maken en 

het  ze l f  a fhandelen.  Vandaar dat  we  voor d i t  be le id  hebben gekozen.  W i j  ont raden d i t .   

 

De voorzi t te r :  Ik  breng de mot ie  in  s temming.  Ik  k i jk  even rond  en zo te  z ien is  het  con 

amore,  de gehele raad.  Hiermee is  de mot ie  vas tgeste ld .  

 

26.8 MOTIE AFSLUITEN DOSSIER NEGEN OBSERVATIES  
 

“De raad  van gemeente West land,  in  vergader ing b i je en op d insdag 11 december 2018;  

s te l t  vast  dat   

 de gemeenteraad van West land naar aanle id ing  van gebeurten issen rondom het  

doss ier  ‘Kwekers in  de Kust ’  de burgemeester  heef t  ve rzocht  nader  onderzoek te  doen 
naar de bestuur l i jke bes lu i tvorming in  W est land in  re la t ie  met  de  gewenste en 

wette l i jke gang van zaken(…) (mot ie  I I  –  7 .11.2017) ;   

 de burgemeester  aan  he t  verzoek gehoor hee f t  gegeven en  nader onderzoek heef t  

gedaan;  

 op bas is  van he t  onderzoek de ‘Rappo r tage van bevind ingen’  is  opgemaakt  waar in  
een aanta l  aanbevel ingen wordt  gedaan dat  is  gebaseerd op een negenta l  

persoonl i jke observat ies  van de  burgemeester  gedurende het  onderzoek ;  

 op verzoek van  de f ract ies  van W est land Verstandig en LPF W est land op  16 maart  

2018 een ext ra vergader ing van de  raad gemeente W est land is  be legd opdat  per  

d i rect  kan worden besch ik t  over  de fe i te l i jke in fo rmat ie  d ie  heef t  ge le id  to t  de negen 

observat ies  in  het  Rapport  van Bevind ingen:  “Welke bestuurders  hebben zich wanneer  

en in  welke doss iers  schuld ig  gemaakt  aan een o f  meerdere observa t ies  en wat  z i jn  

de gevolgen  daarvan voor derden en  de gemeent e ze l f ”  ( ‘namen en rugnummers ’ ) ;  
 de burgemeester  t i jdens deze ext ra vergader ing van 16 maart  2018 n ie t  in  s taat  b l i jk t  

‘namen en rugnummers ’  te  noemen,  waarop de raad bes lu i t  een fe i tenonderzoek te  
doen naar in  ieder  geval  de negen observat ies  u i t  de ‘Rapportage van Bevind ingen’  
en in  het  onderzoek onder meer te  be trekken in  welke doss iers  of  aangelegenheden 

de observa t ies  voorkomen en dat  per  observat ie ,  en welke bestuurders  daarb i j  ac t ie f  

o f  pass ief  betrokken waren en ook te  bezien of  e r  inmiddels  n ie t  nog meer observat ies  

z i jn ;  

 u i te indel i jk  is  bes loten het  ( fe i ten)onderzoek onder begele id ing van een  commiss ie 

van raads leden door een  exte rn onderzoeksbureau,  Necker v an Naem, u i t  te  la ten 

u i tvoeren;  
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 in  de vergader ing van  de commiss ie Bestuur  van 27 november 2018 de  

begele id ingscommiss ie het  ‘E indrapport  fe i tenreconstruct ies  negen  observat ies ’  heef t  
ui tgebracht ;  

 een belangr i jke analyse van het  fe i tenonderzoek is  dat  ‘De negen observat ies  z i jn  n ie t  
gebaseerd op fe i ten  d ie  verzameld zi jn  in  een degel i jk  onderzoek ’  (paragraaf  3 .2,  
pagina 8) ;  

 de commiss ie Bestuur  ( in  meerderheid)  heef t  geoordeeld dat  b innen de gemeenteraad 

van W est land geen behoef te  za l  bestaan beraads lag ingen te  houden over  de inhoud 

van ‘Eindrappor t  fe i tenconstruct ies  negen observat ies ’ ;  

neemt in  overweging  dat :  

 hoewel  het  onderzoek dat  door de burgemeester  is  u i tgevoerd duide l i jk  tekor tsch iet  

om haar negen observat ies  vo ldoende met  fe i ten te  kunnen onderbouwen,  d i t  fe i len 

n ie t  is  terug te  z ien in  de s te l l igheid waarmee de negen observat ies  z i jn  

opgeschreven ;  

  het  ‘Rappor t  van Bevind ingen’  en in  b i j zonder de  daar in  opgenomen negen 
observat ies ,  de t iming en presentat ie  e rvan  en de ru ime aandacht  in  de  loka le pers ,  

to t  veel  po l i t iek  ophef ,  tumul t  en rumoer hee f t  ge le id ;  

 de summiere,  fac t - f ree en suggest ieve manie r  van onderbouwen van de negen 

observat ies  veel  ru imte heef t  ge laten voor  u i teenlopende pol i t ieke ink leur ing en 

in terpretat ies  van  het  (n ie t )  deugen van de  W est landse bestuurscul tuur  waarmee de 

goede naam en faam van W est land is  beschadigd;  

 door de s te l l ige wi j ze van redeneren en  opschr i j ven van de negen observat ies ,  en  a ls  

gevolg daarvan de aant i j g ingen en ins inuat ies  over -en-weer b innen het  ‘po l i t ieke 
tumul t ’ ,  de indruk is  kunnen onts taan dat  leden van het  co l lege van B&W  in de 
bestuursper iode 2014 -2018 n ie t  in teger  hebben gehandeld en zich onder  meer aan 

nepot isme en c l iënte l isme hebben bezondigd;  waarmee zi j  onheus zi jn  be je gend en 

onnodig zi jn  beschadigd ;  

 het  po l i t ieke en maatschappel i jke debat  naar aan le id ing van het  doss ier  ‘negen 
observat ies ’  n ie t  a ls  een  nachtkaars  mag doven maar daar en tegen geb aat  is  b i j  een 

net te  af ronding ;  

en spreekt  daarom ui t  dat :  

 u i t  fe i tenonderzoek (Necker van Naem) b l i jk t  dat  persoonl i jke waarnemingen en 

suggest ieve bewer ingen over het  bestuur  van  gemeente W est land in  z i jn  

a lgemeenheid en in  b i j zonder over  leden van  he t  co l lege van  B&W  in de 

bestuursper iode 2014 -2018 ( te  weten mevrouw De Goei j  (CDA) en de heren  

Van der  Tak (CDA) ,  Dui j vest i jn  (CDA),  Mei je r  (GBW ),  Ri jneveen (GBW ),  Wever l ing 

(GBW ),  Ouwendi jk  (VVD) en El  Mokaddem (PW )) waarover  in  de negen observat ies  in  

het  ‘Rappor t  van Bevind ingen’  wordt  gerapporteerd,  n ie t  door fe i ten worden 
ondersteund en daarom voorshands a ls  on ju is t  moeten worden beoordeeld;   

 beschouwt nu zowel  het  doss ier  ‘Rapportage van  bevind ingen’  a ls  het  doss ier  
‘Rapport  fe i tenreconstruct ie  negen observat ies ’  a ls  a fgedaan en ges loten;  

en gaat  over  to t  de orde  van de  dag.   

(Mot ie  van GemeenteBelang W est land en GroenL inks  W est land)  

 

De heer Keizer :  Mevrouw de voorzi t te r .  Ik  hecht  er  waarde aan om recht  te  doen aan de  

afspraken d ie  wi j  h ier  maken .  Middels  he t  reg lement  van o rde hebben we spreekt i jden 

afgesproken en dat  is  ook de bas is  waarop wi j  h ier  met  e lkaar  vergaderen.  Als  ik  naar de t i jd  

k i jk ,  dan is  de resterende t i jd  van ons en ook van het  co l lege voorb i j .  Ik  v ind het  te  

be langr i jk  om d i t  zo maar af  te  ra f fe len.  U weet  hoe wi j  in  d i t  doss ier  s taan,  de mot ie  wordt  

mede ingediend door de  f ract ie  van GroenLinks en ik  weet  dat  we daar a ls  en igen in  s taan.  

Ik  had h ier  graag een mot ie  met  een langere in le id ing kenbaar gemaakt ,  maar d ie  t i jd  is  e r  

n ie t  voor .  Ik  merk da t  de  spreekt i jden s teeds worden overschre den en daar moeten we eens 

een keer wat  van gaan v inden,  want  anders hoeven we helemaal  geen afspraken meer te  

maken.  W i j  zu l len op een andere wi j ze  kenbaar maken hoe de f ract ie  van 

Gemeentebelang W est land naar de rapportage en de conc lus ies k i jk t ,  want  nogmaals ,  ik  v ind 

dat  er  mensen zi jn  beschadigd en dat  is  n ie t  terecht  en moet  worden hers te ld .  Gezien de  t i jd  
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en ons respect  voor  he t  reg lement  van orde,  v ind ik  het  n ie t  wensel i jk  om d i t  nu nog te  

behandelen,  wan t  dan za l  het  worden afgeraf fe ld  en daar v inden wi j  het  te  be langr i jk  voor .  

 

De voorzi t te r :  W aarvan akte.  Dank u wel .   

 
28.   SLUIT ING 
 

De voorzi t te r :  W i j  z i jn  toe aan de s lu i t ing.  Ik  s te l  vast  da t  we g igant isch veel  hebben 

besproken en vastgeste ld .  Het  co l lege kan  weer voort  met  a l le  bes lu i ten.  Ik  s lu i t  h iermee de 

vergader ing en wens u a l len een goede re is  terug naar hu is  toe.  Graag to t  vo lgende week 

d insdag,  want  da t  wordt  een echte feeste l i jke raad,  hoewel  deze raad dat  ook was.  De 

vergader ing is  ges loten.  (23.26 uur ) .  


	Aanwezig

